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SPREJETE RESOLUCIJE O IZVAJANJU 
DRUŽBENEGA PLANA V LETU 1983 

v ponedeljek, 27. decembra so 
se sestali zbori Skupščine SR 
Slovenije, obravnavali in sprejeli 
R E S O L U C I J O O P O L I T I K I 
D R U Ž B E N O G O S P O D A R S K E G A 
R A Z V O J A ' S R S L O V E N I J E V 
LETU 1983. Na dnevnem redu so 
imeli zbori republiške skupščine 
tudi več predlogov zakonov in 
odlokov, osnutek programa dela in 
podobno , vendar je bila resolucija 
prav gotovo najpomembnejša 
točka dnevnega reda. 

Povezano s tem so se zadnje dni 
sestale tudi občinske skupščine, 
večinoma na skupnih zasedanjih in 
glavno pozornost namenili predlo
gu resolucije o politiki izvajanja 
družbenega plana posameznih ob
čin v letu 1983. Podobno kot 
drugje v Sloveniji je bilo tudi na 
našem območju. T a k o so se v to
rek, 28. decembra sestali na skup
nem zasedanju zbora Skupščine 
občine P tu j , včeraj, 29. decembra 
pa zbori Skupščine občine Ormož, 
ki so po skupnem zasedanju 

nadaljevali z delom še na ločenih 
sejah. 

Skupnega zasedanja zborov 
Skupščine občine Ptuj se je ude

ležilo: v zboru združenega dela od 
55 delegatov 42 delegatov, v zboru 
krajevnih skupnosti od 35 vsega 31 
delegatov, od 30 delegatov v 
družbenopolit ičnem zboru pa je 

bilo na seji 27 delegatov. Uvodno 
poročilo o predlogu resolucije je 
imel J anko Bezjak, predsednik 
izvršnega sveta skupščine občine 
Ptu j . O tem podrobneje poročamo 
na drugi strani. Na seji so sprejeli 
še dva odloka in program dela 
zborov Skupščine občine Ptuj za 
prvo trimesečje 1983, obravnavali 
poročilo o izvajanju enotnega si
stema organizacije, odgovornost i 
in obveznosti ob naravnih in dru
gih nesrečah v občini P tu j , ime
novali komisijo za spremljanje 
izvajanja zakona o združenem delu 
in sprejeli sklep o izvolitvi sodni
kov porotnikov Temeljnega sodi
šča Mar ibor . 

O b koncu skupnega zasedanja se 
je predsednik Skupščine občine 
Ptuj , Franc Tetičkovič zahvalil 
delegatom vseh treh zborov za 
nadvse uspešno delo v prvem letu 
tretjega manda ta delegatskih skup
ščin, nakazal najpomembnejše, 
težke in odgovorne naloge v letu 
1983 ter zaželel vsem srečno in 
uspešno N O V O L E T O 1983. 

F F 

Skupno zasedanje SO Ptuj so vodili predsedniki zborov, od desne: Anton 
Zoreč (zbor KS), Milan Jager (DPZ) in Rozina Markovič (ZZD). Levo 
Janko Bezjak, predsednik izvršnega sveta med uvodnim poročanjem o 
predlogu resolucije. 

Foto: M. Ozmec 

Dedek Mraz je obiskal 
najmlajše 

Krajevne skupnosti z organizacijami SZDL in občinske zveze društev 
prijateljev mladine na našem območju so v sodelovanju z osnovnimi 
šolami in vzgojno-varstvenimi organizacijami organizirale obiske dedka 
Mraza za vse predšolske otroke od 2 d o 7 let starosti. V večini krajevnih 
skupnosti so za malčke pripravili pravljične igrice in pestre novoletne 
programe, vsak malček pa je dobil tudi .dari lo, čeprav skromno, vendar za 
vsakega otroka dragoceno, saj ga je dobil iz rok samega dedka Mraza . 

Podobno, kot je bilo v telovadnici OŠ Tone Žnidarič v Ptuju, je bilo tudi 
v vseh drugih krajevnih skupnostih. Foto: M. Ozmec 

Premični 
skladišči 
za ČSSR 

ž e v zadnji številki smo 
poročali , da so iz proizvodnega 
obrata T O Z D Elektrokovinar 
Ptuj odpremili za tovarno Skoda 
v C S S K dve 19 tonski premični 
sk lad i^ i za težko kurilno olje. 
D a n e s objavljamo posnetek ene
ga od skladišč na vlačilcu pred 
odpremo naročniku. 

Foto: Kos! 

OBŠIREN 
PROGRAM 

NALOG 
OK ZKS PTUJ 

č l a n i ptujske obč inske konfe 
rence zveze k o m u n i s t o v so se 
zadnjič v tem letu sestali . 27. 
decembra . Najpre j so se seznani l i 
s sklepi 7. seje O K Z K S na 
podlagi ka ter ih j e izdelan doka j 
podroben p r o g r a m akt ivnost i 
občinske organizaci je v prvih 
dveh mesecih p r ihodn jega leta. 
Člani konfe rence so sklenil i , d a 
j e p o t r e b n o g rad ivo pos redova t i 
vsem o s n o v n i m organizac i jam 
Z K v obč in i , ki naj o n jem 
razpravljajo in ga po po t reb i 
dopolni jo , sprejeli o z i r o m a potr 
dili pa bi ga na nas lednj i seji. 

Za tem so sprejeli p r e d l a g a n e 
s p r e m e m b e s t a t u t a r n e g a sk lepa 
o organiz i ranost i in de lovan ju 
občinske organizac i je Z K S Ptuj 
in ta akt soglasno sprejeli . O b 
koncu seje so ob ravnava l i še 
nekatere tekoče na loge . 

N . D . 

Skupščina občine Ptuj 
Izvršni svet skupščine občine Ptuj 
Občinska konferenca ZKS Ptuj 
Občinska konferenca SZDL Ptuj 
Občinski svet ZSS Ptuj 
Občinski odbor ZZB NOV Ptuj 
Občinska konferenca ZSMS Ptuj 
Občinski odbor ZRVS Ptuj 

Delovnim ljudem in občanom ob vstopu 

v NOVO LETO 1983. 
Želijo mnogo nadaljnjih uspehov v družbe
nem in zasebnem življenju, pri krepitvi 
socialističnega samoupravljanja in pri razvi
janju delegatskih odnosov na vseh podro
čjih življenja in dela. 

OK ZKS ORMOŽ 

Kadrovska politika 
Člani ormoške občinske konference ZKS so na seji, ki je bila 29. 

decembra, obravnavali uresničevanje dogovorjene kadrovske politike v 
občini. Med drugim ser menili, da bo po t rebno zaradi zaostrenih pogojev 
zaposlovanja nameniti ustrezno pozornost zaposlovanju mladih delavcev. 
?.Q pred tem pa je izredno pomembno zagotavljanje pravilnega usmerjanja 
mladih v srednje usmerjeno izobraževanje oziroma v študij na višjih in 
visokih šolah. S tem pa je tesno povezana štipendijska in kadrovska politi
ka, ki v ormoški občini očitno ne sledi temeljnim usmeri tvam. V šolskem 
letu 1981—82 je bilo razmerje med štipendijami iz združenih sredstev in 
med kadrovskimi štipendijami 76 proti 24 v korist štipendij iz združenih 
sredstev, medtem ko je bilo za tekoče šolsko leto razpisanih le 67 odstotkov 
lanskega števila kadrovskih št ipendij . 

Poleg tega se mladina, kljub seznamu deficitarnih in suficitarnih 
poklicev, odloča za izobraževanje v poklicih, ki jih združeno delo regije v 
naslednjih letih ne potrebuje. Za to so se po končanem šolanju pr imorani 
prekvalificirati kar prinaša še dodatne stroške izobraževanja, komunis t i so 
menili, da bi morala zveza socialistične mladine odločneje uveljavljati svoj 
vpliv na politiko štipendiranja in poklicnega usmerjanja. 

Na seji so člani konference obravnavali tudi ostala področja kadrov
ske politike, sprejeli pa so tudi statutarni sklep o organiziranosti in delova
nju občinske organizacije ZKS Ormož . 

N. Dobljekar 

Boni za kmetijske stroje 
po novem letu 

Bone za nakup goriva za d robno kmetijsko mehanizacijo in sicer 
motokult ivatorje, motorne žage, škropilnice in d rugo , bodo delili v 
krajevnih uradih, pisarnah krajevne skupnosti ali v trgovinah kmetijske 
zadruge 5. in 7. januar ja od 8. d o 16. ure in 6. januar ja od 8. do 19. ure . 

Bone bodo delili v krajevnih uradih: Podlehnik , Majšperk (za Majš-
perk in Ptujsko goro), Stoperce, Dolčna, Videm, Leskovec, Kidričevo, 
Cirkovce, Grajena, Trnovska vas, Vitomarci , Destrnik, Polenšak, 
Juršinci, Gorišnica, Markovci , Zavrč, Hajdina , Lovrenc, Cirkulane, 
Rogoznica. 

V Zetalah in Dornavi bodo delili bone v prodajalni kmetijske zadruge. 
Za krajevne skupnosti Ptuja b o d o delili bone v teh dneh v d o m u Franca 
Krambergerja, za zamudnike iz upravičenih razlogov pa v tem domu še do 
15. januarja , vendar le ob uradnih dnevih, torej v ponedeljek, sredo in 
petek. O b dvigu bonov je pot rebno predložiti isto dokumentaci jo kot 
doslej. 

JB 

Zavod za časopisno in radijsko dejavnost RADIO-
TEDNIK PTUJ z izdajateljsko-programskim svetom, 
uredništvom in delovno skupnostjo želi bralcem Tednika 
in poslušalcem Radia Ptuj, posebno še dopisnikom in so
delavcem veliko uspehov na vseh področjih dela in življenja, 
zdravja in osebnega zadovoljstva v NOVEM LETU 1983! 

Želimo, da bi tudi v letu, ki je pred nami ostali enako 
dobri prijatelji. Bralce Tednika obveščamo, da bo prva 
številka v letu 1983 izšla že 6. januarja. 

Vsem prijetno novoletno praznovanje! 

Srečno iii uspehov polno Novo leto 1983 
želijo vsem delovnim ljudem in občanom 

Skupščina občine Ormož 
- Izvršni svet skupščine občine Ormož 
- Občinska konferenca ZKS Ormož ^ 
- Občinska konferenca SZDL Ormož 
- Občinski svet ZSS Ormož 
- Občinski odbor ZZB NOV Ormož 
- Občinska konferenca ZSMS Ormož 
- Občinska konferenca ZRVS Ormož 
- Samoupravne interesne skupnosti občine Ormož 

S skupnim delom in napori bomo prav gotovo premagali 
vse težave in dosegli cilje, ki smo si jih postavili za leto 1983, 
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Kupci premalo poznajo 

petovijine izdelke 
T o j e p o k a z a l o tud i sode lovan je n a p r e h r a m b e n i razs tavi , k i j e b i la 

k o n e c n o v e m b r a v Ljubl jani ; o rgan iz i ra l pa j o j e po t ro šn i ško i n f o r m a 
tivni cen te r c e n t r a l n e g a z a v o d a za n a p r e d e k gospodin j s tva v Ljubl jani . 
P r e h r a m b e n a razs tava j e e n a izmed akcij p o t r o š n i š k o - i n f o r m a t i v n e g a 
centra , da se j a v n o s t s eznan i z d o l o č e n i m i n o v i m i živili in p i j ačami , k i j ih 
trg še ne p o z n a dovo l j . N a m e n j e n a p a j e tud i p reds tav i tv i živil in pi jač, 
k i j ih p ro izvodnja še p r ip rav l ja in b o d o n a t rgu šele v z ače tku n o v e g a le ta 
ah pozneje . 

O b razstavi j e d a n p o s e b e n p o u d a r e k tud i degus t i r an ju teh živil. T o 
b r e m e sp re j ema po t ro šn i ško in fo rma t ivn i cen te r na se , ker n a š a t rgov ina 
za rad i s t roškov teh o b v e z ne m o r e sp re j ema t i . T a k o pa s ta p r ik ra j š ana 
oba , po t rošn ik in pro izvaja lec . 

N a razstavi in degustaci j i so sodelovaU: F ruc t a l , Ž i t o - O R I Z E m b a , 
D r o g a Por torož , A B C P o m u r k a ( M e s n a indus t r i ja M u r s k a Sobo ta , K K 
R a d g o n a T O Z D R a d g o n s k e gor ice) ,Loka, Škol ja Loka , E m o n a - M e s n a 
industr i ja Za log , C o n t a l in K K Ptuj — T O Z D Pe tov ia P tu j . 

T e m e l j n a o rgan izac i j a P E T O V I A j e s o d e l o v a l a z lovsko pi jačo , 
v loženo ze lenjavo: rdečo peso in p a p r i k o fileti. Iz o c e n e o degustaci j i 
lovske pijače p o v z e m a m o : » P r e d v i d e v a h s m o , d a je s l adek o k u s pi jače 
pr imernejš i za ženski spol , p o k a z a l o p a se j e o b r a t n o . M n o g i so biU 
mnenja , d a j e p i jača p r i m e r e n d o d a t e k ča jem, m o t i l a p a j ih j e c e n e n a 
emba laža , ki r azv redno t i kakovos t p i j a č e « 

Pri rdeči pesi p a j e z a p i s a n o : » Z a n i m i v o j e , da so k l jub do lgo le tn i 
prodaji Petovij ini artikU m a n j cenjeni in to p r e d v s e m za rad i n e p o z n a 
vanja. T u d i tu so bili m n e n j a , d a so in formaci je in degus tac i je p r e 
s k r o m n e in bi j ih bi lo p o t r e b n o širše zastavit i .« 

Potrošniki so pohva l i l i zlasti r d e č o peso , k i j e okusne j ša o d E T I N E , 
zarad i p r i m e r n e g a d o d a t k a s ladkor ja in kisa . Vsi ob i skova lc i so se tud i 
zanimal i za m e s t o p roda j e Petovij ih izde lkov za r ad i oz imn ice . 

V temeljni organizaci j i Pe tov ia so i z r e d n o zadovol jn i z o c e n o so
delovanja v potrošniško informativnem centru. Zavedajo se, da če bodo 
zeleh bili boTj pr iso tn i m e d kupc i , menja t i e m b a l a ž o , d izajn . N a to p a se 
^ s p e š e n o pr ipravl ja jo . O z i m n i c e imajo dovol j v zalogi in d a bi razš i r ih 
crog kupcev in p a za r ad i tega, ker neko l i lo š epa p r o d a j a , so se tudi 

odločili za p reds tav i t ev v potro.šniško i n f o r m a t i v n e m cen t ru . 
, M G 

Klub samoupravljavcev 
pred odgovornimi 

nalogami 
V petek, 17. decembra so se v Slovenski Bii>.rici sestali na volilno 

programski skupščini delegati kluba samoupravljalcev občine Slovenska 
Bistrica. O b tej priložnosti so kritično ocenili delovanje kluba v prvem 
mandatu. Za to obdobje so ugotovili , da po doseženih rezultatih idub ni 
uresničil v celoti akcijskega programa, ki si ga je zadal ob ustanovitvi. 
M e d osnovnimi vzroki za takšno oceno dela klub samoupravljavcev 
bistriške občine, ki deluje v okviru občinskega sindikalnega sveta, so bile 
težave v zvezi s prostorom, pomanjkanjem potrebnih finančnih sredstev in 
tudi premajhna zavzetost za uresničevanje programa v vrstah članov 
kluba. 

Spoznanja iz štiriletnega dela kluba bistriških samoupravljavcev so bila 
tudi osnova pri sprejemanju akcijskega programa kluba v novi sestavi za 
nadaljnja štiri leta. V skupščino kluba so izvolili 35 delegatov in sedem 
članski izvršni odbor. Za novega predsednika je bil izvoljen Stanko 
Robnik, član delovnega kolektiva I M P O L Slovenska Bistrica. 

M e d najpomembnejšimi nalogami kluba samoupravljavcev občine 
Slovenska Bistrica so si zapisali: uresničevanje politike gospodarske 
stabilizacije, družbenopolitično izobraževanje samoupravljavcev, nude-
nje strokovne pomoči pri uresničevanju ustavne vsebine samoupravljanja, 
delovanju samoupravnih organov in komisij , inventivna dejavnost, sa
moupravno obveščanje, socialna politika, S L O in D S Z , kadrovska po
litika in delo na področju širjenja dejavnosti kulturnega življenja vseh 
zaposlenih. 

P o volilni programski skupščini se je že sestal izvršni odbor kluba 
samoupravljavcev in konkretneje začrtal nekatere prednostne naloge in 
potrdil akcijski program za obdobje do leta 1986. Viktor Horvat 

Osnutek programa 1983 
občinske raziskovalne 

skupnosti sprejet 
v ponede l j ek so se sestali de lega t i skupšč ine R a z i s k o v a l n e sku

pnost i obč ine Ptuj n a tretji seji. O d 42 de lega tov s e j e seje ude lež i lo 26 
delegatov, k a r j e za sk lepčnos t in ve l javno sk lepanje dovo l j , za resn ično 
s p o r a z u m e v a n j e in d o g o v a r j a n j e p a s e v e d a p r e m a l o . De lega t i k o n f e r e n c 
delegaci j , ki se n iso udeleži l i zasedan ja skupšč ine v z r o k a svoje odso tnos t i 
niso opraviči l i . 

Največ p r i p o m b so de lega t i imeli k po roč i lu o u resn ičevan ju p r o 
g r a m a dela s k u p n o s t i v deve t ih mesec ih le tošnjega leta in k o s n u t k u 
p r o g r a m a za p r i h o d n j e leto. N a l o g e iz p r o g r a m a obč in ske raziskovalr te 
skupnos t i v l e tošn jem letu so se izvajale v sk l adu s s a m o u p r a v n i m 
s p o r a z u m o m o temel j ih p l a n a za tekoče s r edn j e ročno o b d o m e . Z a 
kl jučena je bi la Soc ia lno geogra f ska raz i skava razsel jevania H a l o z in 
Slovenskin goric, ki j o j e izvajal Geogra f sk i inst i tut iz L jubl jane . Vre 
dnost na loge j e bi la 1.600.000 d in , v višini 50 % je n a l o g o sof inanci ra l t ud i 
izvršni svet skupšč ine o b č i n e Ptuj . R a z i s k a v a j e z a k y u č e n a , ko l ikšna j e 
n jena resnična vrednos t p a j e odv i sno od na s s a m i h , ko l iko in k a k o b o m o 
hotel i in znal i izkoristi t i in uporab i t i r ezu l t a te raz iskave . 

V le tošnjem letu se je pr ičela tudi r az i skava V loga in funkc iona lnos t 
zašči tenih kmet i j v ob"čini Ptuj , obč inska r az i skova lna skupnos t p a 
sof inancira tud i n a l o g o de lovne organizac i je A G I S P r o g r a m s k a u s m e 
ritev te de lovne organizac i je . V p r o g r a m u je bi la n a č r t o v a n a tudi raz
iskava o p r enov i m e s t n e g a j e d r a Ptuj , ka t e re izvajalec naj bi bil Z a v o d za 
s p o m e n i š k o vars tvo M a n b o r . P r ip rave so sicer s tekle, v e n d a r d o p o d p i s a 
p o g o d b e m e d izvajalcem in skupnos t jo ni pr iš lo , saj izvajalec ni p r ip rav i l 
ov redno ten j a svojega de la , ko t tudi ni op rede l i l sodelujočih s t rokov
njakov pri razi.skavi. N a l o g a ostaja še nap re j v p r o g r a m u skupnos t i , saj 
s m o v občini za in te res i ran i za n a v e d e n o raz iskavo , n a l o g a je tud i v 
sk ladu z o p r e d e l i t v a m i D r u ž b e n e g a d o g o v o r a o va rovan ju in p r e n o v i 
mes tnega j e d r a Ptuja, ka t e r ega podp i sn i ca j e tud i skupnos t . De lega t i so 
ugo tav^a i i . d a p r o g r a m ne b o v celoti u resn ičen v le tošnjem letu, Icar j e 
p r a v z a p r a v r a z u m n i v o , saj so vse raz iskave p l a n i r a n e n a 2 leti in t ežko j e 
pr ičakovat i , d a bi "lahko n e k o raz i skova lno de lo dovol j s t r o k o v n o in 
uč inkovi to opravi l i v e n e m s a m e m letu. 

V osnutKu p r o g r a m a za p r ihodn je leto so de lega t i potrdi l i p r o g r a m 
raziskovalnih na log , p r o g r a m pospeševan ja inovaci jske de javnos t i , d e 
j avnos t s a m o u p r a v n i h o r g a n o v in s t r okovne s lužbe ter i n f r a s t r u k t u m i 
p r o g r a m v okv i ru Raz i skova lne skupnos t i Sloveni je . Pri p r o g r a m u 
raziskovalnih na log so meni l i , d a j e se nada l j e p o t r e b n o spodbuja t i , 
raz iskovalno de javnos t in las tno us tvar ja lnost v vseh okol j ih , v sk l adu s 
sprejet im Prav i ln ikom o sof inanci ranju raz iskav v O Z D v obč in i . Pri 
pHjspeševaniu inovaci jske dejavnost i so m e n i h , d a j e p o t r e b n o obs to ječe 
akt ivnost i dopo ln i t i z nov imi o b l i k a m i in m e t o d a m i de la , v e n d a r k o n 
kre tn ih o b h k delegat i niso predlaga l i . K a k o torej pospeš i t i to de j avnos t 
b o ostala še nada l j e zgolj na loga pr is to jnega o d b o r a skupšč ine . 

V nada l jevan ju seje so delegat i sprejeli še p r i spevno s topnjo za 
p r o g r a m obč inske raz i skova lne skupnos t i , ki b o 0.(J5 % od d o h o d k a v letu 
1983 in spre jeh še sklep o z a č a s n e m f inanc i ran ju raz i skova lne de javnos t i 
v prvih t reh mesec ih p r i h o d n j e g a leta. 

N . B . , 

IždeDd programa delovne organizacije » H i k o O i g a Megl ic« razstavljeni 
na zagrebškem velesejmu. Foto: L Preac 

Vozički (v izdelavi) za dostavo orodja k st iskalnicam. 
Foto : 1. Preac 

DO ELKOM „HIKO OLGA MEGLIC 

Cilji poslovne politike v letu 
O b p r a z n i k u de lovne organizac i je , 23 . d e 

cembru , za k a t e r e g a s m o se dogovor i l i , d a ga 
p raznu jemo d e l o v n o , s m a t r a m za p o m e m b n o , 
da p o v d a r i m n e k a t e r a obeležja . 

Pre teklo j e p r e k 20 let o d združ i tve Z a v o d a 
za zapos lovanje in rehabiUtaci jo inva l idn ih 
oseb in P l e t a rne Ptu j . N a n o v o nas ta l i kolekt iv . 
Zavod »Olge Megl ic« se j e p o i m e n o v a l p o 
padl i aktivistki N O B , ki j e bi la zapos l ena v 
P le tami Ptuj . 

V začetku j e bil p r o i z v o d n i p r o g r a m t ak ra 
tnega z a v o d a pr i l ago jen sestavi zapos l en ih in 
razpoložljivi o p r e m i . Sestavl ja la g a j e m n o ž i c a 
obr tniških de javnos t i , s tor i tev in uslug. 

Z a v o d svojega pos lans tva , to j e r ehab ih t ac i j a 
inval idnih o seb ni v popolnos t« izvedel . Pre 
m a j h n a pr i so tnos t t a k r a t n i h za to pok l i can ih in 
odgovorn ih institucij v obč in i , okra ju in r e p u 
bliki j e p r ived la Z a v o d v si tuacijo, d a se j e 
mora l po leg o s n o v n e g a n a m e n a , to j e skrb i za 
inval idne osebe , začet i ukvar ja t i z g o s p o d a r s k o 
dejavnost jo, d a si O h r a n i obs to j . T a j e doseg la 
taico šir ino, d a s m o se de lavc i Z a v o d a odloči l i v 
letu 1972 p reusmer i t i v r e d n o g o s p o d a r s k o 
dejavnost . Us tanovi l i s m o P r o i z v o d n o podjet je 
»Olga Megl ic«. S svojim d o b r i m p r o g r a m o m 
smo os tah z a n i m i v i ' s i rom Jugoslavi je . N e 
m o r e m m i m o tega, d a n e bi n e k a t e r a dejs tva še 
bolj ponazor i l . Pogoji de la so bili v p r imer jav i 
z današn j imi m n o g o težji, saj s m o t ak ra t delaU 
v t emnih in v lažnih p ros to r ih , raz t resen ih p o 
različnih d e h h s ta rega Ptuja in tud i izven njega. 
Delovni d a n se j e večkra t podal j ševa l , p a t ud i 
nedelje in p r azn ik i n i so bili v e d n o dnev i p o 
čitka. N ihče se ni i zmika l de lu , tovar iš tvo p a j e 
bilo največ kar smo imeli. V t emje tudi največja 
skrivnost vseh naš ih u s p e h o v . T u d i op reml j e 
nost s stroji j e b i la s k r o m n a . Prve o k r a s n e letve 
in profile s m o pričel i i zde lovat i n a st iskalnici , ki 
s ta jo pogan ja l a i z m e n o m a d v a k r e p k a de lavca . 

Leto 1977 pos ta ja za kolekt iv začetek n o v e g a 
obodbja . 

P ro izvodno podjet je O L G A M E G L I C s e j e 
po n e u s p e l e m r e f e r e n d u m u za in tergraci jo 
T A P — S I G M A - O L G A M E G L I C vključilo v 
letu 1977 v S O Z D E L K O M . 26. n o v e m b r a 
1977 smo v počas t i tev p r a z n i k a d n e v a r e p u 
blike, ki so ga pove l ičeva la p o s e b n a obelež ja 
40-letnica p r i h o d a tov. T I T A n a čelo K P J . 60-
letnica ok tob r ske revoluci je , položil i temel jn i 
k a m e n za izgradnjo t ova rne v D o l a n a h K S 
C I R K U L A N E . S tem s m o začeU real izirat i 
želje in cilje, k a k o r tudi d o g o v o r v naši de lovn i 
organizaciji , ki j e bil zač r t an v s r e d n j e r o č n e m 
p lanu de lovne organizac i je in obč ine Ptuj . 23. 
d e c e m b r a 1978 s m o svečano p reda l i t o v a r n o 
svojemu n a m e n u . P o s k u s n a p ro izvodn ja j e 
stekla v februar ju 1979. S ta tus p o s k u s n e p r o 
izvodnje j e d e l o v n a organizac i ja korist i la vse 
do maja leta 1981. 

T o v a r n o v D o l a n a h K S C i r k u l a n e s m o gra-
dih p redvsem iz s ledečih raz logov: 

1. Zah t eva po večjem k o m p l e k s u v e z a n o n a 
dolgoročni razvoj D O , 

2. Skrb za skladnejš i razvoj m a n j razvi t ih 
območij v obč in i . 

3. Razpoložl j iva d e l o v n a sila. 

Z d i n a m i č n o rastjo de lovne organizac i je in 
spreminjan jem pro izvodnje se v z p o r e d n o o b 
likujejo tudi novi odnos i . Kvalif ikaci jska 
s t ruktura kolekt iva se m e n j a v a v korist s rednje , 
višje in visoke i zobrazbe . Študij o b de lu , šti

pendijska pol i t ika in p r i h o d nov ih sode lavcev 
daje vedno več možnos t i za hitrejši lasten raz
voj. 

T a naša p r i zadevan ja so v letu 1978 bila 
:)očaščena z d o d e h t v i j o P lake te O b č i n e P tu j , 
eta 1972 p a s s r e b r n o p l ake to za d o b e r g o 

spodarski razvoj v p r e t e k l e m o b d o b j u od M G Z 
za Podravje in s r e b r n o p l ake to za i nven t ivno 
dejavnost p rav t ako od M G Z za Podravje . 

V letu 1980 s m o z r e f e r e n d u m o m us tanovi l i 
dve temeljni organizaci j i in d e l o v n o s k u p n o s t . , 
T a k o o b l i k o v a n a d e l o v n a organizac i ja j e šele v 
letu 1981 začela r e d n o pos lovat i . 
. De lovna organizac i ja E L K O M »Indus t r i j a 
hidravl ične in kov inske o p r e m e O L G A M E -
G L I Č o z i r o m a » H I K O O L G A M E G L I C « Ptuj 
ima v svoji sestavi t eme l jno organ izac i jo 
združenega de la » A S P O « , a v t o m o b i s l k a , 
s t avbena in p o h i š t v e n a o p r e m a , t emel jno o r 
ganizacijo z d r u ž e n e g a de la » H I D O « , h i d r a 
vlična in dv ižna o p r e m a ter d e l o v n o s k u p n o s t 
skupnih s lužb. T e m e l j n i organizaci j i izvaja ta 
svojo p ro izvodn jo p r e t e ž n o v novoizgra jen i 
tovarni v D o l a n a h — kra j evna s k u p n o s t Cir 
kulane , d e l n a pa tud i v Dobr in i — k r a j e v n a 
skupnos t Že ta le in p a v Ptuju. 

Razvojna usmer i t ev de lovne organizac i je v 
tem s redn je ročnem o b d o b j u temelji n a j a s n o 
začr tanih ciljih in osnova , ki se real izirajo v 
lastni de lovni organizaci j i , v sestavljeni o r g a 
nizaciji z d r u ž e n e g a de la E L K O M in v š i r šem 
prostoru. Z a izhodišče s m o si zada l i , d a m o r a 
liti naš razvoj rezul ta t d o m a č e g a znan ja in 

de lno rezul ta t tujega znanja , p r idob l j en p r e k o 
kooperaci jskih o d n o s o v . T o p o m e n i za d e l o 
vno organizaci jo kva l i te ten p remik v z a h t e 
vnosti , kakovos t i in special iz i ranost i v p ro iz 
vodnji. S tem postajajo p ro izvod i vse bolj 
kvaHtetni in pe r spek t ivn i ter sposobn i tud i za 
p rodor na tuja tržišča. 

Skupna znači lnos t temel jn ih organizac i j 
zd ruženega de la j e v p r e h o d u n a t ehno lo ško 
zahtevnejša pod roč j a z odloči tvi jo osvajanja 
tistih p ro izvodov , ki so p r e d m e t uvoza . 

O b uix)števanju, d a b o d o p l a n s k e obveznos t i 
s sprejet im g o s p o d a r s k i m n a č r t o m za leto 1982 
po T O Z D razl ično dosežene , p a obs ta ja u g o 
tovitev, d a to niso rezul ta t i s ka t e r imi bi te l a h k o 
zadovoljili , saj so bi le možnos t i d r u g a č n e pa j i h 
zaradi lastnih s labost i z a p r a v l j a m o . 

Fizični obseg p ro izvodn je bos ta p r e d v i d o m a 
dosegU o b e T O Z D . Prav t ako b o v T O Z D 
A S P O dosežen tud i poz i t iven pos lovni u s p e h . 
T O Z D H I D O p a j e že v pollet ju p r ikaza l iz
g u b o pa p o n o v n o pozi t iven pos lovni u s p e h . 
Prvo p r i k a z a n a i zguba se j e že v 9 - m e s e č n e m 
o b r a č u n u p o n o v n o p r ikaza la . O b koncu leta j e 
pr ičakovat i , d a b o T O Z D H I D O pos loval v le tu 
1982 z i zgubo . Bil j e sprejet i P R O G R A M 
U K R E P O V Z A O D S T R A N I T E V M O T E N J 
N A S T A L I H V P O S L O V A N J U T O Z D H I D O . 

Izvoz b o m o v le tošnjem letu dosegl i v p n -
merjavi z l e tom 198 T z i n d e k s o m 187. k l jub 
temu pa ne b o m o dosegli p l a n i r a n e g a . D o č i m 
smo na področ ju uvoza dosegli m a n j od p la 
ni ranega, to je 65 ods to tkov od izvoza. 

V T O Z D A S P O smo usmeri l i investici jo v 
stroje in o p r e m o , v T O Z D H I D O pa n i s m o 
izvajali noben ih p o m e m b n i h investicij . 

Ključni cilji d ružbeno gospoda r skega razvoja 
delovne organizac i je v letu 1983. 

1. D o s l e d n o vztrajat i d a bo P R O G R A M 
U K R E P O V Z A O D S T R A N I T E V M O T E N J 
N A S T A L I H V P O S L O V A N J U T O Z D H I D O 
v celoti izpeljan. 

2. Učinkovi te jše gospodar jen je , večje var 

čevanje pri p ro izvodnj i in u p o r a b i , boljše de lo , 
izkoriščanje d e l o v n e g a časa in p r o i z v o d n i h 
zmogljivosti ter zaostr i tev o d g o v o r n o s t i za 
gospodarjenje z d r u ž b e n i m i sredstvi in za 
uresničevanje d o g o v o r j e n i h n a l o g . 

3. Temel jn i organizaci j i z d r u ž e n e g a de la in 
de lovna s k u p n o s t s k u p n i h s lužb b o d o v s k l a d u 
z letnim p r o g r a m o m m p l ansk imi akt i p r i p r a 
vile in uresničevale p r o g r a m e va rčevan ja z asti 
s su rov inami , r ep rodukc i j sk imi ma te r i a l i in 
energijo. 

4. Temel jn i orgahizaci j i z d r u ž e n e g a d e l a in 
delovna skupnos t s k u p n i h s lužb m o r a j o n a 
področju izvoza b laga in s tor i tev n a konve r t i 
bilno področ je doseč i r e a l n o povečan j e za 
20%. Pri t em m o r a t a temel jn i organizac i j i 
združenega de la razširit i s a m o u p r a v n o s p o r a 
zumevanje p o 67 . in 6 8 . č l enu z a k o n a o d e 
viznem pos lovanju . 

5. Rast p ro izvodn je v T O Z D A S P O indeks 
leto 1983/1982 j e 101 

Rast p ro izvodnje v T O Z D H I D O i n d e k s 
leto 1983/1982 j e 112. 

6. V okvi ru pol i t ike p r o d u k t i v n e g a z a p o 
slovanja bo povečan je zapos len ih za 2,1 %. Pri 
tem b o d o i m e h p r e d n o s t m l a d i . Z a t o b o m o v 
delovni organizaci j i nada l jeva l i s p o h t i k o za
poslovanja p r i p r avn ikov . 

7. Z izvajanjem d o g o v o r a o u re sn ičevan ju 
d ružbene usmer i tve razpore jan ja d o h o d k a v 
letu 1983 b o m o v T O Z D in D S S S ob l ikova l i 
sredstva za o s e b n e d o h o d k e o d v i s n o o d rezu l 
tatov dela in gospodar j en ja ter d o s e ž e n e rast i , 
ka r b o o m o g o č a o povečan je o s e b n i h d o h o d 
kov šele p o t e m , ko b o d o dosežen i in i zkazan i 
boljši rezultat i de l a in gospodar jen ja . 

8. Razvijati b o m o mora l i inovaci jsko de ja 
vnost in j o učinkovi te jše povezova t i v p ro iz 
vodni proces . 

9. Delavci v T O Z D in D S S S b o m o o b p r i 
pravi p lansk ih d o k u m e n t o v in ob l ikovan ju 
politike razpore jan ja d o h o d k a in čis tega d o 
hodka kr i t ično p re sod ih f i nančno in m a t e r i a l 
no poslovanje in s t r u k t u r o virov s reds tev . Po leg 
ukrepov za izboljšanje f i nančnega pos lovan ja 
b o m o z r azpore j an jem sreds tev za razšir i tev 
mater ia lne o snove d e l a p r v e n s t v e n o poveča l i 
obra tna sredstva. 

10. Z a uresn ičevanje n a l o g s p o d r o č j a L O , 
D S Z in C Z b o m o v letu 1983 sk rbeh : 

— za podružb l j an je s i s t ema L O in d r u ž b e n e 
samozašči te , 

— za zagotovi tev k a d r o v s k i h in m a t e r i a l n i h 
možnosti . 

11. N a področ ju informaci j ko t o s n o v n e g a 
e lementa k o m u n i c i r a n j a se b o m o pos luževa l i : 

— ustne informaci je p o s k u p i n a h in zbo r ih , 
— p i smene informaci je ~ glasilo E L K O M , 

lokalnega časop isa in r ad ia in osta l ih med i j ev 
za informacije . 

12. Uresn ičevanje teh ciljev terja p o v e č a n a 
pr izadevanja vseh de lovnih ljudi, d a n a sa
m o u p r a v n i h o s n o v a h s svoj imi m o č m i rešuje
mo svoje in s k u p n e d r u ž b e n e težave . S a m o 
upravne d r u ž b e n o - e k o n o m s k e o d n o s e b o m o 
utrjevali in razvijali s p o v e č a n i m i p r i zadevan j i 
in odgovornos t jo vseh nosi lcev od ločan ja za 
s a m o u p r a v n o s p o r a z u m e v a n j e in d r u ž b e n o 
dogovarjanje ter za k rep i t ev us tavnos t i in za
konitosti . Pri tem b o m o mora l i u t rd i t i v logo 
s a m o u p r a v n e de lavske kon t ro l e . 

V prepr ičanju , d a b o m o n a l o g o za leto 1983 
skupno uspešno izvedli , zakTjučujem z željo, d a 
vse v letu 1983 sp reml ja sreča, zdravje , z a d o 
voljstvo in številni de lovn i u s p e h i ! 

S i m o n Pešec , 
d i r e k t o r D O 

ZAHTEVNE NALOGE 
V prihodnjem letu bi naj družbeni proizvod v 

ptujski občini porasel za 1,7 odstotka, v tem bi 
naj bila rast industrijske proizvodnje 2,5 od
stotna, kmetijstva pa 5-odstotna. Produkt ivnost 
bi naj bila večja za 0,4 ods to tka , izredno pa bi 
naj povečali izvoz — kar za 20 odstotkov, v tem 
samo izvoz na konvertibilno področje za 24 od
stotkov. Uvoz bi naj porasel le za 2 ods to tka . 

Zaposlovanje bi naj v prihodnjem letu pora
slo za 1,3 odstotka , investicije bi naj ostale na 
letošnji ravni, nominalna rast dohodka bi naj bi
la 22 ods to tna , rast sredstev za osebno porabo v 
globalu za polovico počasnejša od nominalne 
rasti dohodka , rast sredstev za skupno p o r a b o 
pa za 27 odstotkov počasnejša od nominalne 
rasti dohodka . Rast sredstev za splošno p o r a b o 
pa bi naj zaostajala za nominalno rastjo 
dohodka za polovico. 

Predlog resolucije o politiki izvajanja družbe
nega plana občine Ptuj za leto 1983 se torej pre
cej razlikuje od predlaganega osnutka , kar je 
posledica široke in konkre tne javne razprave v 
vseh okoljih, posebej še med nosilci razvoja. 
Izvršni svet meni , da so predvidene rasti realne, 
saj so posledica planov v vseh večjih organizaci
jah združenega dela, ki tudi predvidevajo večjo 
rast kot v tem letu. V ostalih organizacijah 
združenega dela pa večjih odmikov od letošnjih 
rezultatov ne predvidevajo. Za to seveda še osta
jajo nekatere možnosti — če že ne povečanja, 
pa vsaj zagotovila za doseganje planirane rasti 
družbenega proizvoda v občini. Najbrž je naj
bolj razveseljiv podatek o možnosti povečanja 
izvoza, ki je večje kot v republiki in se tako 
približuje zvezni ravni. Izvršni svet nasploh me
ni, da bi morala občina, ki je pod republiškim 

poprečjem, zagotoviti in uresničiti hitrejše rasti 
od republiškega poprečja, pa tudi pogoji to 
zagotavljajo. 

Delegati zborov skupščine občine, ki so na 
skupnem zasedanju obravnavali predlog 
resolucije so menili, d a bi morali planirat i na 
trdnejših osnova+i — predvsem bi mora lo 
združeno delo vedeti, k a k o bo pr ihodnje leto z 
rrabavo surovin, s cenami energije in reproma-
tcriala posebej pa še, s kakšnim deležem ust
varjenih deviz b o razpolagalo. Strinjali pa so se 
s stališči delovnih teles zborov in izvršnega sve
ta, da je pot rebno v vseh okoljih ustvariti 
pr imerno vzdušje za doseganje planiranih ciljev 
in soglasno sprejeli resolucijo o politiki izvaja
nja družbenega piana občine v 1983. letu. 

N . Dobljekar 
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Naloge mladinskega prostovoljnega dela 
v K r š k e m j e o d 24. d o 26. d e c e m b r a 

potekal skupn i s e m i n a r C e n t r a za m l a d i n s k o 
prostovol jno d e l o ( M P D ) in C e n t r a za infor
miranje , raz iskave in za ložniš tvo , ki de lu je ta 
pri republ iški konfe renc i Z S M S . Tovrs tn i 
seminarj i sb sicer že t r ad ic iona ln i in se v 
mars ičem f)onavljajo, v e n d a r se še vse p r e p o 
gosto dogaja , d a br igadir j i in m l a d i in fo rma
torji delujejo p r e m a l o usk la jeno pr i razvi janju 
mlad inskega p ros tovo l jnega de la in uvelja
vljanju njegovega po loža ja v d ružb i . 

N a seminar ju so bile p o d a n e m n o g e krit ič
n e p r i p o m b e in p o l e m i k e , ki so p r i speva le k 
porajanju š tevi lnih novih p o b u d . Zno t r a j 
mladinskih organ izac i j m o r a j o Cen t r i za 
obveščanje in p r o p a g a n d o ( C O F ) pos ta t i t iste 
organizaci jske ob l ike , ki b o d o navezova l i 
stike s sredstvi j a v n e g a obveščan ja z r e sn ično 
celovitim in fo rmi ran j em o de lu m l a d i h . 
Marsikje se pojavljajo težave, ko vsaka 
organizaci jska e n o t a v Z S M S n e k o o r d i n i r a 
no ob lega n o v i n a r s k e hiše, v e n d a r se do 
sredstev j a v n e g a obveščan j a n e uspe jo prebi t i , 
ker niso dovol j u sposob l j en i za tovrs tno 
ob l iko in formiran ja . Z a t o j e n a l o g a C O P - o v , 
d a čimbolj razširi jo m r e ž o dop i sn ikov , j o 
ust rezno s t r o k o v n o usposobi jo , se poveže jo z 
mediji j a v n e g a obveščan j a in omogoč i jo 
dvosmern i nač in k o m u n i c i r a n j a m e d nov ina r 
skimi h i šami in m l a d i n s k o organizac i jo . 

K o s m o preverjal i s tanje n a področ ju 
M P D , s m o ugotovi l i , d a v neka te r ih s r e d i n a h 
uspevajo vsaj pr i s p r o t n e m in o b j e k t i v n e m 
pKjročanju z M D A , skoraj p o v s o d p a se 
za takne pr i ev iden t i r an ju in k a d r o v a n j u 
brigadirjev in vods tev M D A in p r i p r a v a h na 
br igado. Z a t o b o p o t r e b n o k o n t i n u i r a n o skozi 
vse leto m l a d e seznanja t i o vlogi, p o m e n u in 
akcijah v M P D , pr i t em p a bo t r eba pozo rnos t 
posvetiti n e s a m o l o k a l n i m č a s o p i s o m in 
radi jem, p a č p a tudi o s redn j im d n e v n i k o m , 
televiziji, t i skovn im k o n f e r e n c a m , o k r o g l i m 

mizam, p r e d a v a n j e m in f i lmskim p r i k a z o m 
'življenja in de la v M D A p o šo lah , v O Z D in 
krajevnih skupnos t ih . N a ta nač in b o d o m l a d i 
točno vedeli , kaj smejo p r i čakova t i n a M D A 
in kaj d ružba od njih pr ičakuje , d a n e b o 
neljubih razočaran j ali p re senečen j . 

Ka te re na loge na s torej Čakajo n a p o d r o č j u 
M P D ? 

Po t rebno bo ev iden t i ran je in t e resen tov za 
udeležbo na M D A skozi vse leto, težišče 
akcije pa naj b o takoj p o zakl jučku z imskih 
šolskih poči tnic . S 15. j a n u a r j e m b o z n a n 
republiški razrez M D A , s 15. m a r c e m p a 
zvezni razrez M D A po p o s a m e z n i h r epub l i 
kah. Mlad i b o d o l a h k o zvedel i , kje in kda j 
b o d o M D A . za to bo p o t r e b n o začeti in tenz iv
nejše informiranje p rek sklicev p r e d s e d n i k o v 
0 0 Z S M S , z r azs tavami , predvajanj i filmov, 
predavanj i in razgovor i v O O Z S M S n a 
področju z d r u ž e n e g a de la in šol, p l aka t i , 
bilteni, i n t e rn imi glasili in loka ln im t iskom in 
r a d i o m . Po po t r eb i se izvede še d o d a t n o 
ev iden t i ran je manjka joč ih br igadir jev . Ž e v 
tem o b d o b j u j e p o t r e b n o p lan i ra t i odso tnos t z 
de l a vsem m l a d i m de l avcem, ki so se pri javil i , 
d a se bos ta usk lad i la n a d o m e s t i l o o s e b n e g a 
d o h o d k a br igadir jev in o d s o t n o s t z de la , t ako 
d a ne b o trpel de lovn i p roces . Na jkasne je v 
m e s e c u m a r c u j e p o t r e b n o zagotovi t i p r i zna 
vanje poči tn iške p rakse za š t ipend is te v O Z D 
in d i jake v srednj ih šo lah . H k r a t i b o p o t r e b n o 
p r a v o č a s n o skleni t i d o g o v o r z vodstvi o snov
n ih oz. srednj ih šol o odso tnos t i pr i javl jenih 
br igadi r jev za p r v o i z m e n o . S t em b o m o 
dosegl i , d a b o d o i m e h šolarji in di jaki p r a v o 
časno zak l jučene svoje šolske o c e n e ter se s 
t em izognili nevšečnos t im v p re tek l ih letih. 
- Oko l i 1. apr i la — D n e v a br igadi r jev 
m o r a j o biti p rv i sklici b r i g a d n i h kon fe renc in 
zbor i br igadir jev, ki se nadal ju je jo d o o d h o d a 
M D B n a M D A . N a prvi b r i g a d n i konfe renc i 
j e p o t r e b n o izvoliti vods tvo M D B ter s e z n a n i 

ti br igadir je z d e l o m in nač in i življenja n a 
M D A . Prav t ako pa m o r a biti v saka b r i g a d n a 
konfe renca mes to , kjer se d o d a t n o rešujejo vsi 
nas ta l i p r o b l e m i . 

V maju se o b v e z n o organ iz i ra jo zd ravn i šk i 
p reg led i in cepljenje br igadi r jev . Še zadnj ič se 
p r e g l e d a t e h n i č n a in m a t e r i a l n a o p r e m l j e n o s t 
M D B in uredi jo prevoz i br igadi r jev n a M D A . 

P o s e b n o pozornos t s m o ude leženc i s e m i 
nar ja posve t ih tudi s t a ln im b r i g a d a m in 
k l u b o m br igadir jev , ka te r ih g l a v n a n a l o g a j e , 
d a oh ran ja jo k o n t i n u i t e t o in s t a lno ak t ivnos t 
na pod roč ju M P D . S ta lna b r igada vključuje 
ak t ivne br igadir je in za in t e re s i r ane ali e v i d e n 
t i rane m l a d e za M P D . N j ihova n a l o g a j e , da 
izobražuje jo svoje č lane , o rgan iz i ra jo in se 
udeležuje jo loka ln ih M D A in srečanj br iga
dirjev in preds tavl ja jo k a d r o v s k o b a z o n a 
M D A v nas l edn j em letu. 

K l u b i br igadir jev vključujejo ude l ežence 
M D A o d leta 1945 dal je in zbi ra jo g r a d i v o in 
d o k u m e n t e o M D A o d s a m i h zače tkov dal je . 
A k t i v n o se vključujejo v reševanje p r o b l e m o v 
n a področ ju M P D . 

M e d novos tmi , ki se pr ipravl ja jo n a p o d 
ročju M P D , j e go tovo na jzanimivejša ideja o 
M L A D I N S K I H D E L O V N I H T A B O R I H , ki 
p a j e še v povoj ih in n e d o d e l a n a . Znač i lnos t i 
t akšne ob l ike bi bile nas ledn je r 

— n a »Tabor« bi hotel i (npr . 7 d n i n e p r e k i 
n jeno ali čez v i k e n d ) 

— p r i h o d i na »Tabor« bi bili o rgan i z i r an i 
p r e k O K Z S M S , d a se zagotovi k o n t i n u i t e t a 
in s t a lna pr i so tnos t p o v p r e č n e g a števila l judi 

— ude leženc i bi bih np r . m l a d i z d r u ž i n a 
m i , de lavci in š tuden t i , ki j i m p r e d o l g e s ta lne 
i z m e n e ne us t rezajo 

— »Tabor i bi b ih bolj sproščeni in i n f o r m a -
t i v n o - p r o p a g a n d n e g a znača ja . 

F r a n c Prelog, 

TAKO NE GRE VEČ NAPREJ! 
Beograjski center Sava je bil v petek in sobo

to, 18. in 19. decembra prizorišče najvišjega 
srečanja jugoslovanske mladine, XL kongresa 
Z S M J . Iz ptujske občine je bil delegat na tem 
kongresu Milan Kuri, sicer sekretar občinske 
konference ZSMS v Ptuju. O vtisih s kongresa 
je po pr ihodu iz Beograda povedal: 

, ,Moji vtisi so sedaj po zaključku kongresa 
veliko bolj optimistični, kot pred njim. Mislim, 
da je XL kongres kljub nekaterim težavam v 
pripravah obdržal kont inui teto dela mladih iz 
vse Jugoslavije. Sicer n ismo sklepali o nekih 
revolucionarnih spremembah v delu mladih, 
vendar pa smo tudi tokrat jasno in glasno 
povedali , da smo mladi sposobni sprejeti nase 
vse težave s katerimi se srečuje naša družba. Na 
kongresu je bilo med drugim poudar jeno, da 
mladini ne pr ipada le bodočnost , ampak tudi 
sedanjost. T o pomeni , d a mladi ne smemo ča
kati na jutrišnji dan , ampak m o r a m o že danes s 
svojo aktivnostjo dokazat i , da p r ipadamo tej — 
naši d r u ž b i . " 

Kako je potekalo delo po posameznih ko
misijah? 

, ,Kot veste, smo po prvem uvodnem plenar
nem zasedanju nadaljevali s kongresom v petih 
specializiranih komisijah. Vse te komisije so v 
razpravah posameznih delegatov poskušale 
iskati rešitve obstoječih problemov v organi
ziranju in delovanju ZSMJ . Menim tudi, da 

smo razmeroma dobro izdelali naš program de
lovanja v prihodnjem obdobju in naloga vseh 
mladih v vseh sredinah je, da ta program tudi 
dosledno izpel jemo." 

Kateri problematiki ste namenili največ vaših 
razprav? 

, ,Lahko bi rekli, da se je tukaj zbralo največ 
pr ipomb iz sprejetih sklepov mladinskih 
kongresov po posameznih republ ikah. Sicer pa 
smo največ besed namenili problematiki za
poslovanja mladih, pri čemer je bilo povedanih 
precej zelo kritičnih besed na račun starejše 
generacije. Izpostavljen je bil privilegij zaposle
nih na določenih odgovornih mestih, ki se na 
vsak način obdržijo na položajih, kljub temu, 
da so morda .storili velike napake , ali celo škodo 
družbi . Vse prevečkrat se dogaja, da določeni 
javni in odgovorni delavci nimajo pogojev za 
opravljan j c t a k i h nalog in opravil , bodisi zaradi 
prenizke izobrazbe ali iz prej omenjenih 
vzrokov. Dogaja pa se naspro tno , da se 
posameznike kljub storjenim napakam 
enostavno rotira. Se pravi, da jim dajemo 
možnost , da še naprej lahko delajo napake. 
Naše mnenje je , da b o m o lahko produktivnost 
in s tem tudi dohodek povečevali le z 
zaposlovanjem izkušenih in dobrih strokovnja
kov — med temi pa je veliko mladih izobražen
cev, ki nimajo možnosti zaposlitve. T o je samo 
ena od problematik, za katero menim, da smo 

jo dorekli in jasno povedali , da tako naprej več 
ne gre. 

Sicer sem sodeloval v komisiji za kadrovsko 
politiko in idejno politično delo. Ta komisija je 
bila na jbo l j 'množična , morda ne bom storil 
napake, če rečem, da tudi najbolj delavna — 
pa ne 7.aradi dolžine posameznih razprav, 
ampak zaradi tehtnih in kritičnih ugotovitev, do 
katerih so^prihajali posamezni delegati. Prav je , 
da smo se tokrat lotili problemov s prave strani, 
da smo končno začeli iskati probleme pri nas , 
ljudeh, državljanih če hočete, ne pa, da smo se, 
kot ponavadi d o sedaj izgovarjali na napake 
našega sistema. Zavzeli smo se za načelo, da je 
treba odpoklicati vse tiste odgovorne ljudi, ki 
niso sposobni dovolj d o b r o opravljati, svojih 
nalog. 

Veliko besed je bilo povedanih tudi okrog 
idejno političnega dela in akcijske učinkovitosti 
ZKJ . V razpravah na to temo so se oglašali 
predvsem mladi iz Kosova. T o je seveda 
razumljivo, saj obstajajo prav v tej pokrajini 
veliki problemi. Med drugim smo prišli do 
zaključka, da je treba z mladimi veliko delati, 
bolj intenzivno morda . Treba je pomagati pri 
izoblikovanju osebnosti mladega človeka in pri 
njegovem idejnem osveščanju. Pri tem pa 
upravičeno pričakujemo pomoč od vseh ostalih 
družbeno političnih organizacij, od ljudi z 
izkušnjami, pozitivnimi seveda ." M. Ozmec 

Prip8<lniki ptujske garnizUc med sbvesnostjo 

OB DNEVU NASE ARMADE 

Kljub sneženju 
slovesno 

in množično 
Ob dnevu jugoslovanske ljudske a rmade so pripadniki ptujske garnizi-

je pripravili v sredo, 22. decembra, torej na sam prazničen dan, osrednjo 
slovesnost v počastitev našega skupnega praznika. Kljub sneženju se je na 
ploščadi vojašnice Dušana Kvedra zbralo precej občanov, med njimi 
največ mladih, predstavniki družbenopolitičnih organizacij ptujske in 
ormoške občine, ter pripadniki teritorialnih enot in naše a rmade . 

Zbranim je govoril Milovan Stankovič, komandan t ptujske garnizije, 
zatem pa so prebrali pozdravno pismo in čestitko komandan ta ljubljanske
ga armadnega območja Branka Jerkiča. V imenu občanov ptujske in 
ormoške občine pa je vojakom in starešinam čestital Milan Cucek, sekretar 
občinske kopference SZDL P tu j . O b zaključku slovesnosti pa so 
najzaslužnejšim vojakom in starešinam ter pr ipadnikom teritorialnih enot 
podelili priznanja, pohvale in napredovanja. -GM 

Svečanost ob dnevu 
JLA v občini Ormož 

Letošnji praznik oboroženih sil so v ormoški občini obeležili z vrsto 
prireditev, katerih vsebino so prevevali uspehi in dosežki delovnih ljudi na 
obrambnem področju v preteklem obdobju . Zdrav tekmovalni duh in željo 
za izjemnimi dosežki, je bilo moč zaslediti med udeleženci vrste tekmovanj 
in srečanj, ki so jih v decembru priredili člani občinskih in krajevnih 
organizacij ZRVS ter drugih organizacij v občini Ormož . Svečano pa je 
bilo v krajevnih skupnost ih, kjer .so pripravili proslave ob dnevu J L A . 

Osrednja prireditev je bila v ponedeljek 20. decembra v kul turnem do
mu v Ormožu . N a svečani akademiji , ki j o je pripravila občinska konferen
ca ZRVS Ormož, so s ponosom pregledali storjeno, ne samo v preteklem 
letu, temveč vse od prvih dni razvoja naših oboroženih sil. Slavnostni go
vornik, Mirko Novak, se je v zgoščenem besedilu ozrl na prehojeno pot, 
enako pozorno pa je poudaril pomen današnjega dogajanja d o m a in v 
svetu za naš ju t r i in pojutrišnjem. 

3oie Budija sprejema priznanje komandanta repubISkega štaba TO 

Na akademiji so za izjemne uspehe dosežene pri izvrševanju nalog, 
urjenju in vzgoji enot teritorialne obrambe številnim tovarišem, eno tam in 
organizacijam podelili priznanja. Tovariša Mirko Novak in Jože Budija sta 
prejela pohvalo komandan ta republiškega š taba teritorialne ob rambe . -

Za uspešno sodelovanje z enotami in š tabom T O je ob 22. decembru 
prejela priznanje krajevna skupnost Tomaž , pohvale pa tovariši: Vladimir 
Kovačič, Ivan Hržič, Maks Horvat , in mladinec Miro Antol ič . Enot i , 
tovariša Cirila Bogše so podelili p rehodno zastavico najboljše enote štaba 
teritorialne obrambe Ormož . Komandan t občinskega štaba teritorialne 
obrambe pa je pohvalil: krajevno organizacijo ZZB N O V Kog, t rgovsko 
podjetje M e r c a t o r , , Z a r j a " Ormož, tovariša Ž a r k a Suriča in Mar jana Pet
ka. . ' 

Plakete ZRVS Jugoslavije so prejeli: krajevna organizacija Z R V S 
Ormož, Jože Novak , Marjan Špacapan in Edvard Pajek, zlate značke 
ZRVS pa^Edvard Pajek, Maks Antolič in Franjo Lorenčič. Srebrno plaketo 
ZRVS so prejeli: krajevna organizacija ZRVS Podgorc i , A n t o n Luskovič, 
Vito Pajek, S tanko Plohi , Mirko Rajh, Jože Seruga, Vinko Cimerman in 
S tanko Kukovec. 

Gostom iz garnizije P t u j , iz pokrajinskega š taba T O , predstavnikom 
družbenopolit ičnega življenja Ormoža in kra janom Ormoža so se s prilož
nostnim, izvirnim in domiselnim p rogramom predstavili učenci Osnovne 
šole O r m o ž in pihalni orkester Glasbene šole Ormož . 

Besedilo in posnetek: Miran Fišer 

PREDLOG - ZA VSE ENAKI 
DELEŽ 

Z a minuli — tretji sklic seje skupščine skupnost i otroškega varstva 
občine P tu j , ki je bila minulo sredo v Narodnem d o m u , lahko zapišemo, da 
je bila po udeležbi delegatov zelo uspešna, zlasti še v zboru izvajalcev, ki so 
bili tokrat zastopani sto ods to tno . 

Delegati so med drugim potrdili osnutek finančnega načr ta za leto 
1983, ki bo na osnovi novih izračunov komiteja za družbenoekonomski 
razvoj in planiranje skupščine občine Ptuj nekol iko manjši kot je bilo 
predvideno, vendar to ne b o vplivalo na samo izvedbo planiranega progra
ma. 

Med delegatskimi pobudami naj omenimo predvsem tisto iz M I P A 
kjer predlagajo, da bi v prihodnje plačevali vsi enaki delež za jasli in vrtec, 
skupnost pa bi subvencionirala cene tistim, ki tega sami ne bi zmogli oziro
ma tistim, ki bi to zahtevali. T o je sicer vprašanje, ki je v ptujski skupnost i 
otroškega varstva že dalj časa pr isotno in kot kaže dob iva vse več podpore 
tudi od delegatov. 

mš 

PRIPRAVE NA LETNO 
KONFERENCO 

Rezervn i s ta reš ine v ptujski obč in i so se v le tu , ki se i z teka , o b 
izvajanju p r o g r a m a s t r o k o v n e g a in ide jnega usposab l j an ja a k t i v n o 
vključevali v de lo na vseh področ j ih življenja in cfela v naš i d r u ž b e n o -eolitični skupnos t i . O t em. k a k o so bili p n izvajanju teh n a l o g uspešn i , j e 

eseda n a letnih k o n f e r e n c a h organizac i j v k ra jevn ih s k u p n o s t i h , n a 
katerih pr ipravl ja jo tud i p r o g r a m e a k t i v n o s t i v letu, k i j e p r e d n a m i . P o 
opravl jenih le tnih k o n f e r e n c a h v kra jevnih s k u p n o s t i h b o še l e tna 
konferenca obč inske organizaci je . Č l a n i p r e d s e d s t v a O K Z R V S , ki so se 
sestali p r e d t e d n o m dn i , so se d o g o v o r i h , d a b o seja v zače tku februar ja , 
zato mora jo v k ra jevn ih o rgan izac i j ah poh i t e t i z i z v e d b o p r e g l e d a svo
j ega dela . 

O b drug ih sp ro tn ih z a d e v a h so č lani p r e d s e d s t v a p o s e b n o pozo r 
nost nameni l i razšir janju o b r a m b n o vzgo jnega t iska m e d č l a n s t v o m 
Ž R V S in os ta l imi de javnik i n a pod roč ju S L O in d r u ž b e n e samozašč i t e , 
p redvsem p r idob ivan ju nov ih n a r o č n i k o v za revi jo N a š a o b r a m b a . 
M e d č lans tom j e akcija d o b r o uspe la saj skoraj n i r e ze rvnega s t a reš ine 
ali gojenca S R O , ki ne b i bil n a r o č n i k . O b t e m p a b o revi jo p o t r e b n o še 
bolj približati d e l o v n i m l j udem in o b č a n o m . 

1. k. 

Y občini O r m o / so tudi Iclus podelili plakete 
občine Ormož, ki j e posebno družbeno priz
nanje občine za prispevek k napredku in raz
voju občine ali posameznih dejavnosti. Pjaketo 
so uvedli leta 1973, to je ob 700-letnici prve 
omembe Ormoža v pisanih virih. 

Poleg tega podeljujejo plaketo tudi za pose
bne zasluge na področju sodelovanja z drugimi 
občinami v Jugoslaviji m za izkazan poseben 
podvij:. posebno požrtvovalnost humanost ali 
izredno človekoljubnost v določenih posebnih 
situacijah. Plaketo podeljujejo posameznikom, 
delovnim organizacijam in njihovim enotam, 
delovnim skupnostim, samoupravnim mteres-

nim skupnost im, družbeno-polit ičnim organiza
cijam, družbeno-polit ičnim skupnost im, krajev
nim skupnostim in druš tvom. 

Svečana podelitev je vsako leto ob prazniku 
republike 29. novembru in sicer na svečani seii 
občinske skupščine in vodstev družbeno-poli-
tičnih organizacij . Na letošnji proslavi so pode
lili štiri plakete in sicer občinski zvezi prijateljev 
mladine Ormož , Erni Meško, Antonu Prapo t -
niku in Franciju Debeljaku. 

V letu 1973 so podelili 15 plaket, pozneje so 
šlevilP omejili na 10. zadxui< leta j ja . to še 
zmanjšujejo, da nc bi razvrednotili tega pomem-
bneca družbenega priznanja. V devetih letih so 
podelili 82 plaket, v glavnem so jo dobili ljudje 

iz občine Ormož . Plaketo so v letu 1975 podelili 
tudi OK SZDL Vrnjačka Banja za poglabljanje 
stikov med obema občinama ter za utrjevanj? 
bratstva in prijateljstva med jugoslovanskim, 
narodi in narodnos tmi ; v letu 1976 pa s*̂  
plaketo podelili tudi OK ZSMS v Vrnjačk: 
Banji s podobno obrazložitvijo. Plaketo je v 
letu 1977 prejela tudi mati narodnega heroja 
Jožeta Kerenčiča, Mari ja Kerenčič. Poleg že 
omenjenih dobitnikov so v letu 1979, ob otvori
tvi tovarne sladkorja, p laketo občine Ormož 
prejeli še Hidromontaža Mar iboL-Giadis Jklati-
bor , SOZD Slovin Ljubljana, Boris Osole iz 
Slovina Ljubljana in Milovan Zidar, takratni 
sekretar za kmetijstvo v IS SRS. M G 



MLADI 
O ZAPOSLOVANJU 

Na vseh republiških in tudi na zveznem kongresu mladih je bilo veli
ko rečenega glede zaposlovanja mladih. Tudi v ptujski občini si mladi, 
predvsem pa občinska konferenca mladih prizadeva, da bi zaposlili čim 
več takšnih, ki so končali šolo in iščejo prvo zaposlitev. 

Občinska konferenca je o nekaterih predlogih oz. stališčih spregovo
rila na seji družbeno političnega zbora SO P tu j , in sicer, da je po t rebno , 
zaposliti tiste, ki imajo ustrezno izobrazbo in premestiti na ustrezno de
lovno mesto tiste, ki za vodilna delovna mesta nimajo ustrezne izobrazbe, ; 
da se v vseh delovnih organizacijah upokoj i jo tisti delavci, ki izpolnjujejo 
pogoje za upokojitev in se na ta delovna mesta zaposlijo novi delavci z j 
ustrezno s t rokovno izobrazbo, da so mladinske organizacije pobudniki , j 
da se samoupravni akti uredijo t ako , da bodo ščitili dobrega delavca in ne | 
podpirali nedelo. ! 

Mladi so za dosledno uresničevanje samoupravnih sporazumov oi 
izvajanju zaposlovanja pripravnikov in da tiste delovne organizacije, ki šei 
niso podpisale teh sporazu/nov to storijo čim prej . Od vseh podpisnikov 
dogovora o uresničevanju kadrovske politike pa pričakujemo, da b o d o 
dosledno uresničevali družbeni dogovor o uresničevanju kadrovske politi
ke. 

Seveda so mladi tudi za ugotovitev možnost i uvedbe druge in tretje 
izmene tam, kjer za to obstaja možnost . Izkazala se je že možnost v D O 
Konus Majšperk D O T O Z D Lahka obutev, LO, kjer imajo vse druge po
goje razen tega, da j im manjka le nekaj s t rokovnjakov. 

Seveda mladi gledajo kritično tudi na štipendijsko poli t iko. Kadrov
sko štipendiranje mora postati temeljna oblika št ipendiranja v vseh delov
nih sredinah. 

U p a m o lahko, da naše , ,žel je" ne bodo ostale le na papirju. Zavedati 
bi se morali , da m o r a m o uresničevati sklepe in stališča, ki so bila sprejeta 
na vseh kongresih jugoslovanske mladine in tudi na zveznem kongresu 
mladih. Torej ne smemo ostati pri besedah in dejanjih na papirju, temveč 
bo pot rebno se opi rad na to , kar smo rekli na kongresu in na dejansko 
situacijo. Torej pot rebna b o še večja odločnost in zagnanost in dosledno 
uresničevanje sklepov in stališč. j i^^gjgg' 

SKUPŠČINA TERAPEVTSKE SKUPNOSTI 

ZA USTANOVITEV KLUBOV ZDRAVLJENIH 
ALKOHOLIKOV 

Tudi zadnja skupščina terapev
tske skupnosti , ki je bila 18. de
cembra letos in je analizirala svoje 
delo med dvema skupščinama, je 
bila dobro obiskana. Skupnost se 
je tudi predstavila, danes ima 34 
zdravljencev, ki redno prihajajo, 
10 je zdravljencev z vpisnimi listi. 

Tako , da je v skupnosti skupaj z 
Iružinskimi člani okrog 80 ljudi. 

To je tudi narekovalo, da so se od
ločili za delo po dveh skupinah: v 
skupini A in skupini B. 

, , D u š a " skupnosti , če jo tako 
imenujejo je dr. Zlata Ivetič, ki je 
znala najti ustrezen stik in pz f idi 
obliko ter vsebino dela, da la.^ko 
danes z gotovostjo t rd imo, da te
rapevtska skupnost dela izredno 
dobro . Da bo njeno delo še boljše, 
ji je pot rebno zagotoviti več pro
stora, delo pa mora seči tudi v širi
no, se pravi, da mora zajeti vse 
zdravljence. Za to je dana pobuda , 
da se ustanovijo klubi zdravljenih 
alkoholikov v delovnih organizaci
jah. Za začetek bi se naj organizi
rali v treh večjih ptujskih organi
zacijah in sicer Agisu, Mesokom-

binatu Perutnina in TGA Boris Ki
drič Kidričevo. 

Dr. Zlata Ivetič je skupščini lepo 
prikazala razvojno delo skupnosti 
med dvema skupščinama ter pou
darila, da je tak razvoj bil nujen, 
razdelila ga je v tri etape. Prva 
etapa je bilo obdobje motivacije in 
ko je bilo v skupnosti 90 ljudi, v 
drugem obdobje se formirata dve 
skupini in v tretjem obdobju, ki se 
je pričelo pred štirimi meseci, se 
začenja obdobje vpisnih listov. 
Vsak, ki pride v skupnost dobi 
vpisni list in če tri mesece redno 
obiskuje skupnost , mu tudi pripa
da članstvo v skupnot i . 

Za naprej pa potrebni klubi 
po delovnih organizacijah. 

Takšno delo zahteva mnogo stro
kovnih priprav, pomoč pa se pri
čakuje od psihiatrične bolnišnice v 
Ormožu. Klubi pa tudi ne bodo 
delovali osamljeno. Načrtuje se, 
da bi se člani v klubih sestajali me
sečno trikrat, četrtič pa bi se vsi iz 
klubov in skupnosti dobili skupaj 
in skupno reševali morebitne pro
bleme. 

Dr. Mari jan Pregl Iz ormoške 

psihiatrične bolnišnice je na skup
ščini povedal, da se je v zadnjem 
času, natančneje v zadnjih desetih 
letih v ormoški bolnišnici zdravilo 
okrog 400 Ptujčanov, glede na 
članstvo v skupnosti pa se jih malo 
odloča za nadaljnjo rehabilitacijo, 
ki traja od 3 do 5 let. Za to pa je 
tudi dosti recidivov-povratnikov. 

Postavil je tudi vprašanje, kje se 
začenja preventiva pri bodočem al
koholiku? Človek sam pa je v boju 
proti alkoholu osamljen. Zelo 
težko je zdraviti mladega alkoholi
ka, saj ta nima ob sebi nikogar, ki 
bi ga spodbujal , mu dajal dovolj 
moči, da bi vztrajal proti tej za
svojenosti. 

Je pa nujno, da družba kot celo
ta bolj preventivno deluje na tem 
področju. Oskrbni dan v Ormožu 
je 1020 dinarjev, zdravljenci osta
nejo tam precej časa in ni se Se 

zgodilo, da ni bilo plačnika. Torej 
sino še vedno bogati tam, kjer ne 
bi smeh. 

Poanta skupščine je bila v glav
nem, da o tej zasvojenosti še vse 
premalo govor imo. Pr imanjkuje 
aktivnosti med mladimi, zlasti še 
tistimi, ki obiskujejo osnovno šo
lo. 

Na skupščini so zamenjali tudi 
vodstvo ter za novega predsednika 
izvolili Bruna Gajzerja, dosedanje
ga tajnika. Podelili pa so tudi več 
priznanj za eno, tri in 5-letno 
abstinenco. Eden pa je prejel 
priznanje za 10-letno abst inenco. 
V imenu mnogih je pove
dal: V teh letih sem pridobil 
vehko, zgradil hišo, t rdno sem se 
postavil na noge, tudi moja druži
na živi drugo življenje . . . Želim 
tudi ostalim, da pridejo na t ako 
stanje . . . " M G 

ŠTEVILO BRIGADIRJEV NARAŠČA 
Prostovol jno de lo m l a d i h j e le 

e n a izmed obl ik angaž i r an ja 
mlad ine , ki j im je in j i m še o m o 
goča, d a in tenz ivno sodeluje jo pri 
graditvi d r u ž b e , v ka ter i živijo, 
delajo in se .šolajo. 

Mlad inske d e l o v n e akcije so 
tudi v m i n u l e m š t i r i le tnem o b d o 
bju dokaza le svojo d r u ž b e n o in 
e k o n o m s k o v rednos t , v Zvezi so
cialistične m l a d i n e pa so e n o na j -
konkre tne jš ih področ i j de lova
nja. Poleg de lovn ih rezu l ta tov , ki 
j ih nadelovi.ščih s i rom Jugoslavi je 
dosegajo mlad i , imajo i z reden 
p o m e n tudi pri vzgoji m l a d i h . 

V minul ih štirih letih so se poleg 
zveznih in republ i šk ih akcij raz-
-širile tudi akcije r eg iona lnega in 
lokalnega značaja . V l a n s k e m letu 
j e bilo o rgan iz i r an ih 48 m l a d i n 
skih de lovnih akcij v pe tdese t ih 
mladinskih naselj ih, hk ra t i pa 
tudi več kot t r ideset republ i šk ih in 
pokraj inskih. T u d i število br igad 
iz leta v leto na ra šča . — N a d e l o 
vnih akcijah po vsej d ržavi vsako 
leto sodeluje p r ib l i žno 60.000 
mladincev in m l a d i n k , na lokal
nih de lovnih akci jah (pr i ure janju 
mest. cest, v o d o v o d o v , o b že tvah 
in spravljanju žita, g rozdja in sa
dja) pa sodeluje tri mi l i jone mla 
dih. Iz leta v leto se akcij udeležuje 
tudi vse več o t rok naš ih de lavcev , 
ki .so začasno zapos len i v tujini 
(leta 1979 s e j e M D A udelež i lo 15 
takšnih br igad , lani pa že 35 bri
gad) . N a akci jah sodeluje jo tudi 
mladinci i z j ugos lovanske l judske 
a r m a d e (od pet d o s e d e m br igad 
letno). N a naše M D A prihajajo 
tudi mlad i iz d ržav , s ka t e r imi 
.sodelujemo. V s a k o leto s r e č a m o 
na akcijah d o 500 tujih državl ja-
iiov; največ j ih j e iz M a d ž a r s k e , 
Češkos lovaške , Sovjetske zveze in 
Švedske, sode lova lo p a j e tudi 

nekaj študijskih delegaci j iz tuji
ne. 

Vrednos t de l , ki so j ih brigadir j i 
opravi l i v m i n u l e m š t i r i le tnem 
obdob ju , znaša več kot 270 mili
jard starih d inar jev , ker p a zani 
manje za M D A n e p r e s t a n o raste , 
lahko v nas lednj ih letih p r i čaku
j emo še boljše rezul ta te . 

Z a nadalj-^ii razvoj m l a d i n s k e 
ga pros tovol jnega de l a j e nu jno , 
da se de lo d o b r o p l an i r a . Mla 
d insko pros tovol jno de lo m o r a 
najti svoje m e s t o v načr t ih o rga 

nizacij z d r u ž e n e g a de la , kraje
vnih skupnos t i , s a m o u p r a v n i h 
interesnih skupnos t i , obč in . . . 
N a neka ter ih akcijah postavl ja jo v 
ospredje d e l o v n o e k o n o m s k i uči
nek, pri tem pa zapostavl ja jo 
d r u ž b e n e akt ivnost i , ka r pa ni v 
skladu s spre je t im k o n c e p t o m v 
M D A . Poudar i t i j e t r eba , da n a 
izredno p o m e m b n o vlogo d r u ž 
benih de javnos t i p r e d v s e m v 

Sloveniji n i smo pozabi l i . V okv i ru 
d ružben ih de javnos t i so si m l a d i 
pridobival i znan je na pod roč ju 
idejno-pol i t ičnega de la , in formi
ranja, k u l t u r n o - z a b a v n i h , špor-
tno-rekrea t ivnih . t ehn ičn ih in 
zdravstveno-vzgojnih de javnos t i . 
Dobre rezul ta te s m o dosegl i t ud i 
pri seznanjanju m l a d i h z na loga 
mi v s is temu sp lošne l judske o b 
r a m b e in d r u ž b e n e samozašč i t e . 
Sodelovanje s p r i p a d n i k i j u g o 
slovanske l judske a r m a d e j e bi lo 
uspešno z vsemi g a m i z i j a m i in 

eno tami v kraj ih, v kater ih so bile 
o rgan iz i rane akcije. 

V obdob ju m e d k o n g r e s o m a j e 
bilo zlasti vel iko z a n i m a n j e za 
udeležbo n a M D A m e d pionirj i , 
učenci osnovn ih šol (leta 1976 — 
ena p ioni rska d e l o v n a b r i gada , 
leta 1982 — deve t P D B ) , razvijale 
pa so .se tudi m l a d i n s k e razi.sko-
valne akcije kot specif ične ob l ike 
dela. 

Tud i za b r igad i r sko poletje 
1983 že po teka jo p r ip r ave . V 
Sloveniji bo , p r e d v i d o m a o rgan i 
ziranih dvanajs t M D A in sicer šest 
zveznih (Posočje. Koz jansko , 
Slovenske gor ice . Istra, S u h a 
krajina in Kras ) in šest republ i šk ih 
(Bela krajina, K o b a n s k o , G o r i 
ško, Trebče , L ju tomer in Bresta
nica), n a ka te r ih b o sode lova lo 
skupno 5200 br igadir jev. Poleg 
del . ki .so po t eka l a dos le j , bo bi
s tveno več del na izboljšavi k m e 
tijskih zemljišč, s t em pa b o d o 
mlad inske de lovne akcije še bolj 
vključene v p r i zadevan ja za večjo 
pr ide lavo h r a n e . Bis tveno pozor 
nost bo t reba posvet i t i i n fo rmi ra 
nju o M D A , p r a v o č a s n e m u evi
dent i ranju in k a d r o v a n j u br iga
dirjev ter p r ip rav i mlad insk ih 
delovnih b r igad . 

Tud i cen te r za m l a d i n s k e de 
lovne akcije pri p redseds tvu O K 
Z S M S Ptuj . ki ga vod i Borut K o 
renjak, j e na osnovi p red logov 
brigadirjev, ki so prejšnja leta so
delovali na akci jah po vsej d o 
movini , razpravl ja l o ude ležb i 
ptujskih br igad n a akci jah v letu 
1983. N a cen te r za M D A pri re
publiški konferenc i Z S M S j e p o 
slal naslednj i p red log : — M D B 
»Dušan K veder« M D A v Vojvo
dini (Palic ali Par t izanski p u t ali 
Deliblatski pesek) , p rva i zmena 
(junij); — M D B »Jože Lacko« — 
M D A Suha kra j ina , tretja i zmena 
(avgust); — p ion i r ska de lovna 
br igada — M D A G o r i č k o . p rva 
izmena (26. j un i j — 16. ju l i j ) . 

G l ede na uspešnos t in p r ip ra 
vljenost ptujskih b r igad v minu l ih 
letih seveda u p r a v i č e n o p r i čaku
jejo, da b o d o njihov p red log 
upoštevali . 

. I. H u n j e t 

P o napornem delu malica posebno tekne (Brkini 1979) 

Pleskar Ptuj 

Delavci delovnega 
kolektiva PLESKAR Ptuj 

VAM ŽELIJO 
SREČNO 

IN USPEŠNO 
NOVO LETO 
1983 

ter se priporočajo: 
— zaščito betonskih, kovinskih 
in lesnih površin pred 
škodljivimi vplivi; 
— sanacijah ravnih streh po 
sodobnih tehnoloških 
postopkih z dodatnimi 
toplotnimi izolacijami; 
— toplotne izolacije fasad 
po postopku DEMIT. 

S SEJE SVETA ZA VARSTVO PR! DELU 

Kdaj bodo komisije zaživele? 
Pred k ra tk im je bil v Ptuju p o 

svet p reds t avn ikov o d b o r o v za 
varstvo pri de lu v O Z D . R a z p r a v a 
je bila p lodna , pr iso tn i pa so p o 
skušali izluščiti čim več za svoje 
de lo . O d b o r i ali komisi je za var
stvo pri delu bi mora l i de lova t i v 
vsaki de lovni organizaci j i , m a r -
sjkje pa še niti us tanovl jeni niso. 
Če bi bili ti o d b o r i oz. komisije 
ustanovljeni tudi v vsaki T O Z D , 
bi bili učinki dela vel iko boljši, saj 
le d o b e r in sposoben č lovek l a h k o 
ustvari več in tudi s sredstvi bi 
takšni ljudje bolje in uč inkovi te je 
ravnali . 

Zagotovi l i bi l ahko boljše in 
vamej.še de lo . s tem pa tudi daljše 
de lovne sposobnos t i . Z e prejšnje 
predseds tvo obč in skega sveta 
ZSS je d a l o p o b u d o , d a se ti od 
bori ustanovi jo , v e n d a r j e povsod 
niso uresničili , ker neka te r i tega 
niso vzeli dovol j resno . Prva n a 
loga cKiborov v O Z D j e . d a se v 
vsaki temeljni organizaci j i us ta
novijo komisi je za vars tvo pri 
delu. Izdelati je p o t r e b n o p r e d l o 
ge in j ih predloži t i de l avsk im 
svetom, d a o njih razpravl ja jo in 
jih potrdi jo . 

V te o d b o r e je p o t r e b n o vklju
čiti tudi p o ž a r n o varnos t . V n o 
beni T O Z D pa ni t ako ure jena 
varnost pri de lu . da neka t e r ih 
stvari ne bi bilo t r eba še izboljšati . 

In kakšno naj bo de lo o d b o r o v 
za vars tvo pri d e l u ? 

G l e d e na s tanje v O Z D j e 
predseds tvo RS Z S S spreje lo več 
sklepov. Ustanovi t i j e t r eba od
bore v vseh O Z D in komisi je v 
T O Z D . N a te o r g a n e j e t r eba 
gledati kot na nu jno p o t r e b n e . 
Mtiramo se zaveda t i , d a j e v a r n o 
delo najboljše in najkval i te tnejše 
de lo . Na loga komisi je pa j e . d a 
približa s l e h e r n e m u de lavcu 
smernice za v a r n o de lo .p r i stroju 
ali kjerkoli d rugje . V letu 1980. ko 
so se pričele us tanavl ja t i komisi je 
za varstvo pri de lu . j e bil izdan 
tudi vpraša ln ik . O d tega j e bilo 
vrnjenih le 60 vp ra ša ln ikov , 
p redvsem iz O Z D . kjer imajo 
varnos tn ike ali ima jo to služix^ 
kako d rugače o r g a m z i r a n o . 

O d b o r i se naj us tanavl ja jo pri 
osnovni organizaci j i s ind ika ta . 
Seveda j e t reba de lo d o b r o o p r e 
deliti v s ta tutu D O ali T O Z D . 

Stanje na področ ju vars tva pri 

delu. Predvsem se m o r a m o v p r a - : 
sati ali so člani o d b o r a s t r o k o v n o ; 
usposobljeni , v kakšen s e k t o r : 
.spadajo ti ljudje, o b e n e m pa j e • 
t reba tesno sodelovat i z os ta l imi 1 
s t rokovnimi s lužbami . H 

Stroje je t reba r e d n o p reg leda t ! 
vati, e n a k o os ta le or iDrave. u£o-1 
tavljati ekološke r azmere , izvajati ] 
redne zdravs tvene p reg lede , p re - j 
verjati anal ize dela , ugotavl ja t i \ 
odstotek i n v a l i d n o s t i . . . i 

Odbor i naj bi bili sestavljeni iz j 
delavca socialne s lužbe, t ehnolo-^ 
ga in delavcev pri stroju. O d b o r i ^ 
naj bodo na jman j pe tč lanski i n ; 
morajo imeti pos lovnik o svojem^ 
delu. Če b o d o ti odbo r i p o t e m t u d i : 

• delovali , bo pri de lu m a n j nezgod,^ 
delavci b o d o svoje de lo l a h k o ' 
opravljali varne je in uč inek d e l a ' 
bo večji. 

O b koncu so bile na seji izre- ; 
čene kri t ične besede o v e d n o ] 
večjem pi jančevanju na d e l o - ' 
vnem mestu , o pr iha jan ju de lav- i 
cev na de lo v v in jenem stanju, in ; 
da bo p o t r e b n o tudi tu os t re je , 
postopat i prot i de l avcem, ki sC' 
vdajajo a lkoholu , j ih opozor i t i na j 
to. k a k o n e v a r n o j e dela t i zaj 

strojem v v in jenem stanju in 
kakšne posledice sledijo. Tore j 
delavci sami b o d o mora l i bolj re
sno opozar ja l i tak.šne svoje so
delavce, ki se vdajajo p i jančeva
nju in rešiti do ločene p r ime re , če 
se le rešiti dajo . j Hva leč 

Mariborska tekstilna 
tovarna 
DO Merinka 
— TOZD Volneni izdelki Majšperk 
— TOZD Tkanina Maribor 
— TOZD Hlačne nogavice Maribor 

proizvajajo modne, česane in mikane tkanine za moške in ženske obleke ter plašče, volnico za 
ročno pletenje in gobeline za ročna dela. 

VSEM DELOVNIM LJUDEM IN POSLOVNIM PRIJATELJEM ŽELIJO SREČNO IN USPEŠNO 
NOVO LETO TER PRIJETNO PRAZNOVANJE! 
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.Z BOLEZNIJO SE NI IGRATI" 
Dr. IVICA SOKOLlC 

Za vse ptujske dispanzerje je 
značilna skupna problematika: 
kadrovski in prostorski problemi. 

Najboljše bi bilo, da bi bili vsi na 
skupnem prostoru, sedaj se nahaja
jo v treh različnih lokacijah. Trije 
dispanzerji delajo v Cučkovi ulici 
1, otroški je na Potrčevi cesti, 
ambulanta za borce pa v T O Z D 
Osnovno zdravstveno varstvo. V 
nekaterih, kot sta otroški in šolski 
dispanzer, so uvedli popoldansko 
delo. O b sredah popoldan pa dela 
tudi dispanzer za žene. V bodoče, 
tako je povedal dr . Ivica Sokolič, 
vodja dispanzerskih dejavnosti v 
okviru ZC Ptu j—Ormož, načrtu
jejo združitev dispanzerja za žene 
in o t roke , to bi bil novi dispanzer 
— dispanzer za varstvo žena in 
o t rok. O b sredah popoldan dispan
zer za žene sprejema samo naroče
ne žene, drugače pa je v ostalih 
dnevih popoldan, ko lahko pri
dejo vse žene brez napotnic 
oziroma ne da bi bile naročene. 

Dispanzer dela 42 ur tedensko, 
ima enega specialista, v načrtu pa 
ima kadrovsko okrepitev, drugače 
pa se v njem izmenjujejo ginekolo-
gi-specialisti iz ptujske bolnišnice. 
D o letošnjega ok tob ra so pregledali 
8500 žena, številka pove, da so že 
do tega obdobja izpolnili letošnji 
plan pregledov. Ta plan pa je sploh 
nad povprečjem SR Slovenije. Mi - . 
n imum pregledov naj bi bil dnevno \ 
30—35, včasih j ih pride t u d ^ d o 60, j 

od tega 20 nosečnic, 10 po porodu 
in podobno . Kot pripoveduje dr. 
Ivica Sokolič so pogoji dela težav
ni, dosegajo pa te rezultate le v 
dveh prostorih. Za to so upravičeno 
ponosni na dosežene rezultate. 

Ženska opravi v dispanzerju za 
žene kompleten ginekološki pre
gled, poskrbijo pa tudi za bris, da 
se pravočasno odkrijejo nevarne 
bolezni, predvsem pa rakasta obo
lenja. , , Imamo poseben zvezek za 
vse žene, ki so imele kakršnekoli 
težave in za vse lahko rečem, da so 
premagale bolezen. Vse živijo in 
delajo, nekatere pa so tudi rodile. 

T o so pa uspehi, na katere je l ahko 
ponosen vsak zdravn ik , " poudarja 
dr. Ivica Sokolič. 

Za preventivo bi bilo najfiolje, 
da bi ženske vsaj enkrat letno pri
hajale na pregled. Strogo pa pove, 
da nobena ne dobi kontracepcijskih 
.sredstev. Če ni bila vsaj enkrat letno 
pregledana. Predlaga tudi, da kon-
tracepcija ne bi bila zastonj . V di
spanzer žene prihajajo zaradi ugo
tavljanja nosečnosti, kontrole, vne
tij in kontracepcije. T o so najpogo
stejši motivi. 

Čeprav je že več let specialist-gi-
nekolog, ga močno moti jo podatki 

o povečanju splavov med mladolet
nicami. Kie ie vzrok? Pravi , ,ovaj 
moderan ž ivot" 

Saj imamo nekaj zdravstvene 
vzgoje, pa še vedno mladi premalo 

Dr. Ivica Sokolič foto:OM 

vedo o posledicah predčasnih spol
nih odnosov. Pri 16 pričeti s spol
nostjo — je še prerano. 

Kako naj ženske skrbijo za svoje 
zdravje? 

, ,Prve informacije o sebi dobijo 
že iz l i terature, potem v šoli, drugo 
pa je potem pregled v ambulant i . 

Ni nujno, da ženska pride v ambu
lanto samo na pregled, velikega po
mena je tudi nas.vet. Svetovati pa je 
včasih težje, kot pa predpisovati re
cepte. 

Ženska mora, poudarjam mora , 
vsaj enkrat letno v ginekološko am
bulanto , po potrebi pa tudi več
krat . Pri vseh teh pregledih se veli
ko odkrije, rak na pr imer , 'najdejo 
pa tudi banalne stvari. Če pravo
časno odkrijejo nevarno bolezen, 
pove dr. Sokolič, da to odtehta 
vseh tistih trideset ali štirideset pre
gledov; kajti zaradi teh se izplača 
imeti dispanzer. 

Na vpra.šanje, zakaj ginekološki 
pregled ni združen s pregledom 
dojk, je dr. St>količ povedal, da 
zato ni potreb, zato pa v teh pri
merih sodelujejo z mariborsko bol
nišnico, ki je tudi bolje opremljena. 

Sam se zaveda, da bi nekaj lahko 
naredili tudi za šolo za bodoče ma
mice oziroma jih pripravili na po
rod. Pred dvajsetimi leti in več smo 
to v Ptu ju že imeli. Odgovor na to 
pa je s amo eden, okrepiti je po
t rebno zdravniški t im. 

Sedaj bodo morali uresničiti pro
gram za združitev otroškega in žen
skega dispanzerja — v dispanzer za 
varstvo žena in o t rok. M G 

Pri nas v klubu! 
N a naši letni skupšč in i s m o podel i l i d i p l o m e za a b s t i n e n c o (vzdr

žnost od pitja) za d o b o 1.3, 5 in 10 let. Z a d o b o 10 let j e sprejel d i p l o m o 
.Maks Bralec, ki n a m j e da l svoj življenjepis in j e p o n o s e n na svojo 
abs t inenco. 

Opisuje n a m . d a je zgradi l hišo, u red i l d ruž in ske o d n e s e in d o k a z u j e 
n a m , da se j e s t r d n o voljo izvlekel iz zasvojenost i z a l k o h o l o m . 

Že l imo si. da bi bi lo č im man j a lkoho l ikov , m e d temi < îm več 
dolgole tnih abs t i nen tov . Mars ika te r i o t rok bi t ako l a h k o občut i l t op l ino 
d o m a in d r u ž i n e , kot so jo imeli o t roci tov. Bra teca . 

Ž I V U E N J E P I S 
Maks Bratec, rojen 19. apr i la 1925 v Pacinju. Bilo m i j e koma j lOlet , 

k o s e m začel služiti pri k m e t u , kjer sem se prvič srečal z a l k o h o l o m . Le ta 
1943 sem bil pr is i lno mobi l i z i r an v n e m š k o vojsko, kjer sem bil d o 9. 

januar ja 1945, tam s m o pili vel iko a lkoho la , tudi cepili so nas . da s m o bili 
bolj divji. Leta 1946 sem za zaposli l v T A M v M a r i b o r u , tu s m o 
pos topoma popiva l i . Po t em sem se zaposl i l n a C e s t n e m podjet ju , kjer se 
j e začelo na vel iko pop iva t i , zapil sem vse p lače , žena ni imela nič d r u g e g a 
od m e n e kot i zgubo in n e n e h n o skrb , d a j e ne bi ubi l , to j e t rajalo do leta 
1972. 4. apr i la 1973 sem se odloči l za zdravl jenje . V levi nogi sem dob i l 
išijas. nisem mogel pres ta t i njegovih bolečin . V o r m o š k i bolnišnic i so mi 
povedal i , da sem išijas dob i l od a lkoho la . Podpisa l sem zdravl jenje za tri 
mesece. V o rmošk i boln išnic i sem se zapr isegel , d a nikol i več ne b o m oil 
a lkohola . Vrnil sem se iz boln išn ice in r e sn ično sem začel premiš l jeva t i 
o srečnejši p r ihodnos t i . G l e d a l sem svojo h išo . ki s e j e začela pod i ra t i , 
mislil sem, da bi zgradi l i n o v o . Imel sem v inograd . Proda l i s m o ga. N e 
pijem več. Vzeli s m o d o l g o r o č n o poso)ilo. Zgrad i l i s m o hišo leta 1975. 
G o s p o d a r s k o pos lopje se n a m j e začelo pod i r a t i , p roda l i s m o k rave in z 
nekaj poko jn ine s m o zgradi l i n o v o g o s p o d a r s k o poslopje v letu 1982. 

V tem času sem dob i l štiri p r iznan ja , za p r v o le to . za tri leta in pe t let. 
Zdaj pa .še za 10 let. R e s n i č n o sem srečen, ne s a m o jaz , tudi moja žena in 
otroci, da sem d o č a k a l t ako vel iko d o b o abs t i nence . Vsak vaščan m e 
spoštuje, da h o d i m t rezen in p a m e t e n m e d ljudj. 

Sedaj ž iv imo v mi ru in v d o b r o t i z d r u ž i n o . Že l im si, d a bi še v n a p r e j 
abst iniral , dok le r b o m živel. K r o g l a m e ni zade la n a fronti v Rusiji , Z a k a j 
bi m e uničil a lkohol? 

Naj živi mo ja abs t i nenca , naj živi m o j a d r u ž i n a . V k l u b b o m še hod i l , 
k e r n e m o r e m ' p o z a b i t i n j ihove p o m o č i , kjerje s t a lno kaj novega . M l a d i m 
zdravl jencem žel im, d a bi še on i d o č a k a l i t ako vel iko d o b o a b s t i n e n c e . . 

M a k s Bra tec , Pacinje 18 

POGOVOR s SILVO GCSJUPOVO 

Participacija mora imeti 
tudi ekonomski učinek 

Da bo pot rebno v prihodnjem letu na vseh podro
čjih življenja in dela še močneje varčevati, je vsem 
znano. T o pa bomo dosegli le z doslednjim uresni
čevanjem sprejetih sklepov, usmeritev in tudi z veliko 
mero strpnosti . Podobno velja za zdravstvo. Človek 
sam bo moral več storiti za svoje zdravje in ne bo 
več mogel hoditi od zdravnika do zdravnika, če 
seveda ne bo bolan. Danes pa smo priče številnim 
nepotrebnim obiskom. Kdaj pa človek naj ve, da 
obisk pri zdravniku ni potreben in si lahko sam 
pomaga? Na to vprašanje se takoj navezuje potreba 
po vedno večjem zdravstvenem prosvetljenstvu obča
nov. 

Od prvega januar ja 1983 b o m o uporabniki zdrav
stvenih storitev tudi več plačevali, bolje povedano, 
povečuje se participacija za posamezne zdravstvene 
storitve. Participacijo kot tako poznamo že dolgo. 
Uvedli smo jo leta 1965. Takrat smo plačevali le maj
hen delež za zdravila na recept, za nekatere zdrav
stvene storitve pa je bilo pot rebno plačati le majhen 
simboličen znesek. V letu 1978 je bila participacija 
povečana, v letu 1981 pa smo s posebnim zakonom 
odpravili participacijo za vse storitve, ki nam jih 
zdravstveno varstvo zagotavlja. Zaradi tega se je de
lež zdravstvenega denarja tudi zmanjšal. Zaradi zna
nega stanja pa se participacija ponovno uvaja. 

O participaciji smo se pogovarjali s Silvo Gor-
jupovo , sekretarko občinske zdravstvene skupnosti 
P tu j . 

Tovarišica Gorjupova kaj si obe tamo z novo 
participacijo in za koliko se bodo z njo povečala 
potrebna sredstva za zdravstveno varstvo v prihod
njem letu? Zanima nas tudi, v kolikšnem znesku se 
bo povečal delež participacije k posameznim 
stroškom zdravstvenega varstva? 

, ,Participacija k stroškom zdravstvenega varstva 
je pri nas prisotna že nekaj let in jo določa tudi 80. 
člen samoupravnega sporazuma o pravicah in ob
veznostih iz zdravstvenega varstva. V tem členu je 
tudi do ločeno, da se participacija vsakoletno uskla
juje, skladno s planirano rastjo cen ali pa stroškov 
storitev zdravstvenega varstva. 

V naših samoupravnih organih in skladno s 
saifioupravnimi organi v Podravju smo predlagali, da 
naj bodo ti planirani stroški 20 odstotkov, kar pa ni 
primerljivo s stroški zdravstvenega varstva, ki so 
narasli veliko več, ker vemo, da rast ni bila takšna, 
kot smo predvideli (15 odstotna) . Za lo tudi popravki 
resoluciie že med letom. 

Skupščina zdravstvene skupnosti občine Ptuj je v 
petek, 24. decembra sprejemala predlog o valorizaciji 
participacije za 20 odstotkov, to pa je tol iko, kolikor 
je predvidena rast cen po resoluciji / a leto 1983 v 
občini in Sloveniji. 

Jasno je, da participacija še nima ekonomskega 
učinka. V bistvu gre za bolj v/gojni učinek. Prav 
gotovo delež piirticipacije, ki je doslej približno 1,5 
odstotka od deleža sredstev za neposredno zdrav
stveno varsivo, ne pomeni velikega ekonomskega 
učinka. Pričakujemo predvsem vzgojni učinek 
participacije, kajti participacije se občutno povečajo 
tam, kjer cesto ljudje ne skrbijo pravočasno za svoje 
zd ravje. 

Na skupščini zdravstvene skupnosti Slovenije, ki 
je bila 27. decembra in republiški skupščini pa so 
sprejemali predlog "zakona o spremembah in 
dopolni tvah zakona o zdravstvenem varstvu in pred
vsem tega 20. člena zakona, ker se krog teh upravi
čencev d o participacije zožuje glede na zmanjšane 
ekonomske možnosti in glede na to , da mora par
ticipacija doseči nekoliko večji ekonomski učinek. ' 
Za to tudi predlog, da se krog upravičencev do 
participacije zniža tudi za ta zagotovljen program. 

Tu gre predvsem za to, da participacije več ne bo
do ^ oproščeni predvsem upokojenci , tisti, ki ne 
prejemajo varstvenega dodatka in tudi njihovi 
družinski člani. Gre dejansko za uvedbo participacije 
tudi brezposelnim osebam (to je tistim, ki so le pri
javljeni pri skupnosti za zaposlovanje), ki ne 
prejemajo pomoči ali denarnega nadomesti la. Par
ticipacije ne b o d o oproščena kontracepcijska sredst
va. Bo pa participacije oproščena ženska, ko gre za 
storitve v zvezi z nosečnostjo, porodom ali pa mate
r instvom, kadar gre to za storitve, ki se bodo oprav
ljale v ambulantah ali dispanzerjih. 

Od prvega aprila 1583 dalje se predvideva sprejem 
novega sporazuma o izvajanju pravic iz zdravstvene
ga varstva. S tem sporazumom pa se tudi participaci
j a poenoti za vso Slovenijo in je občutno tudi višja, 
kot so sedanje participacije, ki jih usklajujemo na 
ravni P o d r a v j a , " je povedala tovarišica Gor jupova . 

Povečana participacija ne bo bistveno prispevala k 
večjim sredstvom zdravstvenega varstva v letu 1983. 
Kako si bo torej zdravstvo sploh zagotovilo potrebna 
sredstva, kaj bo potrebno še storiti? Tu mislimo 
predvsem na osnovno zdravstveno var.stvo, ki mu 
oči tamo, da še vedno ne stori dovolj , v dovoljni meri 
ne obdela pacienta in ga raje napoti k specialistu. Po 
nekih podatkih ga obdela le 30 ods to tno , čeprav bi 
ga mora lo 85 odstotno. 

, ,Skupščina občinske zdravstvene skupnosti Ptuj je 
s svojim akcijskim načrtom, ki ga je sprejela v mese
cu novembru letos, že dala smernice v kakšni smeri se 
naj zdravstveno varstvo razvija v bodoče. Ne bo šlo 
/a zmanjševanje programov, gre prakt ično za 
prestrukturiranje nekaterih zdravstvenih storitev. Ta
ko menimo, da je ena iziped zelo pomembnih oblik 
— osnovno zdravstveno varstvo — prioriteta je dana 
predvsem medicini dela. Mnenja smo, da za to 
kategorijo nismo dovolj storili. Dejansko pa je to na
ša aktivna populacija, ki praktično ustvarja tudi no
vo vrednost in od njihovega gospodarjenja je tudi 
odvisno, kako b o m o v bodočem razvoju zdravstvene
ga varstva uspeli. 

Mislim, da je potrebno tudi v osnovni zdravstveni 
službi zagotoviti celovitost zdravstvenega varstva na 
prvi stopnji. 5e vedno smo med prvimi v SR Sloveni
ji, ki največ pošiljamo k specialistu. Moram pa 
povedati , da smo vidne uspehe dosegli pri zmanjševa
nju bolnišničnega zdravstvenega varstva. 

Finančni program za leto 1983 je močno okrnjen. 
Za to nc b o m o mogli obdržati dosežene ravni 
zdravstvenega varstva, če se ne b o m o racionalno 
obnašali oboji , uporabniki in izvajalci zdravstvenih 
storitev. T a k o je naravnan tudi naš akcijski načrt za 
izpeljavo svobodne menjave dela, ker predlagamo, da 
bi naj bila skrb za zdravstveno varstvo v prvi fazi šir
ša (osnovno zdravstveno varstvo) kot doslej. Pred
videvamo torej zmanjševanje specialističnega zdrav
ljenja, na drugi strani tudi zmanjševanje bolnišnične
ga zdravljenja; pripravljene so tudi indikacije za 
zdraviliško zdravljenje, pa tudi indikacije za 
reševalne prevoze. 

Nameravamo pa še širiti s t rokovno zdravniško nego 
na domu in vanjo bolj kot doslej vključiti zdravnike. 
Prve korake smo že naredili, zato imamo manj 
bolnišničnega zdravljenja, vendar pa ugotavljamo, da 
to zdrasljenje še ni celovito. Zdravniki osnovnega 
zdravstvenega varstva naj bi pogosteje obiskovali ob
čane, ki se zdravijo doma. S tem pa še ni rečeno, da 
jih ne obiskujejo. J ih, vendar bolj redko, zato so 
prepuščeni le medicinski sestri. 

Na to se v osnovnem zdravstvenem varstvu že 
pr ipravl ja jo ," je zaključila Silva Gor jupova. 

MG 

V prejšnji številki Tednika smo zapisali, da b o d o 
vrednostni boni veljali še mesec dni, takoj po izidu 
Tednika pa je bila sklicana izredna seja komisije za 
družbeno prehrano pri OS ZSS P tu j , kjer so se člani 
komisije dogovorili , da bodo denarni boni izdani po 
novem letu le izjemoma. Do takšnega sklepa oz. 
odločitve komisije je prišlo, ker so iz Republiškega 
sveta ZSS sporočili, da se vrednostni boni lahko 
izdajajo le izjemoma. 

Ob takšni spremembi so delovne organizacije 
dolžne priskrbeti topli obrok slehernemu delavcu. 
Kjer to ni mogoče, je pot rebno zagotoviti delavcem 
mrzli obrok, ki bi ga sprejeli zjutraj ob odhodu na 
svoje delovno mesto. Le v izjemnih primerih, kjer 
obrokov ni mogoče organizirati , bodo delavci prejeli 
vrednostne bone oz. denarno nadomesti lo. 

Komisija za prehrano, Ri deluje pri občinskem 
svetu ZSS pa je v delovne organizacije, vsem 
predsednikom O O ZSS, računovodstvom T O Z D in 
vodjem organizacijskih in delovnih skupnosti poslala 
dopis o spremembi in načinu prehranjevanja 
delavcev. 

Osnovna organizacija sindikata, konference O O 
ZSS in računovodstva pa so dolžna dosledno 
upoštevati navodila in smernice o družbeni prehrani , 
ki so bila objavljena v sindikalnem Poročevalcu z dne 
9. 12. 1982 št. 6 str. 14. in 15., kjer je zapisano o 
načinu prehranjevanja delavcev. 

Po posvetovanju je bilo objavljeno, da boni 
veljajo še en mesec, vendar z navodili RS ZSS to ni 
mogoče, temveč veljajo navodila in smernice RS od 
1 .1 . 1983 dalje. 

J. Hvaleč 
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UNIAL 
TOVARNA GLINICE IN ALUMINIJA 
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Delavci, ki združujejo v delovnem procesu in 
proizvajajo: 
— hidrat 
— metalurška glinica 
— specialne glinice 
— aluminij 
— gnetne zlitine 
— Al odlitki 
— rondice 
— liti trakovi 
— lita žica 

ob koncu starega in ob vstopu v novo leto 
vsem delovnim ljudem, poslovnim sodelavcem 
in občanom 
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Bomo v naših 
gostiščih bolje 

postreženi? 
Kot s m o poroča l i , j€ v d n e h od 13. d o vkl jučno 16. d e c e m b r a p o t e k a l 

v gostišču Olge K o r o š e c i zobraževa ln i s e m i n a r za gos t inske de l avce , ; 
zapos lene pri z a sebn ih de loda ja lc ih . S e m i n a r j e p r ip rav i lo o b r t n o 
združenje o b č i n e Ptuj v sode lovan ju z G o s t i n s k i m šolskim c e n t r o m izr 
Mar ibo ra , po t eka l p a j e v d v e h de l ih po d v a dn i . P rvega k r o g a semina r j a ] 
s e j e udeleži lo 30 gos t incev, d r u g e g a pa 28. O b zakl jučku tega iz rednO| 
p o m e m b n e g a s t r o k o v n e g a izpopoln jevan ja gos t inskih de lavcev j e i 
Ivanka Krajnc , tajnik o b r t n e g a ' z d r u ž e n j a Ptuj p o v e d a l a : 1 

'>Ko s m o ocenjeval i gos t inske lokale pr i za.sebnih de loda ja lc ih , s m o 
ugotovili , d a j č s t r uk tu r a zapos len ih t akšna , d a j e zelo m a l o kval i f ic i ranih 
na takar jev in k u h a r i c in d a j e več le p r iučen ih . G l e d e n a to, d a s m o vsi 
za boljšo kval i te to naš ih gostišč, da bi tudi n a ta nač in pr i tegni l i č im več 
gostov, s m o se odloči l i za ob l iko izpopoln jevan ja s t r o k o v n e g a znan ja 
naših gost incev. T a j e n a m e n j e n torej p r e d v s e m t i s temu k a d r u , ki ni imel 
pri ložnosti ob i skova t i r e d n e ob l ike i zobraževan ja v gos t inskih šo lah . 

P rep r i čana sem, d a ^ o ude leženc i zvedel i vel iko novega , t ako v 
p rak t i čnem, kot v , t eo re t i čnem de lu seminar ja , z a t o de l im tudi p rep r i 
čanje ostalih č lanov o b r t n e g a zd ružen ja Ptuj , d a s m o s t roške nas ta l e pri 
realizaciji s emina r j a p rav i lno in e k o n o m i č n o vnovči l i . N i k a k o r pa s t em 
n ismo končal i na.še n a m e r e , znanje naš ih gost incev in tud i d rug ih 
de lavcev pri zasebn ih de loda ja lc ih b o m o še n a p r e j i zpopoln jeva l i , z a t o 
zd ružu jemo sreds tva v našem i z o b r a ž e v a l n e m sk ladu .« 

Zbrani slušatelji na zaključni slovesnosti med krajšim nagovorom Ivanke '• 
Krajnc, tajnice obrtnega združenja Ptuj . 

St rokovn i učitelj J a n e z Štrukel j iz G o s t i n s k e g a šo lskega cen t r a v j 
Mar ibo ru , ki j e bil e d e n o d s t rokovnih p redava te l j ev s p o d r o č j a ku-^ 
barskih veščin, pa j e o semina r ju meni l : 

»Pravgotovo j e v štirih d n e h zelo t ežko pr ikaza t i in p o v e d a t i \se\ 
tisto, kar bi mora l vede l i vsak v gos t insk i ' s t roki , v s a k tisti, ki i m a stik zt 
naš im gos tom, bodis i p o s r e d n o v kuhinj i ali n e p o s r e d n o kot n a t a k a r ali* 
na takar ica . P repr i čan p a sem, d a s m o n a š i m p r i z a d e v n i m s luša te l jemi 
povedal i in pr ikaza l i vse tiste o s n o v n e e l e m e n t e d o b r e g a gos t inca , ki j i rn i 
b o d o služili v nj ihovi v s a k o d n e v n i p raks i . P r a v g o t o v o l a h k o sedaj ob i 
zakl jučku g o v o r i m o o u s p e h u in u p a m o , d a se bo to p o z n a l o tako na l 
krožniku, kot pri o d n o s u d o gosta . j 

. N a m e n gos t ins tva ni le zas lužek, a m p a k in p r e d v s e m , d a gosta^i 
d o b r o in na ku l tu ren nač in p o s t r e ž e m o z j e d a č o in pi jačo, tega pa se še ;̂ 
d a n e s v m a r s i k a t e r e m gostišču t ako v p r i v a t n e m , kot v družbenemi ; 
sektorju ne zaveda jo dovo l j . D r u g o d po svetu j e ta čut pri gost incih; 
m n o g o bolj razvit , ali bolje rečen v zavest i v sakega d ržav l j ana , ne Icj 
gostinca.« . i 

M . OzmeC; 

Vzorno sodelovanje s pripadniki JLA 
Krajevna s k u p n o s t O l g a M e 

glic v Ptuju j e e n a listih, ki se l a h k o 
resnično pohva l i z več dese t l e tn im 
vzornim sode lovan jem s p tu jsko 
gamizi jo — s t a re š inami in vojaki , 
ki sicer tudi bivajo na n j enem 
območju . T o sode lovan je se j e v 
tem o b d o b j u razširi lo na vsa 
področja , zlasti d r u ž b e n o p o l i t i č 
no in ku l tu rno . V zače tku , o k r o g 
leta 1952, j e vel iko p r i speva lo k 
osveščanju ljudi v t e d a n j e m od 
boru O F . s tareš ine in vojaki pa so 
vedno radi priskočil i na p o m o č pri 
fizičnem delu — k o l j e bi lo ure
janje igrišča, u d a r n i š k o de lo pri 
d o m u kra janov in p o d o b n o . »To 
se nadal juje vse d o danes ,« p rav i 
akt ivna d r u ž b e n o p o l i t i č n a de lav
ka te kra jevne skupnos t i P a n i k a 
Vaudova , ki n a m je takole p r ed 
stavila sode lovan je s p tu jsko gar-
nizijo: 

» Delo na igrišču, ki s m o ga p red 
d v e m a l e toma asfalt iral i , so skoraj 
v temel j ih opravi l i vojaki z n a š i m i 
m l a d i n k a m i in mlad inc i . Tu se 
starejši n i s m o ak t ivno vključeval i . 
Pomagal i so n a m tudi pri po la 
ganju kanal izaci je pr i d o m u in še 
bi lahko naš teva la . 

Zelo p o n i c m b n o pa j e naše sode
lovanje na k u l t u r n e m področ ju , 
kjer se ve l ikokra t zgodi , d a imajo 
levji delež pri tem p rav vojaki . V 
naši krajevni skupnos t i i m a m o 
precej p ros lav k o l j e — d a n žena , 
Jani smo ga proslavljal i skupaj v 
d o m u J L A v Ptuju, obnovi l i s m o 
tudi p r aznovan je 1. maja — d e 
lavskega p r a z n i k a in tu n a m j e 
š tab gamiz i je veUkodušno p o m a 

gal in n a m dal n a voljo vojaški 
orkester . Skra tka vse p ros lave in 
d ruga p r aznovan j a p r i p r a v l j a m o 
skupaj z naš imi m l a d i m i fanti iz 
vojašnice in brez tega sode lovan ja 
si d a n e s sko . j d a ne m o r e m o več 

zamišljati naš ih ak t ivnds t i v k ra 
jevni skupnos t i . 

Letos s m o pr ipravi l i v K S O l g a 

Megl ič tudi prvi krajevni p r a z n i k s 
p o h o d o m po po teh kurir jev koz
j a n s k e čete d o Jelovic in S toperc . 
Z nami j e odšel n a p o h o d tudi vod 
vojakov. M ga j e vodi l tovariš 
Vadnjal . Sedaj p a se že dogova

r jamo za sode lovan je v p r i h o d 
njem letu, ki j e t a k o r e k o č vklju
čeno v vse po re n a š e g a življenja in 

dela. 
R a d a bi p o v e d a l a še to, d a so 

vojaki, ki so sodeloval i v p o h o d u 
p o po teh Koz janske čete , neka t e r i 
so že odšli d o m o v , izrazili željo, d a 
jim poš l jemo vab i lo za p o h o d na 
njihove d o m o v e , ker bi se ga rad i 
udeležili tudi p r i hodn je leto, ko 
b o m o akcijo združi l i s p o h o d n i k i 
Kozjanskega o d r e d a . , 

V p r o g r a m u i m a m o za leto 1983 
tudi o b r a m b n i d a n , v ka t e rega 
b o m o vključili o s n o v n o šolo Olga 
Meglic, k ra jevno s k u p n o s t in 
gamizi jo D u š a n a K v e d r a , ki n a m 
b o pri tem p o m a g a l a z d o l o č e n o 
tehniko in vozili . 

Naši l[ud[e, zlasti m l a d a g e n e 
racija, so se veliko n a u c u i p r av o d 
naših vojakov in v e d n o rad i pr i 
s luhnejo n j ihovim s t rokovn im^ 

• raz lagam in znanju , za to si vsi* 
skupaj žel imo, d a bi bi lo to s o d e 
lovanje v p r ihodn je še pr is tnejše 
in globlje, saj s t em tudi n e p o s r e 
dno u t r ju jemo vel iko i / roč i lo 
revolucije — bra t s tvo in pri ja
teljstvo m e d naš imi n a r o d i in n a 
rodnostmi .« 

Naj tale kra tk i zapis k o n č a m o 
• še s p o d a t k o m , d a so vojaki , ki so 

lani sodelovali na mi t ingu , b ih 
letos že v civilu — e d e n v Sara je
vu, d ruga d v a p a v Z a d r u in Z a 
grebu. Kot civilisti so se p o n o v n o 
zbrali in zaigral i k r a j a n o m kraje
vne skapnos t i O lga Meglic v Ptuju 
k a r še enk ra t potr juje p r i so tnos t 
tega sodelovanja , ki j e l a h k o 
mar s ikomu za vzgled. . 

mš 

Med letošnjimi pohodniki so bili tudi vojaki iz ptujske garnizije. 

Dodatek k članku ^Obnovljeni dom 
upokojencev v Markovcih" 

v T e d n i k u z d n e 16. d e c e m b r a 1982 j e bil 
objavljen č l anek pod gorn j im n a s l o v o m . Z a 
radi celovitosti informaci je bi r ad k n a v e d e 
n e m u č lanku d o d a l nas lednje : 

Kot t ak ra tn i prvi lastanovitel j tega d ruš tva 
sem se obrn i l v Ljubl jano in od t am dobi l 
po t r ebne nasve te . N a pod lag i tega sem tud i 
pričel iskati p o s a m e z n e upoko jence , če so mi 
voljni p o m a g a t i pri us tanovi tv i dru.štva u p o 
kojencev v .Markovcih. 

Tako sem za inciat ivni o d b o r zbra l s ledeče 
člane, ki so bili vkl jučeni v p tu j skem ali zago-
jiškem druš tvu upoko jencev , to so bili: M a r t i n 
Krajnčič, M i h a Kekec , Zofija Strelec, O ž b a l d 
Peklar, K o n r a d Pr imožič , M a r t i n KHnc itd. 
Kot ustanovitel j tega d ruš tva sem p rvo stopil 
do p r edsedn ika S Z D L Markovc i , K o n r a d a 
Vrbnjaka. d o za s lopn ikov K S M a r k o v c i in 
zastopnikov Z K S Markovc i , če so n a m pri 
pravljeni nudi t i svojo p o m o č . Le t ako smo ko t 
takratni inciat ivni o d b o r l ahko pričeli z d e l o m 
ustanovitve d ruš tva . D r u š t v o ni ime lo n o b e n i h 

prostorov za shajanje in tud i ne d r u š t v e n e g a 
prostora za p i s a rno . Prvo so n a m n u d i h m a r -
kovski gasilci svojo d v o r a n o za u s t anovn i o b č n i 
zbor. "Krajevna s k u p n o s t p a n a m j e n u d i l a 
najnujnejša f i nančna Sredstva za i zvedbo o b 
čnega zbora . K S in O s n o v n a šola M a r k o v c i sta 
nam nudil i p ros to re za sestaUske. vsa p i sa rn i ška 
dela pa.sem opravl ja l v .svoji hiši N o v a vas p . M . 
19. 

Ko so zgradil i n o v o šolo oz. že p re j , s m o se 
tudi obrni l i n a pr is to jne o r g a n e , d a bi se n a m 
midila zg radba , kjer j e ime la šola svoje p r e 
možne učilnice in s t anovan ja . Pri t em s m o 
zopet mora l i imel i p r i s t anke o d šolskega vod
stva, KS Markovc i , če "nam te p ros to re o d s t o 
pijo. Le na tej pod lag i sem pričel v lagat i p rošnje 
na pristojni o rgan Skupšč ine obč ine Ptuj — 
oddelek za p r e m o ž e n s k e zadeve . Skupšč ina 
občine Ptuj pa j e d a l a tudi svoje privoljenje in 
nam celo b r e z p l a č n o pos la la svojega s o d n e g a 
cenilca, k i je z g r a d b o v M a r k o v c i h šte. 42 oceni l 
in je na to SO Ptuj s a m a na red i l a p r e n o s n o 

pogodbo na naše d r u š t v o , ki ni ime lo s tar ih 
petnaj.sttisoč d inar jev za zemlj iško knjižni vpis 
na zemljiški knjigi. N a d a l j e o s n o v n a šola in K S 
pa sta n a m da l a b r e z p l a č n o celotni i nven ta r , ki 
se še danes n a h a j a v tej zgradb i in d r u š t v o 
mnogo koristi . K o t j e ž e v č l anku n a v e d e n o , d a 
nam je r epub l i ška s k u p n o s t pok . zava rovan ju v 
Ljubljani da la g l a v n a f inančna s reds tva . T u d i 
svoj" de lež v finančni p o d p o r i n a m j e da l a K S 
Markovci in m n o g i riaši ob r tn ik i na n a š e m 
območju in izven njega. 

G lede na to bi se rad kot us tanovi te l j oz . 
začetnik us tanov i tve tega d ruš tva vsem i sk reno 
zahvalil , ker b rez p o m o č i od vseh n a v e d e n i h ne 
bi mogli obnov i t i od tal d o v r h a in vsega tega 
postoriti ka r j e d a n e s s tor jenega. Č e imaš fi
nančna s reds tva in svojo d o b r o voljo ter voljo 
članstva, saj so m n o g i brez plači la mars ika j 
opravili , l ahko tud i dosežeš uspeh . 

Torej , še e n k r a t vsem n a v e d e n i m hva l a in 
zahvala za p o m o č . 

Jože K u k o v e c 

-KREDITNA BANKA MARIBOR 

S P O S L O V N O ENOTO V P T U J U 

se svojim v a r č e v a l c e m z a h v a l j u j e za z a u p a n j e 

TER ŽELI SREČNO IN USPEHOV POLNO NOVO LETO 1983! 

SLOVENIJALES SAVINJA \ 
TOZD trgovina LES 

se vam za obisk v poslovalnicah 
- GRAMAT, Rogozniška cesta 4 v Ptuju \ 
- BREG, Zadružni trg 9, Ptuj in 
- KURIVO, Kidričevo 

zahvaljuje in se tudi v letu 1983 \ 

priporoča ter želi mnogo sreče in uspehov 
v NOVEM LETU. 

ELKOM HIKO OLGA MEGLIC 
delavci temeljnih organizacij združenega dela, delovna skupnost skupnih služb 
in družbenopolitične organizacije Elkom HIKO OLGA MEGLIC 

VSEM DELOVNIM LJUDEM ŽELKJO SREČNO IN Z A D O V O U N O NOVO 
LETO 1983! 

DELAVCI, ki združujejo delo 
— TOZD Maloprodaja Ptuj 
— TOZD Veleprodaja Ptuj 
— TOZD Zaščita Kidričevo 
— delovna skupnost skupnih služb in 
— vse družbenopodtične organizacije 
VSEM DELOVNIM LJUDEM,.SVOJIM STRANKAM IN POSLOVNIM SODELAV
CEM ŽELIJO 

SREČNO IN USPEŠNO NOVO LETO 1983 

TUDI V BODOČE VAS VABIJO V SVOJE BOGATO ZALOŽENE PRODAJALNE 
IN SKLADIŠČA. 
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Priznanja za najboljše kmetovalce 
Občinski odbor Zveze sindikatov za kmetijst

vo, predelavo in živilsko industrijo podeljuje 
vsako leto priznanja za setev in pospravilo pri
delkov. Tudi v letošnjem letu so podelili prizna
nja kmetijskim kombina tom in kmetijskim 
zadrugam ter kolekt ivom, ki so pomagali pri 
pospravljanju, in šolam, ki so se pri takšnih ak
cijah najbolje angažirale. Priznanja bodo 
podeljena danes, 30. decembra na srečanju v 
domu Franc Krambergerja v Ptuju. 

P r i z n a n j a za p r i z a d e v n o d e l o pr i 
pospravljanju letine in setvi so prejeli: Kondrad 
B e z j a k , v o d j a z a d r u ž n e e n o t e D o r -
nava—Gorišnica; Anton Pernat , vodja 
zadružne enote Hajdina in Anton Rebernišak 

vodja zadružne enote Grajena—Destrnik. 
Priznanja za prizadevno delo na področju or

ganiziranja kmetijske proizvodnje, pri 
pridelovanju s ladkorne pese in letošnji jesenski 
setvi pšenice so prejeli: KK T O Z D Kmetijstvo 
Ptujsko polje Dornava; Franc M u r k o iz Sve
tine, J anko Horvat iz Trnovske vasi, Konrad 
Ferčič iz Sobelinc in Ciril Belšak iz Sobetinc. 
KK T O Z D Kletarstvo Slovenske gorice in OO 
ZSS T O Z D Kletarstvo, KK T O Z D Sadjarstvo 
Osojnik; Simon Ceh z Mestnega vrha in Jože 
Horvat iz Spodnjega Velovleka ter OS Grajena. 
T O Z D Tovarna močnih krmil; Miha Drevenšek 
in Anton Drevenšek, oba iz Podlehnika. T O Z D 
Vinogradništvo Podlehnik; Bogomir Hliš iz 
Lancove vasi, Slavko Pulko z Gorce, Mihael 

Sesek iz Drenovca, Slavko Milošič iz Dolan ter 
OS Podlehnik in OS Cirkulane. O O ZSS KK 
skupne službe; KK T O Z D Tehnoservis; J a n k o 
Sicbih iz Pacinja in Milan Brodnjak iz Zg. Haj-
dine. T O Z D Kmetijstvo Dravsko polje; J a n k o 
Plohi iz Zagrebške ceste, Milan Roje z Dravin-
skeua vrha, Anton Piklič iz Kidričevega, Jože 
Godec iz Pragerskega, Vinko Sire iz Spodnje 
Polskave, Mirko Petrovič iz Slovenje vasi, Mi
roslav Ros iz Starš, OS Spodnja Polskava in OS 
Starše. 

Tako kmetijski kombinat , kot zadružne enote 
in mnogi posamezniki so se v letošnjem letu 
zelo dobro izkazali pri jesenski setvi, upa jmo , 
da bo delo tako dobro potekalo tudi v nasled
njem letu. J . Hvaleč 

So prodajalci tudi, "gospodarji"? 
o tem, kako se obnašamo , ko tu 

in tam zaškriplje v preskrbi, pred
vsem o vedenju potrošnikov v ta
kih primerih smo brali in slišali 
takorekoč na vsakem koraku. Res 
smo včasih priča brezglavemu 
dirjanju iz prodajalne v proda
ja lno in mrzličnemu nakupovanju 
tega ali onega artikla, ki ga bo 
menda že kmalu zmanjkalo. Ce ga 
potem prav zaradi pretiranega 
nakupovanja res zmanjka, si 
zadovoljno manemo roke in še; 
bolj smo prepričani v pravilnost 
svojega ravnanja. 

Vse bolj pa bode v zadnjem času 
v oči čudno ali za naše razmere\ 

nedopustno obnašanje trgovcev 
oziroma prodajalcev, ki se obna
šajo kot gospodarji nad , ,ubogo 
r a j o " , torej nad nami, ki stojimo 
v vrsti in ponižno čakamo, če nam 
bodo kaj nainenili, čeprav nismo 
njihovi prijatelji ali sorodniki. 

Kaj me je spodbudilo k t ako 
krit ičnemu pisanju. Bil sem na 
.sestanku, kjer je bilo prisotnih tudi 
precej kmetovalcev. Ko so pričeli 
pripovedovati o svojih problemih 
glede pogonskega goriva za svoje 
traktorje, sem bil vesel, da nisem v 
njihovi koži. Vsega tega poigra
vanja z njimi namreč ne bi mogel 
prenašati . Oni , ki so .se srcem 
priklenjeni na zemljo in ki jim ni 
v.seeno, če bodo polja obdelana in 
če bodo pridelali dovolj kruha, pa 
so vse vendarle morali prenesti. 
Določili smo jim črpalko na 
Ormoški cesti, tam bi naj imeli 

zagoltovljeno gorivo, pri oskrbi bi 
naj imeli tudi prednost . Pa se je 
dogajalo, da so čakali v dolgih vr
stah, medtem ko bi morali brati , 
sejali in pospravljali pridelke. Da
nes so pričeli, prodajalci deliti go
rivo ob takšni, jutri ob drugačni 
uri. Kakor se j im je pač zljubilo. 
Prodajali so nekaj časa, pa za ne
kaj časa spet prenehali, čeprav so 
gorivo še imeli in čeprav je bila vr
sta čakajočih še dolga. Predstav
niki občine so na nepravilnosti 
opozaijal i celo vodilne delavce Pe-
trola, pa ni zaleglo. 

So torej trije ali štirje prodajalci 
na črpalki na Ormoški cesti (mor
da tudi drugje) gospodarji usode 
kmetov in vseh, ki potrebujemo 
hrano . Niso mar tudi oni po
trošniki hrane, ne bi torej tudi 
sami z lepšim odnosom in 
o d g o v o r n e j š i m d e l o m l a h k o 

prispevali k boljšemu stanju v 
našem kmetijstvu. Polna usta ima
mo obljub o tem, kako bomo v 
naslednih letih skrbeli za dvig 
kmetijstva. V ta namen vsi delovni 
ljudje združujejo milijardna sred
stva. Vsi v kmetijstvu znajo cenili 
prizadevanja družbe, to so navse
zadnje dokazali tudi z letošnjimi 
pridelki pšenice, koruze pe
se 

Jasno in normalno pa je , da se 
tudi njih ob takem odnosu loti 
malodušje. Njihovo pripovedova
nje in kritiziranje na omenjenem 
sestanku gotovo ni izmišljeno. 
Pojavlja se torej vprašanje, kol iko 
časa b o m o še dopuščali samovoljo, 
naj gre za samovoljo delovne 
organizacije ali konkretnega delav
ca. Kakšna pa je sploh lahko 
stabilizacija brez večje delovne 
discipline? Jože Bračič veČin 

kakovostnejše 
• V zimskem obdobju pri Kmetij
skem kombinatu Slovenska Bistri
ca načrtujejo proizvodnjo za pri
hodnje leto. O b tem jih vodi 
osnovno spoznanje, da bo potreb
no- pridelati še več in kvalitetneje 
kot v letošnjem letu. To name
ravajo doseči z boljšo uporabo 
strokovnega znanja kot tudi z izko-
ri.stkom naravnih, zemeljskih in 
vremenskih pogojev. 

V bistriškem kombinatu na
črtujejo, da bodo v letu 1983 imeli 
posejanih prek 600 hektarjev po
vršin, od tega 200 ha s pšenico, 
prek 350 ha s koruzo in 54 ha slad
korne pese. 

Posebne načrte imajo tudi v 
T O Z D Dravsko polje Kidričevo KK 
P T U J v poslovni enoti Prapersko, 
kjer b o d o na prek 300 ha, toliko 
jih imajo na območju občine Slo
venska Bistrica, posejali blizu 80 s 
pšenico, 123 ha s koruzo, 76 ha pa 
s s ladkorno peso. Na okoli 22 ha 
pa bodo posadili hmelj. 

V zasebnem sektorju bodo za 
tržno proizvodnjo posejali 250 ha 
pšenice in okoli 100 ha sladkorne 
pese. 
S takšno pioizvodnjo načrtujejo, 

da bodo v občini Slovenska Bistri
ca povečali rastlinsko proizvodnjo 
za okoli 6 odstotkov, proizvodnjo 
živine 4—5 odstotkov, medtem ko 
bo proizvodnja v sadjarstvu in vi
nogradništvu v primerjavi z zelo 
ugodnim letom 1982, za okoli 20 
odstotkov nižja. 

Posebno pozornost bodo v bistri
ški občini namenili razvoju kmetij
stva in družbenoekonomskih odno
som na podeželju, predvsem pa se 
bodo zavzemali za še skrbnejše 
organiziranje kmetov v kmetijske 
zadruge in s tem okrepiti tudi ka^ 
drovsko in materialno osnovo kme
tij. Viktor Horvat 

Novi most čez Pesnico v Zamušanih 
Ccpiav most že stoji in ga kraja

ni icr drugi piithio uporabljajo, pa 
v krajevni skupnosti Gorišnica 
pravijo, da ga bodo svečano pre
dali namenu za prvi maj leta 1983. 
Dela na mostu so izvajali delavci 
Viadukta iz Zagreba, cenijo pa jih 
na 6 milijonov dinarjev. Od tega je 
prispe\ek krajcMie skupnosti 2 
milijona, 4 milijone pa je prispe
vala lokalna skupnost za ceste ob
čine P tu j . Novi most povezuje Go-
rišnico z naseljema Zamušatii in 
Tibolci. Stari most je povsem 
dotrajal že pred leti, zalo so morali 
krajani več let uporabljati nekaj 
kilometrov daljši obvoz. 

MG 

Novi most čez Pesnico v Zamušanih med gradnjo, danes ima že ograjo in 
urejeno okolje. Foto: I. Ci^ii 

ELEKTRO IVIARIBOR 
TOZD ELEKTRO Ptuj 

Vsem uporabnikom električne energije želimo srečno 
NOVO LETO 1983. 

Posebej še vsem tistim, ki so nas obveščali 
o napakah na električnem omrežju in se 
priporočamo za nadaljne sodelovanje. 

INTERVENCUA V KMETMSTVU IN PORABi 
Hi hrani 

USTAIMOVILI 
SKUPŠC|[\fO SKLADA 

Kar 26 delegatov od osemindvajsetih se je udeležilo ustanovne seje 
skupščine samoupravnega sklada za intervencije v kmetijstvu in porabi 
hrane. Ustanovna seja je bila minuli četrtek v skladu s sprejetim od lokom o 
ustanovitvi samoupravnega sklada. Julija letos so se namreč delegati na 
zborih občinske skupščine odločili za ustanovitev omenjenega sklada in za 
združevanje sredstev po stopnji 0,5 ods to tka od bruto osebnih dohodkov 
vseh zaposlenih. Letno b o m o tako združili v občini okoli 26 milijonov 
dinarjev, pridobili pa še približno toliko ozi roma nekaj več republiških 
sredstev. S temi sredstvi bomo po.speševali živinorejo, največji poudarek 
bo dan preusmerjanju na doma pridelano k r m o in povečanju staleža 
plemenskih živali, v premiranje pa bodo zajeta tudi teleta za pitanje. Nada
lje bodo zbrana sredstva namenjena premiranju prireje mleka ter v 
poljedelstvu za večji pridelek najpomembnejših poljščin. Nekaj sredstev 
bo namenjenih tudi za sofinanciranje kmetijske pospeševalne službe. 

Na ustanovni seji skupščine so delegati izvolili vodstvo in sicer so za 
predsednico izvolili Zvonko Kneževič, za njenega namestnika pa Franca 
Zdravca. Funkcijo pred.sednika izvršilnega odbora sklada b o opravljal 
Franc Vraber, njegova namestnica pa je Sonja Skorjanec. JB 

ORMOŽ 

Za večjo pridelavo hrane 
V prvih decembrskih dneh se je v Ormožu sestal občinski odbor 

sindikata delavcev kmetijstva in živilske industrije, ki deluje pri občin
skem svetu zveze sindikatov občine Ormož; predseduje pa mu Miran 
Krajnc. V osrednji točki razprave je odbor pregledal poslovanje ormoških 
kmetijskih delovnih organizacij v obdobju devetih mesecev leta. Ugotovi l 
je, da vse kmetijske organizacije poslujejo pozitivno, razen tovarne 
sladkorja, kjer .so itak predvidevali izgubo zaradi neusklajenosti cene 
sladkorne pese in sladkorja. 

Pri sprejemanju delovnega programa za leto 1983 je bila razprava zelo 
bogata, za glavno nalogo pa so opredelili večjo pridelavo hrane v letu 1983. 
Poleg tega pa še skrb za zemljo, boljše delo pospeševalne službe in 
podobno. Ze lo pa si bodo prizadevali tudi za vključevanje kmetov v Zvezo 
sindikatov. 

M K 

Foto atelje 

STANKO KOSI 
Ptuj , Trg M D B 3 

Portreti, legitimacije, otroški posnetki v ateljeju ali 
na domu, razne prireditve in svečane priložnosti ob 
vsakem času in v vsakem kraju, povečave in repro
dukcije. 
Vse usluge za fotoamaterje v črno-beli in barvni teh
niki. 

Delovnim ljudem in občanom, posebej še stal
nim strankam in sodelavcem SREČNO IN 
USPEŠNO LETO 1983 in prijetno novoletno 
praznovanje! 

s TOZD: 
— Tovarna krmi l 
— Perutninske farme 
— Mesna industri ja 
— Temeljna organizacija kooperantov 
— Transservis 
— Commerce 
— Ptujska t iskarna 
— in delovna skupnost skupnih služb 

ŽELIJO V<^PIV1 DELOVNIM LJUDEM, SVOJIM ODJEMALCEM IN 
KOOPERANTOM 

SREČNO TER USPEHOV POLNO NOVO LETO 1983!| 

e m o n a kmetijski kombinat n soi o ptuj 
kmetijstvo, predelava, gostinstvo, trgovina, servis, izvoz-uvoz 
delovna skupnost skupnih služb 
62750 ptuj, muzejski trg 2, Jugoslavija 
telefon (0€2) n. c. 772-321 
telegram: kmetkombrnat ptuj 
teleks kk ptu| 33-208 
žiro radun: 52400-607-32270 

delavci temeljnih organizacij združenega dela, delovna skupnost skupnih služb in družbeno
politične organizacije 

ob koncu starega in ob vstopu v novo želijo vsem mnogo delovnih uspehov in zadovoljstva 
ter izpolnitev vseh zastavljenih ciljev. 

SREČNO NOVO LETO 1983! 
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Posnemajmo lepe 

navade, ki so drugod že 
vsakdanje! 

Lepo je slišati ali prebrati o visoki morali in humani tarni dejavnosti 
občanov, ki so se odrekli , da namesto rož materi novorojenčka, ali venca 
na grob pokojnika darujemo denar za razne ustanove, bolnišnice, inštitute, 
ter druge humani tarne organizacije. 

Prav je t ako , da s takšnim načinom in pozornost jo omogočamo uspeš
nejša zdravljenja, ali kako drugače p o m a g a m o us tanovam in sočloveku. 

Vendar pa se v nekaterih ozirih lahko tudi upravičeno vprašamo. So 
sredstva, ki smo jih namenili in zbrali občani , bila res uporabljena za 
nabavo dragih zdravniških apara tur in za gradnjo objektov namenjenih 
zdravljenju bolnikov? Žal le malo kdaj lahko zasledimo v sredstvih javnega 
obveščanja, da se je iz zbranih sredstev občanov kupilo to in to , še manj pa 
koliko je vse skupaj stalo. 

Vedno kaj darujemo in mord9 celo v večini primerov koga prikrajša
mo, na koncu koncev pa ne vemo z^kaj smo splošno kaj darovali . Mogoče 
je slišati malo banalno , in vendar je resnica, da netino svojih osebnih do
hodkov vložimo za razne humani tarne dajatve. Ze zaradi tega, ker tudi za 
zdravstvo plačujemo samoprispevek, ter vedno višje participacije nfekako 
skeptično pomishmo , da b o m o zaradi svoje humani tarnos t i morali neko
ga ogoljufati panaj si bo čisto malo in s k r o m n o dari lo v obliki cvetja. 
Pridobitev novih apara tur za uspešno zdravljenje bolnikov je vsekakor ve
lik riapredek, vendar pa je strokovni kader bolnišnice, že pred samo 
nabavo moral biti seznanjen s težavami, ki se b o d o pojavile glede prostor- * 
ske stiske, kjer b o d o aparature postavljene in na razpolago bolnikom. Pre
pričan sem, da že ob samem nakupu niso načrtovali t ako in sklenili: , ,P ro
store b o m o kasneje zgradili s humani tarnimi prispevki o b č a n o v . " 

Nimam namena s tem zapisom globje posegati v problemat iko finan
čnega stanja bolnišnice in bilo katere druge ustanove, vendar sem prepri
čan, da tudi v takšnih ustanovah v času, ko smo se odločili varčevati tudi 
sami lahko kaj privarčujejo, ter si t ako zagotovijo še doda tna sredstva za 
posodobitev medicijie in dragih pr ipomočkov, ki so j im nujno potrebni . 

Smo tankočutni narod, ter radi pr is luhnemo in p o m a g a m o sočloveku, 
žal pa so te prošnje za pomoč vse pogostejše in prihajajo od vseh strani že 
nekaj let nazaj . Česa vsega že n ismo daroval i . Darujemo kri, obleke za 
Rdeči križ, prispevamo za ceste, za šole, za vrtce, bolnišnice, razne zavode 
in še bi lahko naštevali, pa vendar se malokda j zgodi, da smo takšno, huma
nitarno pomoč odklonili . 

Tudi tokrat se b o m o odločili t ako ! Namesto voščilnic ali cvetja b o m o 
denarna sredstva namenili eni izmed humani ta rn ih us tanov. P o p o l n o m a 
sem prepričan, da bo vaše zadovoljstvo še večje, ko boste na koncu leta v 
sredstvih javnega obveščanja prebrali HROHNN vest. da se ie za vaš odvečni 
dinar kupila draga apara tura v bolnišnici, ki bo zagotovila uspešno zdrav
ljenje mogoče tudi vašega sotovariša ali prijatelja. 

V Tedniku sem bral zaključek nekega sestavka, ki se je končal dobe
sedno tako : , ,Posnemajmo lepe navade in odločitve, ki so drugod že vsak
dan j e ! " 

Zal j e v tem zadnjem stavku le malo resnice in zveni bolj kot vljudno
stna fraza, kajti tega denarja ne namenjamo iz navade, ampak z željo po
magati , - Viki Pa r 

RADIJSKE ZVEZE PREK 
METEORITOV 

Skupina r ad ioama te r j ev iz 
Ptuja, ki j o vodi Lojze Po t rč — 
Y U 3 T A K — se ukvar ja z zan i 
mivo t ehn ično de javnos t jo , ki j i j o 
lahko zavidajo ne s a m o rad io 
amaterj i pač pa tud i s t rokovnjak i , 
ki se ukvarjajo s t e h n i č n o raz
iskovalnim d e l o m . 

Z a s t rokovnjake z a d e v a ni ra 
vno presenet l j iva, j e pa l a h k o bolj 
zan imiva za širši k rog o b č a n o v , ko 
slišijo, d a tudi ptujski r a d i o a m a 
terji vzpostavljajo radi jske zveze 

preko meteor i t sk ih rojev, to j e 
delcev in de lov me teo r i tov , ki se 
sproščajo o b eksplozi jah le teh v 
vesolju. T a k nač in r a d i o a m a t e r 
skih zvez j e o z n a č e n z m e d n a 

r o d n o kra t ico M S . S k u p i n o , se
stavljajo poleg Lojzeta še I V A N -
Y U 3 U Q X , F R A N C Y U 3 U Q W , 
Z L A T K O - Y U 3 T X U , M L A -
D E N - Y U 3 Q L F R A N Č E K - Y U -
3 U F J ter Brane Zeml jak 
Y U 3 T Z T . Slednji j e bil p o b u d n i k , 
inš t ruktor in d u h o v n i vodja te 
akcije. Je d o m a iz Ljubl jane, tre
n u t n o pa služi vojaški rok v Ptuju. 
A m a t e r s k a žilica m u ni da la miru , 
za to se j e t ako poveza l s kolegi 
radioamater j i v Ptuju in dal po 
b u d o za o m e n j e n o povezovan je 

p reko vsemirja. Lojze j e p o b u d o 
spfrejel, zbral s k u p i n o pr iv ržencev 
in se lotil de la . 

Postavili so n a najvišji točki 
m e d Ptujem in N o v o vasjo pose 

ben antenski sistem ( a n t e n e in del 
sodelavcev na sliki), ki o m o g o č a 
takšen način zvez. Zveze se 
vzpostavljajo le o b do ločen ih 
dnevih (2—3 d n i v m e s e c u ) in še te 
so običajno prej dogovor j ene . So 
zelo kra tke in m o ž n e le o b d o l o 
čenem t renu tku . Z a r a d i tega se 
vzpostavljajo v radioielegrafi j i in 
to po t. i. k o m p r i m i r a n e m (stis
n jenem) s i s temu. T a se doseže 
tako, d a brz ino morze jev ih z n a 
kov, ki j ih dob r i vezisti l a h k o 
sprejemajo (150 črk v minu t i ) 
p reko p r e s n e m a n j a na m a g n e t o 
fon spremeni jo v b rz ino o d 9()0do 
1(XX) črk v minu t i . O b r a t e n po
stopek nam po sprejetju o m o g o č a 
došifriranje sporoči la . T u j e poleg 
spre jemno o d d a j n i h n a p r a v in 
dobrega a n t e n s k e g a s i s tema po
t reben še m a g n e t o f o n in p o s e b e n 
elektronski tas ter z m e m o r i o . Vse 
to ,so člani s k u p i n e pr ispeval i in s 
tem omogoči l i te vrste zan imive 
ekspe r imen ta lne in a m a t e r s k e 
dejavnosti . 

Skupina j e do sedaj vzpos tav i la 
9 komple tn ih (obo je s t r ansko po
trjenih) zvez ( Z a h . Nemči j a , W a -
les. Švedska . SZ, Angli ja in 
Franci ja) . 

Poleg tega j e bi la vzpos tav l jena 
še vrsta zvez, ki p a niso bile o b o 
jes t ransko vzpos tav l jene , za to se 
pri ugotavl janju u spehov ne 
upoštevajo. 

Ukvarjajo se s p r o b l e m o m , 
kako bi prišli d o kva l i t e tnega 
magne to fona , saj si mora jo sedaj 
te p r i p o m o č k e izposojat i . 

J p a m . d a b o d o rešili tudi ta 
p rob lem. Nj ihova nada l jn ja želja 
je , da b o d o v b o d o č e poskuša l i 
vzpostavljati zveze po istem si
s temu prek lune . P rep r i čan .sem, 
d a j i m bo tudi to uspe lo . Že l im j im 
še m n o g o u s p e h o v pri n j ihovem 
e k s p e r i m e n t a l n e m de lu . 

m g 

Ptujski radioamaterji pri urejanju zahtevnega antenskega sistema. 

Kraj junaške 
smrti 

kurirjev 
Pred k ra tk im j e min i l a o b l e 

tnica smrti m a r k o v s k i h kurir jev. 
N a ta d a n s m o se j ih z n o v a s p o 
mnili in odšli p red nj ihov s p o 
menik v Spuhl jo . O b reci taci jah, 
govoru, spisih, ter p e s m i h fan
tovskega ok te ta naše šole se mi j e 
obudi l spomin na njih ter n j ihovo 
smrt. Srce j im j e p r e n e h a l o bit i , 6. 
d e c e m b r a 1944. T a k rvava ba jka 
s e j e zgodila t ako le : 

Po n a p o r n i pot i so k o n č n o pr i 
speli v Spuhl jo . Hotel i so č impre j 
v kakšno hišo. ker so vedel i , d a so 
j im za pe t ami N e m c i . N e k a j časa 
s o j o iskali in j o tudi našl i . N i s o pa 
vedeli, d a j i m bo pr ines la smr t . Z e 
na pragu se j im j e s tarejša ženska 
delala zelo pr i jazno , j ih j e pova 
bila v svojo hišo ter j im pos t reg la . 
Med tistim časom, ko so kuri r i i 
jedl i , j e odšla na g e s t a p o in j i m 
povedala , d a so pri njej pa r t i zan i . 
Ko se j e vrni la , j e bila n e k o l i k o 
manj pr i jazna. Zasl išal i so lajež ter 
glasne ko rake p r e d hišo. Vede l i 
so, da so prišli ges tapovc i . Ža l j e 
bilo p r epozno , d a bi pobegn i l i . Ž e 
jih je prijela m o č n a n e m š k a roka 
in jih odgna l a na strel janje. S to 
pali so p o n o s n o , ni jih bi lo s t r ah 
strela, ki j im je p red r l prsi , ker so 
vddli za tisto, za k a r so se tud i 
lorili. Za s v o b o d o , d o m o v i n o ter 

za Tita! 
Takšni .so moj i s p o m i n i n a s m r t 

markovskih kurir jev. S p o m i n n a 
nje bo za v e d n o zap i san n a s p o 
meniku takole: 

Kraj j u n a š k e smr t i ok ra jn ih 
kurirjev — p r e v o z n i k o v čez D r a 
vo: Alojza Bezjaka, Jože ta J a n ž e -
koviča, F r a n c a Kosca , S t a n k a 
Štrafela. 6. d e c e m b e r 1944 

Slavica K u k e c , 
7 / b . O Š M a r k o v c i 

BIROKRACIJA ALi 
DOSLEDNOST 

Konča la sem n o v i n a r s k o šolo pri cen t ru za obveščan je in p r o p a 
g a n d o pri O K Z S M S Ptuj . Včasih n a p i š e m v Tedn ik to ka r se doga ja v 
naši krajevni skupnos t i , v a e r o k l u b u ali v šoli. Brez kakršn ih koli ambic i j , 
bolj zato da p o v e m kaj j e novega . P o n o s n a sem na č l anke , k i j i h objavi 
Tednik , j ih izrezujem. D o t u j e vse e n o s t a v n o . Z a p l e t e pa se. ko d o b i m 
u r a d n o obvest i lo o prispel i d e n a r n i nakazn ic i , z ž igom poš te in p o d p i s o m 
našega poštar ja . K e r ne vem za kaj gre . se takoj o d p r a v i m na poš to in 
tovarišici. ki sedi za o k e n c e m p o k a ž e m obvest i lo . R e s n o p o g l e d a m e n e 
in obvest i lo , ter vpraša : »Je to za vas?« — »Da,« o d g o v o r i m . » O s e b n o 
izkaznico, p ros im« . »Je n i m a m , sem še p r e m l a d a . « — »Potem pa nič,« 
odgovor i resno tovar i š ica in mi v r n e obves t i lo . Moja m a m a pos redu je pri 
o d g o v o r n e m tovar išu n a pošti in o d p r a v i m se naza j n a poš to . Po ogor
čenem razgovoru m e d o d g o v o r n i m tovar i šem in tovariš ico za o k e n c e m 
mi izplačajo h o n o r a r za moj č l anek v znesku 49,55 d in . Moje veselje n a d 
objavljenim č l a n k o m v T e d n i k u in p r ipe t i j ami okol i izplači la h o n o r a r j a 
j e nejasno, 

V Tedn ik p išem za to . d a o b v e š č a m , d o takra t , k o b o m imela o s e b n o 
izkaznico, p a ne žel im p re j ema t i n o b e n i h honora r j ev . 

M a j a Botolin 

Foto atelje 

FRANC LANGERHOLC 
Ptuj , Prešernova 2; 

Zagotavlja hitro in ka
kovostno izdelavo slik, 
posnetih na domu, zu
naj ali v ateljeju. Foto 
amaterjem nudi po
trebne usluge in po
moč tako v barvni kot 
v črno-beli tehniki. 
Delovnim ljudem in 
vsem občanom, svojim 
stalnim strankam in so
delavcem prijetno pra
znovanje in 
SREČNO NOVO LETO 
1 9 8 3 ! 

NA OBISKU V BRATSKI 
KOPRIVNICI 

Bratsko sodelovanje med učenci in učitelji naše šole in I I I OS v 
Koprivnici je bilo prejšnjo soboto še bolj utrjeno s svečanim podpisom 
listine o pobratenju. Ponosna in vesela sem bila, ko sem zvedela, da bom 
skupaj z Natašo in Natalijo, zastopala učence naše šole na tej slovesnosti. 
Med vožnjo z avtobusom v Koprivnico sem si v mislih risala podobe svo
jih vrstnikov, ki sem jih spoznala že med njihovim obiskom v naši šoH. 

Srečanje v Kopt i/niči je bilo prisrčno. T a m sem spoznala nove prija
teljice. To so Tanja, Ceca in Kristina. Na slavnostni seji, ki je potekala v 
izredno prijetnem vzdušju, sta ravnatelja naše in njihove šole podpisala 
listino o pobratenju. Rahlo se mi je tresel glas, ko sem v imenu pionirjev 
naše šole pozdravila gostitelje z obl jubo, da b o m o učenci obeh šol zvesti 
kovači bratstva in enotnosti med narodi in narodnos tmi . T o sta v imenu 
obeh šolskih kolektivov poudari ta tudi ravnatelja. 

Naši učitelji so si po slovesnosti v spremstvu svojih gostiteljev ogledali 
tovarno Podravka , ki je simbol Koprivnice, nas mlajše pa so naši gostite
lji — koprivniški pionirji povabili na svoje domove . Bila sem gostja pri 
družini Tanje Zitnjak, ki obiskuje 7. razred. Sprejeli .so me, kot da bi bila 
njihova hčerka. Miza se je šibila od dobrot , t ako da nisem vedela, s čim 
naj si postrežem. Tanjin očka je zaposlen v Podravki , njena m a m a pa de
la na pošti. Želeli so, da bi pri njih ostala in se šele naslednji dan vrnila 
domov. Žal to ni bilo mogoče. Naglo se je približal čas našega odhoda . 
Segli smo si v roke in se poslovili z obljubo: , ,Kmalu spet na svidenje!" 
Že sedaj se veselim prihodnje pomladi , ko bomo učenci in učitelji naše 
šole spet na obisku pri svojih pobratimih v Koprivnici. 

Nataša Slodnjak, OS Olga Meglic, 6 / b , Ptuj 

GABRIJELI SLADNJAK 
V SPOMIN 

,,Vsi bodo dosegli svoj cilj, 
le j a / ga ne bom dosegel . . . " 
Tako je zapisal mladi Srečko Kosovel, ko je začutil bližajočo smrt. 

Tudi učenko Gabrijelo Sladnjak je smrt iztrgala sredi ot roške razigrano
sti, sredi mladostne ustvarjalnosti, sredi življenjskega zagona, ko je bil 
njen cilj še daleč, daleč . . . 

Pust in žalosten je bil novembrski dan , ko smo zvedeli nepričakova
no vest, da naše učenke in sošolke ni več med nami. Besede nikoli ne 
bodo mogle povedati , kako hudo je bilo vsem, ki smo j o poznali in ki 
smo z njo preživljali vse dobro in slabo v teh letih njenega kratkega ži
vljenja. Komaj 10 let ji je bilo, pa jo je zahrbtna in huda bolezen prema
gala. Dolgih sedem mesecev se je s svojo o t roško zagnanostjo borila z 
boleznijo, vendar na koncu je bil sovražnik močnejši. 

Tistega dne, 26. novembra so cicibani postali pionirji . Niso in niso 
mogli doumeti , da med njimi ni več zveste, pridne in vedno nasmejane 
pionirke Gabrijele. Prazna in osamljena bo odslej šolska k lop. V 
redovalnico ne bo nikoli več vpisana nobena petica. Rada se je učila in 
bila vedno med najboljšimi. Imela je lep glas in je rada nastopala . Odslej 
bodo proslave okrnjene za njen lepi in nežni glas. Tudi s folkloristi ne bo 
nikoli več zaplesala. Pa kako rada se je zavrtela! Se posebno je rada igra
la na klavir, ki ne bo nikoli več občutil nežen dotik njenih rok. 

Za Gabrijelo je ostala praznina. Pogrešali j o bomo vsi. Vendar bo . 
njen lik še vedno med nami, kot lik vzorne učenke in zveste prijateljice. ] 
Velika množica učencev, sošolcev, sorodnikov in znancev je bil s amo j 
zunanji dokaz, da Gabrijela ne b o nikoli pozabljena. Z a t o bo ostal v nas 
trajen spomin nanjo, spomin na prehojeno pot , ki je zastala, na delo, ki 
je bilo začeto, a nedokončano. Spomin na veliko skupnih ciljev, ki j ih 
bomo morali uresničiti brez drage Gabrijele. Gabrijela je bila ena izmed 
nas, prijateljska in vedno pripravljena na šalo — bila je naša. Z a t o je 
toliko bolj težko spoznanje, da smo se za vedno poslovili od nje. 

Učiteljice m učenci osnovne šole 
Podgorc i 
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TAMBURASKI O R K E S T B t P D C f f i K O V C E 

Letos najboljši v Sloveniji 
Tamburšk i orkester Prosvetnega 

društva Cirkovce, se je nedavno 
tega pod vodstvom svojega 
dirigenta Draga Kleina, udeležil v 
Retečah pri SkOfji Loki izbirnega 
tekmovanja za nastop na zveznem 
srečanju tamburašev, ki bo 
prihodnje leto v Osijeku, Pred 
komisijo, ki so jo sestavljali 
vidnejši predstavniki slovenskega 
glasbenega življenja, se je zvrstila 
cela vrsta tamburaških orkestrov iz 
vseh koncev Slovenije; taki , ki so 
pred leti šele začeli in tisti že z 
dolgoletno tradicijo kot n. pr. or

kester iz Celja, ali orkester doma
činov — gostiteljev. 

Med tiste , , ta zače tne" lahko 
uvrščamo tudi orkester iz Cirkovc, 
saj ne šteje nič več in nič manj kot 
osem let, kar je za orkester, ki ga 
sestavljajo le mladi ljudje, izredno 
malo . Pa vendar se je komisija po 
strogi presoji vseh nastopajočih 
odločila, da bo Slovenijo v Osijeku 
zastopal nihče drug, kot naši znan
ci, naši rojaki iz Cirkovc! Za mla
de člane orkestra — povprečna 
starost je okoli osemnajst let — je 
to nedvomno veliko priznanje. Vr

sto let sta si sloves najboljšega v 
Sloveniji delila zdaj orkester iz Ce
lja, zdaj iz Reteč. Letos je ta na
slov bil dodeljen , , zače tn ikom" iz 
Cirkovc. T o veliko priznanje, s 
katerim so hkrati zaslovele tudi 
Cirkovce kot središče slovenske 
tamburaške glasbe, naj bo pri
ložnost, da o orkestru zvemo kaj 
več. 

Tamburašk j orkester Prosvetne
ga društva Cirkovce je bil us tano
vljen leta 1975 na pobudo učitelji
ce Mare Urih in takratnega pred

sednika društva, An tona Brgleza. 
Začetni koraki orkestra so bili — 
tako kot pač vsak začetek — težki 
in okorni . Mladi glasbeniki — bilo 
jih je okoli petnajst v začetku — 
so imeli na voljo le slabe, stare in
s t rumente , ki so jih kupili pri Lov
rencu na Pohor ju za ,, počen i de
n a r " , kot je dejal tov. Brglez. Bili 
so odbijajočega plehkega glasu, že 
skoraj povsem izpeti in venomer 
razglašeni. 

Krago Kein, ki je prevzel vodst
vo orkestra, je moral mlade 
glasbenike učiti takorekoč vsega: 

od drže instrumenta v rokah, 
brenkanja po strunah, uglaševa-
nja, orkestralne discipline, do čita-
nja not. Tudi prostorski pogoji — 
vadili so v enem izmed šolskih 
razredov — niso bili najboljši. 

Vse, tako prostor, kot instrumenti , 
vse je bilo le , ,za s i lo" ! A začetek 
je vendarle bil. Nato so v Cirkov-
cah /gradili čudovito dvorano in 
tamburašem kupili nove in
s trumente (Jankovičeve). Pogoji 
dela so se tako neprimerno izbolj
šali. Število članov je začelo rasti. 

Na nastopih doma in v okolici 
Ptuja, so se začeli pojavljati že tu
di prvi uspehi uveljavitve. Prvo 
snemanje, ki smo ga za arhiv 
Radia Ptuj opravili že lansko leto, 
je pokazalo , da je orkester zmožen 
z vztrajno vadbo doseči še več. In 
to je na letošnjem izbirnem tek

movanju v Retečah pri Skofji Loki 
tudi dokazal . 

N e d v o m n o je k u s p e h u 
pr ipomoglo tudi srečno naključje 
pri izbiri skladbe s katero so mladi 
Cirkovčani nastopili. Izbira je bila 
zares pravšna, saj so ravno z njo 
lahko pokazali vso široko paleto 
znanja, orkestralne rutine in 
muzikalnosti . Vse to pa brez dela, 
brez vaj, brez nagnjenosti do glas
bene umetnost i , ni mogoče doseči. 

In skladba s katero so lahko vse to 
pokazali , ki pravzaprav združuje 
vse naštete lepe lastnosti mladih 
glasbenikov iz Cirkovc in s katero 
so si pridobili sloves najboljših v 
Sloveniji, je šestnajst minutna Sui-
ta v C-duru Emila Adamiča, ime
novana tudi Dvanajst mesecev. 

O b uspehu svojih varovancev, j e 
sedanji predsednik Prosvvetnega 
dru.štva Cirkovce, Zdenko Kodrič 
dejal: , ,Ko smo pri nas začeli s 
lamburaškim orkestrom, smo bili 
nekateri prepričani, da bo le krat
kega življenja, saj za to zvrst glas
be pri nas ni ne tradicije ne zaled
ja. A smo se ušteli! Končno smo 
morali spoznati , da je pri nas ven
darle , .po tenc ia l" , ki lahko ustvari 
to muziko. Toda brez dirigenta 
Draga Kleina in mladih glasbeni
kov — teh žlahtnih amaterjev — in 
njihove zagnanosti , tega uspeha 
prav gotovo ne bi b i l o " ! 

Mladim tamburašem iz Cirkovc 
še veliko sreče pri nadaljnjem delu 
z željo, da bi jih nenaden uspeh, 
nenaden kvalitetni skok in prista
nek na slovenskem tamburaškem 
Olimpu ne uspaval, ne omamil . 

Naslov ni le ponos in dika, tem
več . . . obveznost!! 

Besedilo in foto: I. C. 

Mladi glasbeniki iz Cirkovc bodo zastopali Slovenijo na zveznem srečanju tamburaSev Jugoslavije v Osijeku. 

IZ 
MUZEJSKE 
FOTOTEKE 

Leta 1898 so pr i sajenju sa
d n e g a drevja na poses tvu P. K o d -
riča. v Pr idn i vasi št. 8 v Crmožišah 
odkril i za ložno n a j d b o b r o n a 
stih p r e d m e t o v . O d te n a j d b e j e 
79 p redme tov v G r a d c u v J o -
a n e u m u , 4 pa so v m a r i b o r s k e m 
muzeju. Ta b o g a t a z a k l a d n a n a j 
d b a s p a d a m e d n a j p o m e m b n e j š e 
n a i d b e takjh vrst na n a š e m o o d -
ročju. V njej so bile odk r i t e : b r o n a s t o d o b n e robate sekire, meč z roglji-
častim ročajem, srpi , lovorol i s tne sul ične osti , tu las te sekire razl ičnih 
velikosti, meči , b o d a l a , zakr ivl jeni noži , vot la d le ta , zasekači , do lb i l a , 
žlebila, b ronas t a p o s o d a z o k r a s o m p u n c i r a n i h k rogov in d i a g o n a l n i h 
križev, b ronas t i kotliči , d v o r e z n a br i tev, sp i r a lno zavi ta žica, o k r a s n e igle 
z okroglo , k o o a s t o in s o i r a l n o e lavico . e n o s t a v n e iele in zapes tn ice , 
surovi ulitki kovine v o b l i k o pogač in obesek, ki predstavlja s t i l iz i rano 
človeško pos tavo . 

T a z a k l a d n a n a j d b a j e bi la z a k o p a n a v 13. stol . p r e d n a š i m štet jem, 
ko .seje začel prvi u d a r l judstev — nosi lcev ku l t u r e ž a m i h grobišč , p ro t i 
V z h o d n i m A l p a m . Z a k o p a v a n j e b ronas t i h depo jev p r e n e h a okol i leta 
1.000 pred naš im štet jem, ko se n o v e r a z m e r e ustal i jo in o m o g o č a j o 
novim p reb iva lcem m i r n o življenje, kot n a m to n a z o r n o ponaza r j a jo 
odkr i te nase lb ine : v O r m o ž u , n a p tu j skem g r a d u in Ha jd in i pri Ptuju . 

M a i j a n T o m a n i č - J e v r e m o v 

Nekaj bronastih najdb (srpa, plavutasta in tulasta sekira), iz zakladne 
najdbe v Crmožišah 

SLOV. BISTRICA 

Razstava likovnih del 
srbskih samoukov 

v p r aznovan je bl ižnjega p r a z n i k a o b č i n e S lovenska Bistrica, ta b o 
8. j anua r j a 1983, se b o d o vključili tudi l ikovni de lavc i o b č i n e S lovenska 
Bistrica in z njo p o b r a t e n e o b č i n e Sve toza revo iz SR Srbi je . 

Ku l tu rn i delavci o b e h p o b r a t e n i h obč in so se dogovor i l i , d a b o d o v 
razstavnih pros tor ih g r a d u v Slovenski Bistrici, v počas t i tev p r a z n i k a 
pripravili razs tavo l ikovnih del s rbskih slikarjev s a m o u k o v . 

Razs tavo bo pr iprav i l k l u b ljubiteljev l ikovne ume tnos t i iz Slo
venske Bistrice, ki deluje v okv i ru Zveze ku l tu rn ih organizac i j te o b č i n e , 
ob sodelovanju p r e d s t a v n i k o v sve tozarevske l ikovne galer i je . O b t em, za 
bistriško obč ino zelo p o m e m b n e m k u l t u r n e m d o g o d k u , b o d o izdali t ud i 
likovni ka ta log v n a k l a d i 500 izvodov v s lovenskem in s r b s k o h r v a t s k e m 
jeziku. 

Načr tu je jo , d a b o d o razs tavo odpr l i 6. j a n u a r j a 1983. 
Viktor H o r v a t 

Potrjen predlog o prenosu 
kulturnih prostorov 

Gledali.šče, N a r o d n i d o m in letni p r i red i tven i t)rostor b o d o s 1. 
j anua r j em p r i h o d n j e leto v upravl jan ju . Zveze ku l tu rn ih organizac i j 
občine Ptuj. Poleg tega p a bo v sk lopu tega ko lek t iva še o r g a n i z a t o r 
kul turnih pr i red i tev , ki b o o b e n e m tudi režiser v p tu j skem gledal išču . 
Akcija, ki j e dal j časa tekla v sami ku l tu rn i s k u p n o s t i j e t ako dob i l a 
končno formulac i jo s s k l e p o m izvršnega o d b o r a Z K O Ptuj . ki j e na 
zadnji seji pot rd i l p r e d l o g p o s e b n e komisi je , finančno kons t rukc i jo in 
bodočo o rgan iz i r anos t tega šes t -č lanskega kolekt iva v k a t e r e m b o d o 
tajnik Z K O . režiser, r a č u n o v o d j a in trije t ehn ičn i de lavc i . O b tem j e 
p o t r e b n o zapisat i , d a gre v g l a v n e m le za e n o n o v o zaposl i tev , ke r se 
neka t e r a de la p r e n a š a j o iz k u l t u r n e skupnos t i . m š 

Pred štiridesetimi leti 
Tiho pada sneg. Iz učilnice nam 

uhajajo pogledi. Živa meja je že 
vsa belo prekrita in tudi spomenik 
Franca Osojnika. A vse prekmalu 
se snežinke spet spremenijo v 

kapljice. Vse je t iho po poljih in 
gričih. 

Toda decembra leta 1942 so gazi
li po njih nemški okupator j i . 
Skupina gcstapovcev je obkolila v 
Krčevini pri Vurberku domači jo 
Franca Krambergerja, pri katerem 
se je takrat nahajal Franc Osojnik. 
Ko sta prijatelja planila iz hiše, so 
ju zadeli streli. Kramberger je še 
pritekel do soseda in umrl nasled
njega dne . Osojnik pa je omahnil 
na hišnem pragu. Padel je junak in 
komisar Lackove čete — 29. 
decembra 1942. pred štiridesetimi 
leti. 

P o junaku Osojniku nosi naša 
šola ime. Z obletnico njegove smrti 
smo povezali tudi naš prvi dan šole. 

Tina Vrhovšek, 
OS Franc Osojnik, 

P tu j 

Hura za prvi butik 
v ptujski občini! 

v ponedeljek, 27. decembra je Ptuj postal bogatejši za prvi 
butik v občini. Pionirsko pot na tem področju je zarezal Dušan 
Rabuza. čeprav je ideja o butiku stara že 10 let; rodila pa se je ob 
krojenju hlač. Pozneje je korenine dobila tudi v ženi Barbari, s 
katero sta skupno nadaljevala študij na konfekcijski tehnologiji 
in ga tudi zaključila. 

Več let je trajalo, da sta skupaj spravila stroje, potreben 
denar; potrebno pa je bilo veliko naporov, strpnosti in odpo
vedovanja, da s e j e ideja konkretizirala. Veliko oporo je Dušan 
iniel tudi v svojih prijateljih, sošolcih; posebej omenja Marjana 

. Podlesnika in njegove manekene. Z izdelki pa sta Dušan in 
Barbara že pokazala na lični modni reviji, kije bila 26. decembra 
v diskoteki Metulj. 

Za začetek bo v njenem butiku veliko hlač, pa kril po 
konfekcijskih številkah, razvijala pa bosta na novo tudi usnjeni 
program. Pri hlačah je omeniti , da jih bosta delala za vse tiste, ki 
nisu po JTJS-u. Cene pa bosta držala v koraku s trgovino. 

Začetnih želja je veliko, največja pa je, d a bi butik uspeval 
in bo. ker imata Dušan in Barbara v sebi dovolj moči, i d e j , da 
bosta modno in poceni oblačila mladi svet. Sledila bosta 
iT iodnim m u h a m , to pa je za m a r s i k a t e r e g a m l a d e g a n a j v a ž n e j e . 
Želja je tudi, da se jim pridružijo še drugi butikarji, da se 
izmenjajo izkušnje, težave. 

M G 

JEZIKOVNO RAZSODIŠČE (82) 

Obvezno slovensko podnaslavljanje 
tujejezičnih filmov 

Janez Kraševec z Vrhnike je jezikovno razsodišče 
opozoril na članek v I>elu z dne 20. novembra 1982, 
kjer piše, da je sodnik za prekrške kaznoval maribor
sko kinopodjetjc zaradi predvajanja neslovensko 
pod naslovljenega filma in s tem dosledno uveljavljal 
dosedanji Zakon o kulturnoumetniških dejavnostih 
in o posredovanju kulturnih v vrednot. Ta določa, da 
mora biti vsak tujejezični film pri nas slovensko 
podnaslovljen. 

Novi osnutek tega zakona pa ie nekoliko spreme
njen, saj v 3. odstavku 31 . člena beremo: 
, ,Kul turnoumetniške in posredovalne organizacije 
najavljajo, propagirajo in pojasnjujejo kul turnoume-
tniške prireditve v slovenščini. I Z J E M E D O V O L I 
N A P R E D L O G S V E T A K U L T U R N O U M E T N I S K E 
A L I P O S R E D O V A L N E O R G A N I Z A C I J E Z A 
K U L T U R O P R I S T O J N I R E P U B L I Š K I U P R A V N I 
O R G A N " (podčrtalo J R ) . V našem primeru je ta or
gan Republiški komite za kul turo. 

Osnutek zakona ne določa, kaj velja za izjemo. 
Kot slišimo, si kinematografi to razlagajo t ako , da bi 
pri filmih, ki imajo skromen obisk, a so umetniško 
kakovostni , slovenski podnaslovi ne bili obvezni. 
Tako so pred kratkim brez slovenskih podnaslovov 
že predvajali filma Č L O V E K I Z Ž E L E Z A in 
P R I Č A . 

Kam taka praksa vodi? Ali ne morebiti k temu, da 
bodo kinematografska podjetja čedalje pogosteje 
poskušala v.siliti Republiškemu komiteju za kulturo 
svoja merila o p>otrebnosti podnaslavljanja filmov v 
slovenščino. Torej naj bi kvalitetni filmi, ki imajo po 
naravi manj obiska, ostali brez slovenskih podnaslo-
\'Ov! 

Ali ne bo jezikovno manj veščemu občinstvu s 
tem oteženo sprejemanje filmske umetnosti in na tej 
ravni uveljavljeno socialno razlikovanje? 

Ker so posledice take zakonske popustljivosti j^hko 
skrajno negativne, menimo, da izjem ne more biti. To 
pomeni , da mora jo kinematografska podjetja v 
Sloveniji vse tujejezične filme predvajati s slovenski
mi podnaslovi. 

Jezikovno razsodišče zato predlaga, naj se iz 
osnutka novega zakona črta določilo o izjemah. S 
tem b o tudi zadoščeno enemu izmed temeljnih stališč 
naše ustave. 

Morebitne predloge, kritike in opozorila v zvezi s 
slovenščino v javni rabi pošiljajte na naslov-

J E Z I K O V N O RAZSODIŠČE, Republiška konfe
renca SZDL Slovenije, Ljubljana, Komenskega 7. 

Za slovenski kulturni praznik bodo 
podeljena priznanja ZKO 

O b s lovenskem k u l t u r n e m 
prazn iku b o d o v letu 1983 prvič 
podel jene zlate , s r eb rne in b ro 
naste p lake te Zveze ku l tu rn ih or
ganizacij obč ine Ptuj , de lo aka-
dem.skega kipar ja Viktorja G o j -
koviča iz Ptuja. T a k o so sklenil i na 

seji izvršnega o d b o r a Z K O na 
ka t en so že p red laga l i n e k a t e r e 
kand ida te za ta najvišja p r i znan ja 
oz i roma upoš teval i p r e d l o g e 
društev in sekcij od leta 1979 dal je . 

Z L A T A P L A K l i T A je n a m e 
njena p o s a m e z n i k o m ali d r u 

štvom za iz jemne in t rajne uspehe 
in za organizac i j sko utr jevanje 
ljubiteljskega k u l t u r n e g a de lova
nja. 

S R E B R N A P L A K E T A za 
vstrajno in k o n t i n u i r a n o u spešno 
delo ter za dosegan je d o b r i h re
zul tatov. 

B R O N A S T A P L A K E T A p a za 
posebno zavzetost d o l jubitel j
skega ku l t u rnega de la . 

Poleg tega .se l ahko pode l i še 
listina o čas tnem č lanu Z K O o b 
čine Ptuj, ki j e n a m e n j e n a le za 
visoke življenjske jub i le je ter za 
prek 30 let p o ž r t v o v a l n e g a in 
uspešnega de la pri razvi janju 
kul turnega de lovan ja in uvel ja
vljanja ljubiteljske ku l tu re in d e 
javnost i Z K O . 

V letu 1983 b o d o uspoštevajoč 
predloge zadnj ih treh let, ko j e že 
3ila p r e d v i d e n a pode l i t ev takih 
pr iznanj , podeli l i tri zlate p lake te , 
šest s rebrnih in šest b ronas t ih , si
cer pa vsako leto le e n o z la to , dve 
srebrni in dve b ronas t i p lake t i . 

m š 
Plaketa Z K O občine Ptuj je delo akademskega kiparja ^^iktorja Goj -
kovija. 



JLA - del našega življenja 
' V s a k o leto, 22. decembra praznujejo vojaki svoj praznik. Na ta dan 

povabijo skoraj vse šole vojake i2 raznih krajev. Ne pridejo samo navadni 
vojaki, ampak tudi vojaki, ki imajo višje čine. S seboj prinesejo tudi kak
šno orožje. Učenci pripravijo razna vprašanja, ki j ih zastavljajo vojakom. 
Življenje vojakov ni preveč lahko, čeprav je bilo življenje vojakov v NOB 
še težje. 

Zjutraj mora jo zgodaj vstati, se hi tro obleči in že biti na dvorišču. 
Delajo razne vaje, prvo za ogrevanje, kasneje pa jih desetarji učijo, kako 
mora jo ravnati z orožjem. Kadar je lepo vreme, vežbe niso tako naporne, 
vendar pa mora jo vaditi tudi v najslabšem vremenu. Poleti imajo tanjše 
obleke, da jim ne bi bilo vroče, pozimi pa dobi jo debelejše in toplejše 
obleke, da jih ne zebe. Ko zapade sneg, ne ostanejo v kasarnah, ampak 
morajo korakat i po naiglobljem snegu. So pa tudi posebne specialne eno
te. Pr ipadniki teh enot imajo smuči t ako da jim ni treba gaziti po snegu. 

Vojaki pomagajo tudi pri raznih elementarnih nesrečah, gradijo ceste, 
mostove pa tudi železniške proge. Ločimo tri rodove vojske: kopensko 
vojsko, letalstvo in vojno mornar ico . Imamo pa tudi vojake, ki čuvajo 
naše meje. T o so graničarji. 

K vo jakom moramo zato, da se naučimo ravnati z orožjem in če bi 
prišlo d o vojne, da bi se sovražniku postavili v bran . Pri vojakih se nauči
m o discipline in reda. 

Borut Sternad, 8/a , 0 § Cirkovce 

Obiskala sem vojaka 
Tudi moj bra t je dobil poziv, da mora iti v J L A . Slovo je bilo težko. 

Odšel je letos 8. julija. Večkrat nam je pisal. Enkra t pa je prišlo pismo, v 
katerem je bilo napisano vabilo na zakletev. 

Z m a m o sva se odločili, da bova šli. Zraven je šla še sestrična. Poto
vale s m o z v lakom. Po dolgem potovanju smo končno prispele v Karlo-
vec. S sestrično sva bili že zelo nestrpni, ker bi že radi bili t am. Končno 
smo prispeli. Povsod je bilo polno vojakov. Po cesti je pr ikorakala dolga 
ko lona . Med njimi je bil tudi moj brat , ki je bil obiska zelo vesel in nas je 
veselo pozdravil . Po tem smo izmenjaljjBovict in odšli na velik prostor 
pred vojašnico. T a m se je moral vsak oddelek postaviti v svojo vrsto in 
mirno stati . Nato je sledil program, ' na katerega smo bili povabljeni. Vo
jaki so delali razne vojaške vaje. P o končani zakletvi so dobili vojaki di
plome. Po tem nam je brat pokazal , kje spijo, kje imajo orožje, kje oble
ko in obutev. N a t o pa smo šli sedem kilometrov peš v Karlovec. Slovo je 
bilo težko. Brat je dolgo gledal za odhajajočim vlakom. 

Tega obiska ne bom nikdar pozabila. 

Silva Jeršin, 8 /a , O S Velika Nedelja 

NAŠA ARMADA DANES 
Včasih naša a r m a d a ni bila to, 

kar j e d a n e s . D a n e s j e m o d e r n o 
oborožena . N a zače tku d r u g e 
svetovne vojne so n a š o vojsko se
stavljale le man j še čete , ki so se 
borile za to, ka r i m a m o d a n e s . 
Kma lu so se j i m priključili mlad i 
fantje, ki so se zaveda l i , d a j i m pod 
okupa to r j em ne bo nič kaj lepo, 
zato .so .se pr idruži l i b o r c e m za 
lepši svet. 

Imeli so le lovske ali k a k e s tare 
vojaške puške , ki skoraj niso bile 
za n o b e n o r a b o . K m a l i so si z 
golimi rokami pr idobi l i dost i 
boljše sovražn ikovo orožje . Ž e 
med vojno so izdeloval i razne 
b o m b e in popravl ja l i puške . 

T u d i na mor ju ni bilo nič boljše. 
Tarn so imeli le r ibiške čo lne , na 
katere so pri t rdi l i mi t ra l jeze in se 
podali v bo j . N a p a d a l i so in un i 
čevali sov ražn ikove ladje. 

Piloti so se izkazal i p ro t i koncu 
vojne, ker pre j niso imeli letal. Res 
so dobil i v svoje roke p r e n e k a t e r o 
letalo, v e n d a r so j ih uniči l i , ke r j i h 
nihče ni zna l uporab l j a t i . V knjigi 
»Titovci« piše, k a k o so šli pa r t i 
zani v Afriko, d a si p o n o v n o o b 
novijo znanje p i lo ta in p o t e m so 
dobil i n o v a letala , ki so j i m j ih 
podari l i zavezniki . N a p a d a l i so 
razne ko lone us tašev, a v t o m o b i 
lov, tankov, v lake in p o m a g a l i 
borcem na tleh osvobodi t i mar s i 
ka tero mes to in kra j . 

Danes j e to p o p o l n o m a d r u g a 
če, kajti tud i na ša vojska i m a 
m o d e r n o orožje, t ako d a bi se 
dosti lažje upi ra l i sov ražn iku , ko t 
.so se nekoč pa r t i zan i . 

Imajo raz l ično a v t o m a t s k o 
orožje, razl ične topove , m i n o m e -

talce, t anke , raz l ična o k l o p n a vo
zila, r ake tno orožje in še mar s ika j . 
Z vsem tem .se učijo r avna t i m l a d i 
fantje pri vojakih . 

Tud i na morju j e vse bolj m o 
derno , kot j e bi lo nekoč . Iz raz
ličnih križark se l ahko b ran i jo s 
topovi, to rpedi , raz l ičn imi rake
tami in še z m a r s i č e m . 

Pod v o d o plovejo p o d m o r n i c e , 
ki prevažajo n e v a r n e m i n e za so
vražne ladje. 

Po nebu letajo m o d e r n i reak
tivci, kot sa n a p r i m e r » G A L E B « , 
ki je šolsko le ta lo in lovec, ter 
b o m b n i k » O R E L « . Pa r t i zanska 
letala so bila prot i m o d e r n i m 
lovcem skoraj nič. T a letala letijo z 
nadzvočno hitrost jo. Par t izanski 
lovci pa seveda niso mogli , ker 
takrat še niso pozna l i reakt ivnih 
motorjev. » O R E L « je o p r e m l j e n z 
mode rn imi in p rec izn imi n a p r a 
vami . Nosi mor i l ske b o m b e in 
rakete, ki l ahko v neka j s e k u n d a h 
lX)rušijo po lno hišo ljudi, m e d 
kater imi so tud i s tarčki , o t roci in 
ženske. 

Ko razmiš l jam o vsem tem. si 
misl im, d a bi bilo m n o g o bolje, da 
vsega tega ne bi b i lo , ke r p o t e m n e 
bi bilo žrtev. Seveda bi se mora l e 
razorožiti tudi d r u g e d ržave . T u d i 
oboroževa lna t e k m a bi se m o r a l a 
prekini t i , kajti vso to n a k o p i č e n o 

orožje l ahko unič i ves svet in ko 
liko žrtev bi bilo. 

V e n d a r taga ne b o m o mogl i 
nikoli prepreči t i , če se to ne zgodi 
v bližnji bodočnos t i . 

Ce bi s lučajno priš lo d o vojne, 
bi bilo o g r o m n o žrtev p r av m e d 
civilnim p reb iva l s tvom, ki sp loh 
ne bi bilo ničesar kr ivo. 

Velesili se v b o d o č n o s t sp loh ne 
ozirata, kajti če bi se, bi takoj 
prenehali z o b o r o ž e v a l n o t e k m o , 
ci lahko pr inese p o g u b o svetu. 

Tega vsega si p rav g o t o v o ne 
želimo, ker v e m o , ko l ikšne žr tve 
so bile med d r u g o sve tovno vojno , 
če pa bi prišlo še d o e n e vojne , bi se 
zagotovo še poveča le za o g r o m n o , 
o g r o m n o žrtev. 

V naši d ržavi se tega vsega za
v e d a m o , v e n d a r se m o r a m o o b o -
roževati tudi mi . kajti, če se ne bi . 
bi nas takoj hote l i pod ja rmi t i . 

Mislim, d a bi se vsi d ržav l jan i , 
vsi Jugos lovani vključili v boj 
proti sovražniku , če bi se znašel v 
na.ši državi . Že l im si. d a naši ar
mad i ne bi bi lo t r eba pokaza t i , kaj 
zna, ker bi p o t e m go tovo bilo 
o g r o m n o žrtev. Želja na s vseh j e 
življenje v miru in sreči ter v bla
ginji. 

A n d r e j D o b e r š e k , 
8 /a . Oš dr . P r a n j a Žgeča , 

D o m a v a 

Ob dnevu JLA 
22. decembra je dan J L A . Tedaj je praznik vseh vojakov in starešin. 

Naša JLA s e j e razvila iz lahko oborožene in maloštevilne v močno , hra
bro in disciplinirano a rmado , ki je sposobna braniti našo domovino . 

Začetek J L A je bil leta 1941 v mestecu Rudu v BIH, kjer je poveljnik 
oboroženih sil tov. Ti to izdal ukaz, da je 22. december dan Jugoslovanske 
ljudske a rmade . V mestecu Rudu so ustanovili prvo proletarsko br igado 
odHčno usposobljeno za bo j . Ta prvi začetek je bil skromen, saj težkega 
orožja in eksploziva ni bilo na pretek. 

Cez 9 let b o m o tudi mi oblekli vojaško suknjo. Kot so mi pripovedovali 
znanci, ki so bili pri vojakih, se dan vojaka prične z vstajanjem. Zbudi 
jih glas t robente . Po vstaianiu se hitro oblečeio. eni pospravijo postelje, 
drugi pa se gredo umivat. P o pospravljanju in umivanju sledi ju t ranja 
telovadba. Sledi zajtrk. 

Ko pojedo zajtrk, je za vse vojake obvezen zbor na zbornem mestu. 
Vsak vojak mora imeti vso opremo na sebi, za katero je zadolžen. Vsak 
vojak ima puško, zaščitno masko , škornje, pas z naramnicami , na katerih 
je pribor za čiščenje puške, in municijo. Na h rb tu ima nahrbtnik z 
doda tno rezervno opremo. Ko se zberejo na zbornem mestu, je predaja 
komande dežurnemu starešini — oficirju. P o izvršeni komandi pregleda 
komandant kasarne vse enote. V jutranjem zboru preberejo dela in naloge 
za tisti dan. P o končanem zboru gredo vsak na svoje delo, ki je bilo pre
brano na zboru. Vsi opravljajo svoje delo do malice in od malice d o ko
sila. Ko pojedo kosilo, imajo d o 17. ure pros to , igrajo športne igre, gle
dajo TV in podobno . 

Ob 17. uri se začno predavanja, ki so obvezna za vsakega vojaka. P o 
popoldanskem predavanju je ob 19. uri zbor na zbornem mestu, kjer sta
rešina prebere vrstni red večerje. Ko je konec večerje, imajo vojaki do 22. 

ure pros to . Po 22. uri se morajo pogasiti luči in gredo počivat. Budni 
ostanejo le dežurni vojaki in starešine, ki so na straži. 

Vojaki se urijo v vojaških veščinah tako , kot da bo jutri sovražnik 
napadel našo domovino . 

U p a m , da bom tudi jaz sposoben za vojaka, in da bom zvesto služil 
domovini . 

Sergej Vedernjak, 6 / b , OS Ivan Spolenjak, 
Ptuj 

Moj oče je bil vojak 
Oče je služil vojaški rok v Vrhni

ki. Bil je v rodu samohodne artileri-
je. Običajni delovni dan je bil tak
šen: vstajanje, umivanje, ju t ranja 
telovadba, zajtrk, pregled opreme 
in orožja, učenje, kosilo, počitek, 
politično izobraževanje, večerja, či

ščenje obleke in obutve, umivanje, 
spanje. V vojski se je usposobil za 
artilerista. Njegovi tovariši so bili iz 
Slovenije, Hrvatske, Srbije, Bosne 
in Hercegovine, Črne gore, Make
donije. Najbolj mu je bilo hudo, k o 
je bil mlad vojak. V najlepšem spo

minu nui je ostal odhod domov. 
Vojaški rok je služil 18 mesecev. 

Miro Debeljak, 3. r. 

Ker očeta nimam več, mi je o nje
govem življenju v vojski pripove
dovala mamica. 

Moj oče je služil vojaški rok v 
Beogradu. Zjutraj je moral zgodaj 
vstati, po zajtrku pa so imeli vaje. 
V vojski je bil kuhar. Med njego
vimi tovariši je bilo precej Sloven
cev. Pri vojakih mu je bilo najbolj 
hudo, kadar je dobil pismo od svo
je babice, katerega je komaj čakal . 
V najlepšem spominu mu je ostalo 
delo in dobri tovariši. Vojaški rok 
je služil eno leto. 

Anita Hentak , 3. r. 
0 5 , ,MAKSA B R A C I C A " 

C I R K U L A N E 

DRUŠTVO RAČUNOVODSKIH IN FINANČNIH 
DELAVCEV PTUJ - ORMOŽ 

VSEM SVOJIM ČLANOM IN PRIJATELJEM 
ŽELIJO SREČNO IN USPEŠNO NOVO LETO, TER 
PRIJETNO PRAZNOVANJE. 

M E D O B Č I N S K O D R U Š T V O S L E P I H IN S L A B O V I D N I H P T U J IN 
O R M O Ž 

želi vsem svoiim orliateliem, sodelavcem, soremlievalcem in občanom 
občin Ptuj in Ormož srečno, uspeha polno novo leto 1983. Želimo 
si še vnaprej doDrega sodelovanja in pomoči pri delu za na vidu priza
dete invalide. 

Vabimo pa tudi občane, da se včlanijo v naše društvo kot podporni 
člani. Zlasti pa prosimo, da povabite naš Mešani pevski zbor Franc 
Super k sodelovanju ob vseh prilikah. Naši pevci vas bodo presenetili 
s svojim izvajanjem. 

IZVRŠNI ODBOR DRUŠTVA 
PTUJ IN ORMOŽ 

DRUŠTVO DIABETI
KOV 
PTUJ 
Hrvatski t r g 5 

svojim aktivnim in pod
pornim članom želi sreč
no ter uspešno novo leto 
1983! i 

Nekoč in 
danes 

Ko vidim fante, ki se odpravljajo 
v vojaško službo, se spomnim te ali 
one ljudske pesmi, ki sem j o slišala 
po radiu ali pa d o m a na vasi: ,,Ka
ko bom vojak, sem pobič premlad, 
ne morem še puške d r ž a t . " Večina 
jih je žalostnih. Pojejo o fantu, ki 
bo šel, ,,iz tega kraja v en drugi 
kraj , ne bo ga več n a z a j " . Pojejo 
tudi o rdečih oblakih, ki napovedu
jejo nekaj hudega. Nekoč so morah 
fante prav loviti, da so jih potem 
odgnali k vojakom. O takih možeh 
borcih ali biričih sem brala v Jurči
čevi povesti Domen. 

Ni čudno , če je bilo tako. Naši 
ljudje so morali v tujih, neznanih 
krajih krvaveti za tuje vladarje. Nič 
svojega niso branili. Bridko je bilo 
slovo od doma , polno slutenj smrti. 

Ranjenci so bili prepuščeni sami se
bi. Srečen si bil., če so te odnesli 
prijatelji. Bogati pa so se od voja
ške službe lahko odkupil i . Bilo je 
žalostno. 

Toda kljub tujemu nasilju in po
niževanju so ljudje vztrajali. V 
svojih srcih so ohranjali samobit
nost in upali . Vse tiste sile, ki so jih 
stoletja skrivali, so prišle na dan v 
osvobodilnem boju. Tiha ljudska 
pesem se je združila z borbeno 
part izansko. 

Danes so naši deloni ljudje pri
pravljeni vsak trenutek braniti svo
jo svobodno domovino , v kateri tu
di sami odločajo. Ce bi bilo treba, 
smo pripravljeni vsako hišo spre
meniti v u t rdbo . Izkoristili bi vsako 
reko, gozd, vzpetino in planino. 
Branili bi tudi svoje nebo in morje. 

Poleg redne vojske bi vsak prispe
val po svojih močeh, kakor so vča
sih pionirji in mladinci sodelovali s 
partizani. Sicer pa smo vsi Jugoslo
vani povezani v splošnem ljudskem 
odporu ter v bratstvu in enotnost i . 
V tem je naša moč. 

Ko danes odhajajo fantje v voj
sko, vedo, da bodo z nami v.semi 
branili vse tisto, kar nam je naj 
dražje. Danes odhajajo ponosni . 

Vojska j im tudi ni nekaj neznane
ga. Marsikaj smo že spoznali v šoli 
pri obrambni vzgoji, pri obramb
nih dnevih in na orientacijskih po
hodih, dekleta pa seveda pri tečajih 
prve pomoči . Za razliko od voja
škega roka odhajajo fantje tudi v 
vojaške srednje šole. Prej pa jih 
precej strogo preizkušajo glede um
skih in telesnih spo.sobnosti. Od na
ših učencev lanskega osmega razre
da je bil Miran Malovič sprejet v le
talsko šolo v Sarajevu. V sivomodri 
uniformi vojaškega gojenca nas je 
prišel obiskat na šolo ob letošnjem 
Dnevu republike. Vsi smo nanj po
nosni. 

Vendar pa svojih obrambnih 
sposobnosti ne razvijamo zato, da 
bi bila vojna, ampak zato, da bi z 
njimi pomagali obraniti mir. 

Tina Vrhovšek, 
8 /a . OS Franc Osojnik, 

Ptuj 
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Izvolili novo 
vodstvo 

PrejSnji četrtek so v Z T K O izve
dli volilno skupščino zveze, ki se je 
je udeležilo 28 delegatov osnovnih 
telesnokulturnih organizacij . Ti so 
po nekaterih p r ipombah v začetku 
sprejeli statut in poslovnik ter 
potrdili poročilo o devetmesečnem 
delu. Za tem, so se dogovorili , da 
zveza prevzame v upravljanje 
nekatere športne objekte y Ptuju, 
vse potrebno pa uredi d o polovice 
prihodnjega leta. Na to so v član
stvo zveze Iprejeli teniški, atletski 
in smučarski k lub ter društvo 
nogometnih trenerjev. P o razre
šitvi dosedanjega vodstva in zah
vali za delo, so izvolili novo vod
stvo. Predsednik skupščine je 
Marjan Pišek, devetčlanski izvršni 
odbor pa bo vodil Lojze Arko . V 
razpravi so delegati govorili o pro
blemu plačevanja nogometnih 
sodnikov v rekreacijskem nogo
metu, nadomestil ih za izgubljen 
čas pri delu v telesni kulturi, šola
nju kadrov in še o nekaterih 
področjih dela v telesni kulturi . 

1. kotar 

Prvo mesto 
za Žetale 

Na Dan J L A je komisija za 
množičnost pri Z T K O izvedla 
ekipno tekmovanje v hitropotez-„ 
nem šahu, ki se ga je v domu 
Franc Kramberger udeležilo 11; 
ekip. Zmagala je ekipa iz Zetal ' 
pred Agisom in Juršinci, četrti je 
Kmetijski kombinat , peta pa prva 
ekipa J L A . Izven konkurence je 
nastopila ekipa T G A , ki se ni 
držala dogovora — na tekmovanju 
niso smeli nastopiti mojstrski 
kandidati . 1. K.S 

Z AVTOBUSOM 
NA SMUČIŠČA 
V času š o l s k i h p o č i t n i c , t . j . o d 8. januar ja dal je vas b o 
v s a k d a n voz i l S M U Č A R S K I A V T O B U S na s m u č i š č a na Pa
h o r j u . O d h o d iz a v t o b u s n e posta je v O r m o ž u bo o b 7.30 in 
izpred poš te ,v P t u j u o b 8. u r i . P o v r a t e k o d A r e h a bo o b , 
16. u r i . I 

PETDNEVNI S M U Č A R S K I PAKETI N A P O H O R J U 
CERTUS 

« 

SPREJEM ZA PRVAKE 
v ponedel jek p o p o l d a n j e bi la v 

p tujskem hote lu pr i s rčna slove
snost. P redsedn ik skupšč ine T K S 
Valter Pl iberšek in p r e d s e d n i k l O 
Z T K O Lojze A r k o sta n a m r e č o b 

prisotnosti p r eds t avn ikov d r u ž 
benopol i t ičn ih organizaci j in 
skupščine o b č i n e Ptuj sprejela vse 
športnice in Športnike ptujske 
obč ine , ki so letos osvojih re

publ iške d r ž a v n e nas love. 
Po zahval i za velike dosežke 
v , dokaj sk romi i ih pogojih 

sta gostitelja p r v a k o m v z n a k p o 
zornost i poda r i l a knjige Skozi vi
har jev lepšo p r i h o d n o s t z željo, da 
so tudi v letu 1983 ' t ako uspešn i . 
Česti tke ža nas love so prejeli : 
Mirko Vindiš , Mar i j a Vindiš , 
Dušan K o r e n , Sonja Pajenk, 
Marija Šešerko, O t o n Velunšek , 
Drago Krepf l , K o n r a d J a n ž e k o -
vič, Maks Z u r a n , T o m a ž Belca, 
Iztok Žagar , F r a n c T o m a n i č , 
Dušan Peček, Z d e n k a Matjaš ič , 
Mira Skok, M a r j a n a K r a m b e r g e r , 
Z v o n k o Hajduk , S lavko G o l e , 
S tanko Pulko , Ivo Baklan , Z o r a n 
Zemljar ič , Z l a tko Gajšek , A lb in 
Mere , J a n k o H o r v a t , T o n e N o 
vak, Mari ja Šibila, A n d r e j F u r j a n 
in Peter Starki . Srečanje so sklenil i 
s k raml jan jem o d e l u in p r i h o d 
njih načr t ih . 1. k o t a r 

Ponedeljkov sprejem je bila sicer skromna, vendar prisrčna zahvala 
športnikom za veliko dela in samoodpovedovanja (foto: M . Ozm ec ) 

Slalom za družino Kocjan 
Smučarski klub Ptuj je na Rogli izvedel tradicionalni družinski slalom. 

Nastopilo je sedem poinoštevilnih družinskih ekip, kjerje osvojila prehod
ni pokal družina Kocjan pred družino Kuhar in lanskoletnimi zmagovalci 
družino Mrgole. Sledijo družine Kostanjšek, Dolinar, Plavec-Jurkovič itd. 
Prehodni pokal je prispevala pokroviteljica Radenska iz Radencev, 
praktične nagrade pa so prispevale še O Z D Radenska, P P , KK-Petovia, 
KK Slovenske gorice in O. Podhostnik iz Ptuja . 

Vodstvo kluba je skupaj z udeleženci sklenilo, da se 2. januar ja 1983 
organizira izlet na smučarske poljane Pohor ja . Nedvomno je takšna oblika 
ugodna priložnost za sprostitev o b spoznavanju someščanov in v zadovolj
stvo vseh, ki si želijo pridobiti svežih moči za vsakodnevne napore . Vse 
podrobnost i v zvezi izleta in sprejema prijave Mari ja Lukman tel. 771581 
— skupne službe SIS. 

Vsem ljubiteljem smučanja želi SK Ptuj zdravo in uspeha polno novo 
leto 1983. ' • anc 

ŠAH 

LOVORIKA ZA JANKA 
BOHAKA 

XV. šahovski turnir je izvedlo aktivno šahovsko društvo MlP-P tu j v 
.svcjih prostorih v športni dvorani Mladika. O b zaključku bogate in 
razgibane tekmovalne sezone,, kjer so dosegli zlasti velik uspeh v drugoliga-
ški konkurenci, je dokaz sistematskega in požrtvovalnega dela članstva. 

Na zadnjem turnirju v tem letu je nastopilo 17 igralcev, ki so se borili 
za čimboljšo uvrstitev, zlasti pa je bila borba med Serugom in Bohakom, ki 
sta edina imela pogoje osvojiti naslov najbolj.šega. Zmagal je J a n k o 
Bohak, ki je tokrat igral v velikem slogu pred Polajžarjem itd. Vrstni red: 
Bohak 15.5. Poiajžar 13, Skarja 11.5, Seruga in Brglez 10.5, Čič 10, Kne
ževič 9.5, Sedlašek 8 točk itd. 

Od 15 turnirjev se je upoštevalo 12 turnirjev in tako je J A N K O 
BOHAK zbral največ točk iz 11 turnirjev pred klubskim tovarišem Seru-
gom. Na turnirjih je sodelovalo 43 igralcev in je končni vrstni red nasled
nji: BOHAK 105 točk (11 turnirjev), Seruga 102,5 (12), Brglez 63 (9), 
Reberc56,5 (9), Čič 49 (9), 1. Iljaž 45.5 (12), Majcenovič 42.5 (12), L. Iljaž 
41.5(10) , Pernat 38.5(6) itd. anc 

SAH V GORIŠNICI 
š a h o v s k a sekcija pri T V D Par t izan Gor i šn ica j e o rgan iz i r a l a v 

X)častitev p r a z n i k a naše a r m a d e h i t ropo tezn i tu rn i r za p o s a m e z n i k e . 
Jdeleži lo se g a j e i z r edno vel iko število šahis tov iz gor išniške k ra jevne 

skupnost i , pa tudi od d r u g o d . 
Med 18 šahist i j e presenet l j ivo z m a g a l Mi loš Ličina (mlajši) s 15 

točkami, sledijo J a n e z V u r b a n č i č s 14; F r a n c Vrbanč i č 14. M i r k o T o p l a k 
11, T o m o Viher 11, D u š a n J a n ž e k o v i č 11. Boris G r m 10,5. D a m j a n 
Ličina 10,5 točke . . . 

Z m a g a m l a d e g a n a d e b u d n e g a šahis ta potr juje do lgo l e tno siste
mat ično delo z na jmlajš imi šahist i na gorišniški osnovn i šoli. M l a d i 
šahisti in šahis tke te šole dosega jo v zadnj ih letih izvrstne u s p e h e tudi v 
obč inskem, r e g i o n a l n e m in celo r epub l i škem mer i lu . Seveda pa j e 
po t rebno o b tem pouda r i t i , d a niso p o m e m b n i le dosežen i rezul ta t i , 
temveč tudi negovan je iz jemnih vzgojnih lastnost i , ki j ih n u d i ta p le
meni ta igra na 64 poljih. V. Viher 

NAMIZNI TENIS 

Srečanje z JLA 
v počas tuev d n e v a J L A je n a m i z n o t e n i š k i k l u b N T K Petovia 

organiziral s rečanje ek ip J L A . K K Ptuj in dveh p ioni rskih ek ip N T K 
Petovie. 

R E Z U L T A T I : J L A - K K Ptuj 2:5. J L A - N T K Petovia I 0:5. 
J L A - N T K Petovia II 1:5. K K P i u j - N T K Petovia I 0:5, K K 
P tu j—NTK Pe tov ia II 2:5. N T K Petovia I — N T K Petovia II 5:1. 

Vrstni red: 1. N T K Petovia 3:0 ( N o v a k . Benčevič . Džank ič ) ; 2. N T K 
Petovia 2:1 ( Z u r a n , Šegu la . M a r i n k o v i č V.); 3. K K Ptuj 1:2 ( L a h . N o v a k . 
Jaušovec); 4. J L A 0:3 (Drč ič , Skubic . Botički, Sekul ič) . U M 

II. SKL VZHOD: PTU J - PODBOCJE 
86:66(51:31) 

Prepričljiva zmaga 
č l a n i košarkarskega kluba Ptuj so v soboto zvečer v sedmem kolu 

tekmovanja v vzhodni območni ligi v Mladiki pred 100 gledalci zanesljivo 
premagali ekipo Podbočja . Že na polovici prvega polčasa so si domačini 
priigrali 20 točk prednosti ter jo z nekaterimi zmanjšanji (do 14 točk) 
zanesljivo obdržali do konca srečanja. Gostje so bili za ugodnejši izid 
preveč živčni in pod vtisom svojih številnih bučnih navijačev, med 
katerimi so se nekateri (tudi predstavnik ekipe) obnašali vse prej kot 
špor tno . Za to je srečanje, ki sta ga avtori tat ivno vodila Tkavc in Krasnik 
iz Mar ibora , potekalo v precej neprijetnem vzdušju. P o koncu srečanja 
ni bilo najavljenega obračunavanja s sodnikoma kot .so obljubljali gostje. 
Spoznali so namreč, da je ptujska ekipa precej boljša od Podbočja in je 
zmagala popolnoma zasluženo. 

P T U J : Erbus, Damiš 4, Volmajer 8, Reš, Marčič 9, Beranič 24, 
Cobclj 6, Miran Kotnik 15, Robert Kotnik 10, Dobrijevič 10 in Vučinič. 

1. kotar 

Dekleta niso prekinila z delom 
članice KK Ptuj so po izpadu iz enotne republiške lige ostale izven 

tekmovalnega, sistema. Kljub temu pa vadijo naprej ter med tednom 
odigravajo prijateljska srečanja. T a k o so se v prejšnjem tednu v 
Maiiboru pomerile z drugoiigaško ekipo Marles in jzgubile le za koš, 
61:63. V ptujski ekipi so nastopile: Sirec, Vogrinec,. Kukovec, Krničar, 
Kornik, Golob in Rozman. 1 k. 

Tretje mesto za Albino Pšajd 
Na drugem zveznem pozivnem turnirju strelcev in strelk z zračnim 

orožjem, bil je v Zagrebu, je Ptujčanka Albina Pšajd med članicami v 
strelianju s pištolo osvojila odlično tretje mesto. 

1. k. 

MIZARSTVO 
ANTON HABJANIČ 
Moškanjci 85 b 
Gorišnica 
tel. 062 790098 

ŽEL/ VSEM SVOJ/M STRANKAM, OSEBNIM IN POSLOV
NIM PRIJATELJEM SREČNO TER USPEHOV POLNO 
NOVO LETO 1983. 

Priporočamo se z izdelavo stavbnega pohištva, pohištva po 
meri in ž izdelovanjem ladijskih podov. 



1 2 - O G L A S I I N O B J A V E 30. d e c e m b e r 1982 



TEDNIK " d e c e m b e r 1982 Z A R A Z V E D R I L O - 13 



14 - Z A R A Z V E D R I L O 30. d e c e m b e r 1982 



TEDNIK - 30 . d e c e m b e r 1982 
O G L A S I I N O B J A V E - 15 



ZISKA — T. Maljašič -j 

Staro leto 
Staro leto spet odhajaš, 
se v večnosti zgubiš, 
meni na ramena trudna \ 
zopet nov križ naložiš. 

Dete v zibki majhni spi, 
se pred kratkim je rodilo, 
f.e na ramena nežna 
je prvi križ dobilo. 

Mladina v zabavišču poje, 
se prešerno veseli, 
brez izjeme tudi ta 
na rame križ dobi. 

Vsako leto za slovo 
križe nam nalaga, 
dokler nam telo 
pod težo križev ne omaga-. 

v naglici časa se utrinjajo meseci, dnevi, ure, minute, 
sekunde in v tem nenehnem vrtinčenju časovnih merilcev se 
nam dozdeva, da hiti življenje, ki nas je ujelo v svoj 
nemirni vrtinec, neopazno mimo nas. Pa vendar ni tako, 
kajti rojevajo se dnevi, ob katerih se za daljši ali krajši tre
nutek ustavi naša misel. Tak trenutek je tudi novoletni čas, 
ki že vstaja na obzorju. Človek se bo takrat zamaknil vase, 
se pomujal ob spominih na vse, kar je bilo dobrega, tople
ga, plemenitega in vedrega, pa tudi težkega, grenkega in 
senčnega na njegovem življenjskem koraku, dolgem 365 
dni. 

^Niz misli in niz vprašanj se budi na previsu leta. 
Najelementarnejša vseh besed, ki vzburjajo našo dušev-
nost, pa je vsekakor beseda sreča. Nekateri jo ovrednotimo 
z razumom, drugi pa s srcem, vsi pa jo želimo doživeli in 
se z njo obogatiti. 

Največja sreča je biti zdrav in pomagati nesrečnikom, ki 
so to bogastvo izgubili. Več je načinov, s katerimi rešujemo 
zdravje in življenje, med njimi tudi krvodajalska akcija. 
To je plemenito in nesebično dejanje, vzvišeno nad vsemi 
dejavnostmi, ki urejajo medčloveške odnose. 

Tudi v KS Gorišnica se lahko pohvalimo z lepim števi
lom krvodajalcev. Krajevna organizacija RK se že vrsto let 
trudi, da lahko sodelujejo na vseh krvodajalskih akcijah. 
Prav posebno moram pohvaliti mlado generacijo, ki se ra
da odzove tej humani akciji, in učiteljski kolektiv na OS 
Fr. Belšak. V svojih zapiskih pa čuva imena krajanov, ki 
so bili nekoč pridni krvodajalci, pa jim leta in bolezen tega 
več ne dovoljujejo. Spomin nanje je vedno živ. 

Novoletne želje 

Ob letu, ki umira, vsem krvodajalcem KS Gorišnica, 
kolektivu transfuzijske postaje Ptuj, zdravnikom in sest
ram, iskrena in topla želja: srečno, zdravo in zadovoljno 
teto 1983. MarUaKUnc 

Moja največja želja je, da bi se pridno učil, da bi se so
šolci med seboj razumeli, da bi bili vsi moji sošolci odlični. 

Robi Doliška, 

Za novo leto si želim smuči, frulico, rokavice, robčke in 
zvezek: Sestrica si teli bundo, zajčka, žogo, bonbone in 
čokolado. Katja Zupanič, 

Ob novem letu imamo vsi različne želje. Želimo si srečo 
in zdravje. Najbolj vesela bi bila novih sani, ker so stare že 
precej uničene. Vesela bom, če bo zapadlo mnogo snega in 
če bom dobila slaščice. Nadja Drevenšekr 

Želim, da bi vsi otroci sveta praznovali novo leto srečni 
in zdravi. Damjan Habjanec, 

Moja največja želja je, da bi mamico razveselila z dobrim 
izkazom. Veselim se mnogo snega in želim, da bi zavladal 
po vsem svetu mir. Jadranka Stopajnik, 

Želim si, da bi bilo novo leto lepo, nove sani, v šoli lep 
uspeh, majhno čokolado in lepo obleko. Mojca Leber, 

Želim si šivalni stroj, da bi svojim punčkam sešila lepe 
obleke. Za vse ljudi na svetu želim, da bi živeli v miru in 
prijateljstvu, da ne bi bilo vojn in lačnih otrok. 

• ^ Sabina Klaneček, 

Moja želja za novo leto je, da bi dobil drsalke. Želim si 
zdravja, vsem otrokom v svetu pa srečo in življenje v slogi 
in miru. Mirko Simonovih,, 

Moje želje so, da bi bili zdravi in vedno srečna družina. 
Moro leto naj bi praznovali v miru vsi ljudje sveta. 

Karmen Hebar, 

Svojim sošolcem in sebi najbolj želim, da bi se pridno 
učili in bili dobri tovariši. Na svetu pa naj ne bo več vojn 
in lakote. Darko Hercog, 

Moja želja je, da bi bili vsi v družini zdravi, da bi imeli 
vsega dovolj, da bi imela v šoli lep uspeh. Vsi učenci si 
najbolj želimo, da bi vladal v svetu mir. 

Mateja Zupanič, 

Sebi in svojim staršem želim zdravje, vsem voznikom pa 
mnogo sreče zfl volanom. Boštjan Pignar, 

Želim, da bi vsi otroci sveta ob novem letu dobili kakšno 
darilo kot ga bom jaz. Za očka in mamico smo naredili če
stitke. Aleksander Potočnik 

VSI UČENCI pa oh svojih novoletnih željah želimo 
uredniku rubrike ,,MLADI DOPISNIKI" kakor tudi osta-
hm delavcem časopisa Tednik, mnogo lepih prispevkov in 
delovnih uspehov! 

Pionirji in pionirke 
2. a razreda 

osn. š. Ivan Spolenjak 
PTUJ 

Novoletno srečanje upokojencev 
DO Emona Merkur Ptuj 

D e l o v n a organizac i ja E m o n a 
M e r k u r Ptuj j e o b n o v e m letu 
o rgan i z i r a l a srečanje vseh svojih 
u p o k o j e n c e v , ki so se ga le-ti 
p o l n o s t e v i l n o udeleži l i . Srečanju 
so pr isos tvoval i p r edsedn ik i sa
m o u p r a v n i h o r g a n o v ter vods tvo 
d r u ž b e n o - p o l i t i c n i h o rgan izac i j . 

V p o z d r a v n e m govoru j e d i 
r e k t o r D O , Mar j an Os t roško 
p o r o č a l o rezu l ta t ih pos lovan ja 
d e l o v n e organizac i je in povda r i l , 
d a so uspen i , ki j in dosega , tud i 
de l n j ihovega m i n u l e g a de la . 

U p o k o j e n c i so pokaza l i , d a se 
še v e d n o živo z a n i m a j o za de lo in 
nada l jn j i razvoj d e l o v n e o rgan i 
zacije . S pos lovan jem in s a m i m 
živl jenjem v de lovn i organizaci j i 
so t u d i d o b r o seznanjen i , saj 
r e d n o p re jemajo glasi lo S O Z D 
E m o n e — E- ln formator . 

T o Obliko n o v o l e t n e g a p r u j n o -
van j a upoko jencev D O organ iz i 
ra z n a m e n o m , da se bivši de lavci 
te D O vsaj e n k r a t l e tno srečajo in 
o b u d i j o s p o m i n e na čase , ko so 
bili sode lavc i . S O Z D E m o n a na 
sp lošno ne pozab l j a bivših de 
lavcev, us tanovl jen j e K l u b 

u p o k o j e n c e v S O Z D - a , v k a t e r e m 
deluje jo b l aga jna vza jemne po
m o č i in raz l ične sekcije. S a m a 
d e l o v n a o rgan izac i j a E m o n a 
M e r k u r Ptuj skrbi tudi za social

no stanje u p o k o j e n c e v v obl ik i 
n a m e n s k i h s reds tev in sk l ada 
s k u p n e p o r a b e in za o b č a s n o 
da jan je p o m o č i . 

P. G . 

Marjan Ostroško (levo) v razgovoru s svojimi nekdanjimi sodelavci. 
Foto: Kosi 

SEJA SKUPŠČINE TKS 

Potrdili poročila in osnove 
za prihodnje leto 

v ptujskem narodnem domu je 
bila v ponedeljek dopoldan tretja 
seja obeh zborov skupščine 
telesnokulturne skupnosti občine 
Ptu j . Udeležba ni odstopala od 
običajne, seje se je namreč udeleži
lo 60 odstotkov delegatov od pol
nega števila delegatskih mest. 

Delegati so v uvodu potrdili po
ročila o delu na telesnokulturnem 
področju v letošnjih devetih mese
cih ter spremembe finančnega 
programa. Pri obravnavi progra
ma dejavnosti v prihodnjem letu 
so delegati opozorili na visok zne
sek /:\ vzdrževanje objektov, pri 
obravnavi predloga za prenos 
objektov s skupnosti na Zvezo 
telesnokulturnih organizacij pa še 
problem vzdrževanja športnih ob
jektov v Kidričevem. T o področje 
bo v prihodnje urejala Z T K O , 
sklep • o prevzemu objektov so 
namreč v prejšnjem tednu delegati 
na skupščini zveze sprejeli. Pri

zadevanja, da bi najbolje uredili to 
občutljivo področje, gredo v pravo 
smer, zla.sti za večjo odgovornost 
uporabnikov pri uporabi in čuva
nju družbene lastnine, telesno
kulturnih naprav in objektov. 
Beseda pa je bila tudi o zago
tavljanju pogojev v krajevnih 
skupnostih, skunnost nri tem v le-
lu 1982 zaradi prepovedi investi
ranja v negospodarstvu ni mogla 
sodelovali. ' 

Delegati so potrdili tudi višino 
prispevne stopnje za leto 1983, 
vendar bo tudi pri tem zaradi zna

nih družbenih razmer pot rebno več 
p r i l a g a j a n j a m o ž n o s t i m . P o 
sprejetju sklepa o začasnem fi
nanciranju dejavnosti do sprejetja 
finančnega načrta za prihodnje le
to, so delegati na zadnji letošnji 
seji opravili še nekatere volitve in 
imenovanja za organe na republi
ški ravni. 

O b koncu se je predsednik skup
ščine Valter Pliberšek delegatom in 
telesnokulturnim delavcem zahvalil 
za delo v letu 1982 in j im v novem 
letu zaželel veliko uspehov. 

1. kotar 

ČRNA KRONIKA 
v predzadnjem tednu letošnjega leta, v dneh od 20. do vključno 27. 

decembra so miličniki postaje milice Ptuj in oddelkov posredovali kar v 
devetih prometnih nesrečah. Pri tem so zabeležili dve hudi telesni 
poškodbi, štiri osebe pa so bile na srečo le lažje ranjene. V ostalih 
primerih je šlo zgolj za trčenja z večjo materialno škodo. Med vzroki 
nesreč je tudi tokrat na prvem mestu neprimerna hitrost glede na stanje 
cestišča. Minuli teden so bile ceste namreč mokre, deloma tudi zasnežene, 
tega pa večina voznikov, ki so bili udeleženi v nesrečah ni upoštevala. V 
eni od nesreč je bil huje poškodovan 4 letni otrok, na vozilih pa je 
materialne škode za okoli 230.000 din. 

Hujša prometna nesreča je bila v 
sredo, 22. decembra ob 9.40 na 
regionalni cesti zunaj naselja 
Cirkovce. Voznik traktorja Štefan 
Paj je peljal v smeri iz Ptuja proti 
Sikolam. Ker je nameraval zaviti v 
levo je pred križiščem traktor usta
vil. Za njim je takrat pripeljal voz
nik osebnega avtomobila Franc 
Bohinjc iz Kranja, ki pa ni opazil 

t r a k t o r s k e g a p r i k l o p n i k a — 
trosilke gnoja — pravočasno, zato 
ni mogel vozila ustaviti ampak je 
zavil v levo, da bi ga obšel. V ti
stem trenutku pa je iz nasprotne 
smeri pripeljal voznik osebnega 
avtomobila Jože Drevcnšek, v 
katerega je vozilo Bohinjca čelno 
trčilo. V nesreči je dobil Drevenšek 
hude telesne poškodbe. .OM 

ORMOŽ 

Obravnava zaključnih računov 
in priprave letnih članskih sestankov 

š e zadnjič v t em letu se j e , 22. d e c e m b r a sestalo p r e d s e d s t v o 
občinskega sveta Z S S v O r m o ž u . T o k r a t je g lavno pozornos t n a m e n i l o 
akt ivnost im v p r ip rav i o b r a v n a v zakl jučnih r a č u n o v za leto 1982 ter 
vsebinskim, t ehn ičn im in organizac i j sk im p r i p r a v a m n a i zvedbo le tnih 
članskih ses tankov osnovn ih organizaci j s i nd ika t a in konfe renc o s n o 
vnih organizaci j s ind ika ta . 

Sklenili so, d a mora jo biti letni č l ansk l se s t ank i oprav l jen i v času o d 
10. j a n u a i j a d o 20. februar ja 1983. R o k za izvedbo le tnih sej k o n f e r e n c 
osnovnih organizaci j s ind ika ta j ) a j e daljši . V de lovn ih o rgan izac i j ah 
Slovin. T o v a r n a Jože Kerenč i c in O g r a d u - M e r c a l o r b o d o le tne seje 
izvedli v času od 20. februar ja d o 10. m a r c a 1983. V mesecu m a r c u p a 
morajo bili i zvedene tudi le tne seje obč insk ih o d b o r o v s ind ika tov oe -
javnost i in sicer: v vzgoji in izobraževanju , kmet i j s tvu in živilski i n d u 
striji. Le tna seja obč inskega sveta Z S S O r m o ž pa j e n a č r t o v a n a v prvi 
polovici leta 1983. na jkasneje d o meseca maja . 

V p r ip r avah n a le tne ses tanke j e p o sk lepu p r e d s e d s t v a zlasti 
upoštevat i : u resn ičevanje pol i t ike g o s p o d a r s k e stabil izacije, razvijanje 
poli t ičnega s i s tema .socialističnega s a m o u p r a v l j a n j a in real izaci jo k o n 
gresnih sk lepov. Letni ses tanki in le tne seje p a m o r a j o iziiajati iz o c e n e 
uresničevanja p r o g r a m o v osnovn ih organ izac i j , spre je t ih n a o b č n i h 
zborih v zače tku leta 1982. J f J 

R O D I L E SO: 
Vida Pignar . Sela 9 — dečka ; 

Marija Lašič. Pokoše 28, Slov. 
Bistrica — dekl ico; Sava Sven-
šek. V i d e m 29 — Lidijo; M a r t i n a 
Krapež , Ptujska gora 37 — 
deklico; Mil ica Kra jnc , Belski 
vrh 36 — S imono ; M i l e n a Donja , 
Zabovci 67 — K l e m e n t i n o ; He le 
na Cvetko , K r č e v i n a 3 8 — dekl i 
co; Mari ja Gosak , Š t u r m o v c i 18 
— dekl ico; Mar i j a Petrovič , 
Kraigherjeva 33 — J a s m i n o ; 
Z d e n k a Hercog , G r u š k o v c i 24 — 
dečka; D a r i n k a Erha t ič , Zagorc i 
89 — Marka ; M a r j a n a He rga . 
Rjavci 37 — Drag ico ; D a r i n k a 
Kvar. Stojnci 138 — Jan jo ; 
Jožica Gosak , P o d l e h n i k 48 — 
Petro; C v e t a n a Dosta l , P le ta r ska 
2 — dekl ico; Sonja Ba j ramovič , 
Severova 1 — dečka ; M a r t i n a 
M u n d a , Vrazova 1. O r m o ž — 
Suzano; Ma jda P.šeničnik, Par t i 
zanska 34, Slov. Bistrica — 
Janjo; M a r t i n a H a m e r š a k , H r a -
stovec 130 — S a b i n o ; Mar i j a 
Kovačec . Osluševci 4 9 / a — d e 
čka; Antoni ja Šker lak , Breg 6 — 
Matejo; Jožica Škrlec, Vičanc i 23 
— Mitja; Anton i ja Breg, G r a j e n -
ščak 68 — S i m o n a ; M a j d a D a n 
ko. Slavšina 29 — dekl ico ; M a r i 
ja Markovič , Cezanjevci 27, Lju
tomer — M o n i k o ; M i h a e l a K o 
žuh. Kra igher jeva 40 — Pet ro ; 
Angela Korez . Kupč in j in vrh 4 8 
— dečka; M a r j a n a Č e h , K u k o v a 
40 — Boruta ; K a t a r i n a Pukšič , 
Destrnik 2 — Aleša; O lga M e r e , 
Prešernova 10 — dečka ; D a n i c a 
Plohi, Sredi.šče, S lovenska 3 — 
Tilena; Mar i ja Ki tak , R o g a t e c 
46. Šmarje — Valeri jo; . 

POROKE: 
Štefan G l u h a k , Ptujska g o r a 

97 in Z d e n k a K r u m p a k , Zg . 

Ha jd ina 165; M a r t i n F i š t r avec . 
Gajevci 7 in L judmi la K o v a č 
Gajevci 30; Jožef Buto len , D o b u 
n a 75 in I r ena Koze l , D o b r i n a 
58; Jožef Janže l , Z a b o v c i 11 in 
Marija Petrovič. Podvinc i 2; 
Vinko Kovačec , P re še rnova 1 in 
Majda Sluga, P r e še rnova 1; Alojz 
Vogrinec, Mikloš ičeva 10 in 
Jožica Horva t , Barislovci 5; M i - ' 
lan Jurgec , G r a d i š č a 28 in D a r k a 
Brodnjak. D o l a n e 21,/b; B r a n k o 

Doba ja , Z a m u š a n i 3 in Mar i j a 
G e č , Z a m u š a n i 3; S tanis lav 
Ekar t , Sp . J a b l a n e 37 in M a r t a 
Korez , Je lovec 3; Miros lav Ilešič, 
Hvale t inc i 17 in Jožica K o v a č e c , 
Hvale t inc i 3; F r a n c T o p o l o v e c , 
D o l e n a 47 in Silva D u c m a n , 
Kočice 42; J a n e z Cve tko , Brstje 
23 in Mar i ca Ranf l , Stojnci 93 . 

U M R L I S O : 

Mat i lda Žn ida r i č , Ce rovec 34, 
roj. 1919. u m r l a 17. dec . 1982; 
Maks imi l j an P red ikaka , Pod lože 
14, roj . 1915, u m r l 20. dec . 1982; 
Ljudmi la Jazbec , Podlože 9, ro j . 
1929, u m r l a 17. dec . 1982; Mar i j a 
Je len , Ložina 3, roj . 1901, u m r l a 
22. dec . 1982; F r a n c Pu lko , 
Strajna 35, roj . 1922, u m r l 24. 
dec . 1982; Terezi ja Breznik. Zg . 
Velovlak 19, ro j . 1901, u m r l a 25 . 
dec. 1982; M a j d a Šeše rko , R o 
gozniška 35, ro j . 1954, u m r l a 26. 
dec. 1982; A n t o n K u k o v e c , Per-
šonova 49, roj . 1926, u m r l 17. 
dec. 1982; Andre j Žižek , K ica r 4, 
roj. 1905, umr l 21 . dec . 1982;. 

TEDNnC 
izdaja zavod za časopisno in 
radijsko dejavnost RADIO-
T E D N I K 62250 Ptuj, Vošnja-
kova 5, poštni predal 99. Ureja 
uredniški kolegij, ki ga sestav
ljajo vsi novinarji zavoda, direk
tor in glavni urednik F R A N C 
L A Č E N , odgovorni urednik 
F R A N C F I D E R S E K , tehnični 
urednik Š T E F A N P U S N I K . 
Uredništvo in uprava Radio-
Tednik, tefon (062 ) 771-261 in 
771 226. Celotena naročnina 
znaša 360 dinarjev, za tujino 
610 dinarjev. Žiro račun SDK 
Ptuj 52400 603-31023. Tiska 
ČGP Večer Maribor. Na podlagi 
zakona o obdavčevanju proiz
vodov in storitev v prometu je 
T E D N I K uvrščen med proiz 
vode, za katere se ne plačuje 
temeljni davek od prometa pro
izvodov . 


